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z Weinig waardering in eigen 
huis voor Ontwikkelingsplan
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heeft maar weinig gescheeld of 
8 delegatie van de RL, die deze 

*8ek het Bilateraal Overleg met het 
’’inisterie van Onderwijs heeft ge- 
'”erd, was met lege handen in Zoe- 
(rtneer aangekomen. De Universi- 
Mlsraad voelde er weinig voor het 
l"'wikkelingsplan 1987-1991 mee 
J geven als basis voor de onderhan- 
dingen, maar na een lange smeek- 
^de van het College van Bestuur 
?reek de raad over zijn hart en gaf 
8t stuk toch nog een zes-minnetje.
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y°lgens de eerste berichten uit 
■Menneer was men daar heel wat 

psitiever over het Ontwikkelings
kan. De ambtenaren die namens de 
Jknister het overleg voerden waren 
v*‘n oordeel dat het Maastrichtse 
Wn in vergelijking met die van an- 
jCre universiteiten tot de categorie 
?n het betere werk behoorde, 
dat betekent overigens niet dat de 
,L alle slagen heeft binnen kunnen 

Palen: het streven naar uitbreiding 
'an de universiteit tot een ”vol- 
paardige instelling van wetenschap
lijk onderwijs” wordt noch on- 
psteund, noch afgewezen. In 
■'abtelijke termen heet het dat de 
Spanningen op dat terrein met be- 
Mgstelling worden gevolgd.

was dit jaar voor het eerst dat 
8 Universiteitsraad een echt Ont

wikkelingsplan kreeg voorgelegd. 
11 voorgaande jaren waren de plan- 
'e.n uitsluitend geschreven voor het 
Ministerie van onderwijs. Dit jaar 
*as het de bedoeling het plan ook 
,'aterne werking” te laten hebben. 
.et stuk zou alle grote lijnen moe- 
Cn aangeven voor het beleid van de 
diversiteit. Maar die status kon het

veel pijn en moeite geprodu- 
^erde plan niet worden toegekend, 
act de Commissie Onderwijs, We
gschap en Maatschappelijke 
;lenstverlening in april al laten we- 
e,). In allerijl werden aanpassingen 
Jangebracht, maar over de herziene 
Srsie was de commissie evenmin te 
Meken. Zij vond het plan nog
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Het laatste nummer van Observant, dat op 79 juni verschijnt, zal 
helemaal in het teken van het reizen staan. We laten zoveel mogelijk 
vormen aan bod komen: vakantiereizen, pelgrimstochten, 
congresbezoeken, pendelen tussen Beek en Maastricht, voor de lol op 
en neer naar Bastogne fietsen, kortom alle mogelijke manieren om van 
A naar B en eventueel terug te komen.

Stuur ook een verhaal
Heb je ooit veel plezier of veel ellende aan reizen beleefd? Schrijf er 
dan eens een verhaal over. Het hoeft niet zo uitgebreid te zijn, als het 
ntaar leuk is. Inzendingen die geplaatst worden, belonen we met een 
interessante boekenbon. Heb je wat te lezen in de jeugdherberg.

Inzendingen voor 12 juni sturen naar de redactie van dit blad (kamer 
304 Hoofdgebouw)

steeds te ver onder de maat om als 
toetssteen voor de universitaire po
litiek te dienen. De relatie met het 
HBO, het personeelsbeleid, de 
kwaliteitsbewaking, de maatschap
pelijke dienstverlening en de ont
wikkeling van nieuwe studierichtin
gen waren de belangrijkste punten, 
waarop het ontwikkelingsplan te
kort schoot, vond de commissie. 
Dat het college van bestuur nauwe
lijks iets aan gedaan om aan de kri
tiek van de commissie tegemoet te 
komen, leidde bij de commissiele
den tot grote ergernis. Voor straf 
wilde men daarom het college zon
der ontwikkelingsplan naar het Bi
lateraal Overleg met het ministerie 
sturen. In plaats daarvan zou er 
huiswerk gemaakt moeten worden 
en op 10 juli zou het resultaat daar
van aan de universiteitsraad moeten 
worden voorgelegd.
Aan die schande wist het college te 
ontkomen door erop te wijzen dat 
het een kwestie van jaren is om te 
komen tot een goed ontwikkelings
plan en dat een zwak plan niet in en
kele weken tot een sterk plan kon 
worden omgetoverd. Maar een 
goed plan komt er, beloofde colle
gelid Dittrich, want daar heeft het 
college evenzeer behoefte aan als 
de raad.
Aparte aandacht was er ook voor de 
positie van de student. Volgens 
Kerst Zwart, lid van de NSEM-frac- 
tie kon de opmerking over dé stu- 
dent-gerichtheid van het onderwijs 
beter verdwijnen, omdat daar in 
zijn faculteit (de algemene) al lang 
geen sprake meer van was. Maar er 
zijn aan deze universiteit nog meer 
faculteiten dan de algemene, werd 
daartegen ingebracht. Zwart diende 
vervolgens een motie in waarin erop 
werd aangedrongen dat het oordeel 
van de studenten meeweegt bij de 
kwaliteitsbeoordeling. Zo zou voor
komen kunnen worden dat het on
derzoek de overhand krijgt boven 
het onderwijs. De motie werd aan
genomen.
Jacques Herraets

Nog een keer kiezen en dan bent U voorlopig van het gedraaf naar de stembus verlost. Deze keer zijn de Universiteits
raad en de faculteitsraden aan de beurt om door u van vers bloed te worden voorzien. Moe van het kiezen? Een uitge
breide verkiezingsbijlage op de pagina’s 9 tot en met 19 kan het u nauwelijks gemakkelijker maken, want iedereen 
wil alleen maar het goede en niets dan het goede.

Typisch Pytisch
Een half uurtje voor de opening van de Pytische Spelen kende de Universiteitsraad tienduizend gulden subsidie toe 
aan de organisatoren. Toen kon het feest echt beginnen. De universiteit heeft waar voor z’n geld gekregen: meer dan 
zevenhonderd deelnemers, volle zalen en een zeer behoorlijk niveau. Dat vraagt om herhaling. Zie pagina 3.

Universitaire 
administraties 
chaos
De administraties van universiteiten 
zijn niet berekend op een efficient 
beheer van de middelen voor onder
wijs en onderzoek. Als gevolg van de 
chaos die er nu heerst, zijn de uni
versiteiten niet in staat naar behoren 
verantwoording af te leggen over de 
besteding vian de toegekende gelden.
Tot die conclusie komt de Algeme
ne Rekenkamer in haar voorlopige 
rapport ’’Bestuurlijke informatie
voorziening van universiteiten”, dat 
voor commentaar is toegezonden 
aan de dertien instellingen van We
tenschappelijk Onderwijs. Het rap
port is het resultaat van een onder
zoek dat de Rekenkamer heeft in
gesteld bij de administarties van en
kele grote universiteiten en de 
Rijksuniversiyeit Limburg. De RL 
wordt echter niet met name ge
noemd, in gunstige noch ongunstige 
zin.
Volgens de Rekenkamer is nauwe
lijks na te gaan hoeveel de universi
teiten nodig hebben voor hun on
derwijs- en onderzoekstaken. De 
organisatie is daarvoor te ondoor
zichtig, vooral als gevolg van de 
scheiding van bestuur en beheer. 

Binnen de relatief zelfstandige uni
versiteiten opereren zelfstandige fa
culteiten, die volgens normatieve 
modellen geld krijgen toegewezen, 
dat zij naar eigen inzicht kunnen be
steden. Of en hoe de taken die men 
zich stelt worden uitgevoerd, valt 
buiten het blikveld van de faculteit, 
constateert de Rekenkamer. Dat 
leidt tot een gebrek aan bestuurlijke 
informatie, waardoor op centraal 
niveau nauwelijks aan sturing van 
taken kan worden gedaan.
Een bron van ergernis voor de Re
kenkamer is ook het ontstaan van 
allerlei fondsen die de universitei
ten er op na kunnen houden met in
komsten uit de derde geldstroom. 
Op de besteding daarvan bestaat 
geen behoorlijk toezicht.
De Rekenkamer pleit voor een ver
betering van de informatiestroom 
vanuit de faculteiten naar het cen
trale bestuur, dat op zijn beurt ver
antwoording schuldig is aan de ge
meenschap. Faculteiten zouden een 
wetenschaps- en onderwijsverslag 
moeten opstellen, dat controleerba
re informatie bevat over zaken als 
de besteding van personele midde
len. Deze verslagen zouden samen 
met een aangepaste jaarrekening 
overlegd moeten worden aan de 
overheid, zodat deze haar controle
rende taak op het gebied van de be
steding van de middelen beter kan 
uitoefenen.

JH

Onrust over 
nwp-plan 
voorlopig gesust
Een tactisch manoeuvre van be
stuurslid Geert Blijham heeft het be
stuur van de raad van de medische 
faculteit gered. Het beloofde NWP- 
formatieplan kwam vorige week 
weer niet op tafel. Wel een nieuw 
raamwerk, met rekenfouten en een 
begeleidende brief. De vrije dagen 
hadden verdere uitwerking verhin
derd. Met name de NWP-raadsleden 
kwamen ’met het mes op tafel’ ter 
vergadering.

Door bemiddeling van Blijham 
konden raad en bestuur tot nieuwe 
afspraken komen. Op 29 mei moet 
het bestuur een nieuw, foutloos 
raamwerk afleveren, gebaseerd op 
wensen van NWP-ers zelf. Dit zal 
dan gelegd worden naast de huidige 
plannen, die vervolgens bijgesteld 
kunnen worden. Daarbij moeten 
ook inhoudelijke beleidsafspraken 
geformuleerd worden. Een raads
commissie, die op 29 mei wordt sa
mengesteld, zal zorgdragen voor 
het toetsen, bijstellen en invullen. 
Een van de voorwaarden, waarop 
de NWP-raadsleden akkoord gin
gen met deze afspraken is, dat de 
commissie haar werk voor de zo
mervakantie afgerond heeft. (LG)
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We hebben in het vorige 
nummer gevraagd om een 
vertaling van ’’Ikke Glem 
Drinke!”, een artikeltje uit een 
Noors familieblad. Daarin werd 
op licht ironische toon melding 
gemaakt van de verrassende 
uitkomst van het onderzoek dat 
de Maastrichtse onderzoekers 
Knipschild en Bouter hebben 
verricht naar het effect van 
alcoholgebruik op 
ski-ongelukken. Et kwamen drie 
oplossingen binnen: een van 
Knipschild zelf, die zich er al te 
gemakkelijk van afmaakte door 
een knipsel uit een Zweedse 
krant over hetzelfde onderwerp 
in te zenden. Daar schoten we 
natuurlijk weinig mee op. 
Frederike Snieders en Marieke 
Paarlberg deden het beter door 
een tekst in te zenden die voor 
iedereen te lezen is en toch leek 
op de juiste vertaling. Allebei 
prijs dus (een boekenbon) en een 
plaatsje voor hun inzending op 
deze pagina.

Paastip: Geen 
eierstruif drinken
Wij hoeven onze lezers niet te 
vertellen hoe zij de paasdagen het 
plezierigst kunnen doorbrengen; 
dat weten ze zelf wel.
Maar wij kunnen niet nalaten te 
wijzen op de resultaten van 
wetenschappelijk onderzoek van 
een topteam van de Limburgse 
Universiteit in Maastricht 
bestaande uit de docenten Lex 
Bouter en Paul Knipschild.. 
Zij vonden dat het drinken van 
eierstruif, zoals dat in ons goede 
Noorwegen met de paasdagen zo 
geleifd is, zeer nadelig is.
Vaak, vooral als men het gemengd 
met alcohol tot zich neemt, wordt 
ermee gemorst. Het glibberige spul 
doet mensen uitglijden met als 
gevolg beenbreuk zo niet erger. 
Verder zit er in eierstruif een 
chemische verbinding die een 
bepaald vitamine onwerkzaam 
maakt waardoor men nog beroerder

Lief en leed uit China.
Tja, daar zit je dan, met z'n zevenen 
aan de andere kant van de wereld, in 
China. Dat is nog eens iets anders 
dan alleen maar een etentje bij de 
Chinees, in Nederland.
Vrijdag 28 maart, 7.00 uur 
's morgens, aankomst met de boot 
over de Pearls river, in Guangzhan, 
de stad waar we een acht-weekse 
kursus zouden gaan volgen. 
De eerste indruk was een 
regenachtige, grijze stad, vol met 
bussen, taxi's en vooral eindeloze 
rijen fietsers. Op zoek naar de 
universiteit waar ons een "leuke" 
verassing te wachten stond. Het 
bleek n.l. dat ze net een paar dagen 
geleden een telegram naar 
Maastricht hadden gestuurd met de 
mededeling dat we beter niet konden 
komen. Nu wisten we dat nog lang 
niet alles geregeld was voor onze 
cursus, maar zoiets hadden we 
natuurlijk nooit verwacht! De 
voornaamste reden voor deze vrij 
pltselinge weigering was dat er geen 
sprake kon zijn van enige 
uitwisseling tussen Nderland en 
China. Er bleek hier n.l. een
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wordt van de alcohol die natuurlijk 
niemand vergeet.
Voorts: het helpt niet of u de struim 
maakt van hele dure eieren zoals 
die van kieviten of van meeuwen: 
zij die dat doen krijgen 
procentgewijs de meeste 
ongelukken.
Tenslotte: hoe minder men 
geslapen heeft voordat men het 
struif tot zich neemt, hoe minder 
kans men heeft dat men zijn benen 
breekt.
Verrassend? Wij moeten toegeven 
dat ook wij het verhaal met 
opgetrokken wenkbrauwen lazen. 
De enige omstandigheid die 
mogelijkerwijze iets verklaart is 
deze: het onderzoek werd 
uitgevoerd onder 1088 nederlandse 
eierstruifverslaafden. Nu zijn, zoals 
eenieder weet, de Nederlanders 
beroemd als kaaskoppen, maar 
hebben zij ook verstand van eieren?

Frederike Snieders

’’Ikke glem drinken”
Voor ons als sneeuw- en skivolk 
volgt er een opmerkelijke tip voor 
de paasdagen: drink elke dag een 
mix van eieren met gin. Deze op het 
eerste gezicht merkwaardige tip is 
afkomstig van een levenskrachtig 
duo, namelijk de docenten Lex 
Bouter en Paul Knipschild van de 
Rijksuniversiteit Limburg in 
Maastricht:
Skiërs zouden meer alcohol (tot vijf 
glazen per dag) moeten drinken. De 
kans op buitelingen verkleint 
namelijk, omdat men zwaarder in 
de benen is en lichter in het hoofd. 
Dus...

Ten eerste: Minstens twee geklutste 
eieren met gin bij het ontbijt geeft u 
al twee maal minder kans op een 
been- of armbreuk die dag;

Ten tweede: Zou onze overheid 
hierdoor de noodzaak kunnen gaan 
inzien van een aanzienlijke 
verlaging van de alcohol-BTW.

Is dit niet verrassend? De overheid 
zal om medische redenen de 
alcoholprijs moeten verlagen met 
het argument dat een onderzoek 
onder 1088 Nederlanders heeft 
uitgewezen dat het skiën onder 
invloed van alcohol veel veiliger is.

misverstand over te bestaan. Wij 
hadden gedacht aan een 
studentenuitwisseling en de RL had 
hier inmiddels al de nodige 
voorbereidingen voor getroffen. De 
Chinezen hadden als reaktie hierop 
gevraagd of er geen staflid zou 
kunnen komen i.p. v. studenten 
(zonder opgaaf van reden), iets wat 
door onze universiteit natuurlijk 
geweigerd was, want daarvoor is de 
uitwisseling tenslottn niet bedoeld. 
De Chinezen hadden deze weigering 
opgevat als zijnde een afgelasting 
van het hele plan en dus van onze 
komst.
De reden van dit alles begrijp je 
eigenlijk pas goed als je hier bent. 
Het blijkt namelijk dat studenten (en 
trouwens in principe geen enkele 
Chinees) überhaupt de grens niet 
over mogen. De enigen die hiervoor 
de kans krijgen zijn mensen die 
afgestudeerd zijn en soms voor 
verdere studie tijdelijk naar het 
buitenland mogen. Al met al een 
duidelijke verklaring voor deze 
misverstanden en iets waar je als 
"Vrije Nederlander" absoluut niet 
aan denkt.
Deze eerste ervaringen in China 

En op medicijnen als eerste 
levensbehoefte mag men nu 
eenmaal niet zoveel belasting 
heffen, wat U?

Marieke Paarlberg

Het Pytisch Organisme
Mijn ene oog voert een mime op 
voor het andere. Mijn mond spruit 
autonoom een woordenlijst voort 
op het ritme van een bepaald 
onderwerp. Alles kan, alles mag. 
Mijn romp danst om mijn kleren 
heen, zo snel moet ik gaan om in 
samenspel te blijven met mijn 
armen en benen die een deux 
mains-deux pieds improviseren. Of 
is het een bestaand stuk? Mijn 
knieën knikken van neen. De haren 
op mijn hoofd staan rechtop van 
schrik als zij horen dat hun 
toneelstuk niet door kan gaan. Er 
zijn enkele haren uitgevallen. Ter 
compensatie van hun spel willen zij, 
groen geschilderd door mijn 
rechterhand, op de foto gezet 
worden als exclusief model. In koor 
roepen de pony-haren dat video 
beter is, dynamischer. Hier komt de 
coupe wat sportiever op uit! 
Tekenend voor haren die 'in the 
picture’ staan....

Mijn billen knallen er intussen een 
cabaret uit. De jury wordt omver 
geblazen door het niveau. Te 
b-anaalü! Dan liever geluisterd . 
naar mijn baarmoeder die 
wonderbaarlijke trillingen 
voortplant. Ze baart poëzie. 
Stilletjes gehoopt op proza, maar je 
kunt je natuur(lijk) niet forceren. 
Van pure blijdschap voeren mijn 
dijen en vrije voordracht op. Alles 
kan, alles mag en alles doet meer in 
een categorie.
Drie dagen lang was ik (een met) 
het Pytisch Organisme. 
Tweeënzeventig uren achtereen 
werd ik bedolven, bedwelmd, 
beklemd, bevrijd en bemind door 
het Pytisch Gebeuren. 
Grandioos...!!!
Organisatie van de Pytische Spelen, 
BEDANKT voor alles wat mocht, 
kon... en gebeurde door jullie inzet. 
M’n schmink af voor jullie!
Komt er (een volgende keer?.??) 
een 15-kamp? Bij deze schrijf ik me 
dan nu daarvoor in. Kan ik me 
alvast verheugen op het voorspel! 
Geert Kortleven (3 MF)

deden ons meteen al kennis maken 
met het fenomeen van de Chinese 
lach. Chinezen hebben de neiging 
om meer en meer te lachen, 
naarmate ze je meer vervelende 
dingen moeten vertellen, wat nog wel 
eens vreemd kan overkomen. 
Lachen is voor hen ook een manier 
om een moeilijke vraag te omzeilen, 
een vorm van beleefdheid of gewoon 
een uiting van verlegenheid. Kortom 
genoeg variaties.
Gelukkig lachen ze ook vaak echt. 
Al met al maken de Chinezen de 
indruk een positief denkend en 
vrolijk volk te zijn.
Uiteindelijk zijn we er achter 
gekomen dat ze toch zouden 
proberen een cursus voor ons te 
organiseren, maar dan voor vier in 
plaats van acht weken en zonder 
acupunctuur, iets wat we toch nog 
graag gedaan zouden hebben. Al 
met al hebben ze het nog heel snel 
voor elkaar gekregen, want we 
hebben die maandag meteen kunnen 
beginnen. We kregen twee gidsen 
toegewezen die deze vier weken voor 
ons programma en de nodige 
vertaalwerkzaamheden zouden 
zorgen, iets wat hier hard nodig is.

Wie kan mij helpen aan een kamer in de 
weekends of in de week in verband met 
reizen naar het Zuiden? Tel. 015-126925.

Wij rijden deze zomer regelmatig naar 
Portugal, wie rijdt er mee? Tel 080- 
558170

Te koop van eerste eigenaar: Citroen 
C15 diesel, wit, 13 maanden oud, 44.000 
km., grijs kent., verbruik 1:18, ingericht 
ais reiswagen. Nieuwwaarde ƒ 18.000, 
nu ƒ 13.500. Meendaal 126 B, tel. 043- 
617337.

Te koop lichtblauw babybadje met stan
daard (inklapbaar) ƒ 10; kinderpo (Cur- 
ver) ƒ 2,50; traphekje (schaarmodel, 
past altijd) ƒ 5; wandelwagenzak, don
kergroene rib ƒ 5; autozitje (ANWB- 
goedgekeurd) ƒ 25; campingbedje ƒ 15. 
Tel. 043-614601.

Te koop microskoop (Olympus) en 3 dok- 
tersjassen (heren), korte mouw, maat 52. 
Prijs n.o.t.k. Tel. 043-649085.

Te koop HiFi Tandberg Tapedeck, type 
6000X, compleet met 15 banden, prijs 
ƒ 320,-. Tel.043-252197.

Te koop Volvo 242, bouwjaar ’76, APK 
gekeurd, met trekhaak, prijs ƒ 2500,-. 
Tel. 043-252197.

Speciaal zomerzeilprogramma op Ned.- 
Duitse Wad Sail Bremerhaven-Oostzee- 
Denemarken. Inl.: Zeiltjalkenverhuur 
”de Wadden” Postbus 14, 8860 AA Har
lingen. Tel. 05178-8222.

Te koop groot dubbel woonhuis (1930) op 
2000 m2 grond te Houthem-St.Gerlach 
(bij Valkenburg). Degelijke bouw, goed 
onderhouden, CV. Voor praktijkpand of 
riante dubbele bewoning. Prijs 
ƒ 445.000. Bel ’s morgens of ’s avonds 
043-215777 of schrijf naar Luikerweg 7, 
6212 ET Maastricht.

Paul, we bet it’s a boy. E.B.G.

Studente uit Delft zoekt dringend kamer 
vanwege de grote afstand tot woonplaats. 
Telefoon 015-561675.

Te koop vierpersoons caravan, merk 
Adria. Inlichtingen 043-624524

Verder kregen we slaapplaatsen 
toegewezen in een aangrenzend 
gebouwtje van het 
universiteitsziekenhuis op de 
campus.
Doel van de kursus is om in deze 
vier weken een beeld te krijgen van 
de organisatie en het funktioneren 
van de Chinese gezondheidszorg 
door middel van enkele lezingen en 
vooral door het bezoeken van de 
verschillende ziekenhuizen, 
gezondheidscentra en andere 
instellingen op de verschillende 
niveaus, zoals ze die hier in China 
kennen.
Al met al zag het programma er voor 
ons interessant uit en zijn we 
ondanks de startmoeilijkheden (iets 
wat snel went), want niets gaat 
vanzelf in China!) met veel 
enthousiasme aan de kursus 
begonnen. Daarover een volgende 
keer meer nieuws! 
Groetjes uit China!

Eckhard von Asmuth, Klaas 
Boonstra, Focco Boekkooi, Leon 
Dingelstadt, Iris Höppener, 
Gabriel Jansen, Margreeth 
Oyevaar.

Te koop: zo goed als nieuwe Olympus If 
noculaire microscoop (1973) met alle t<*' 
behoren. Prijs f. 1000,—. Te bevragf 
(na 18.00 uur) onder nummer 045- 
718699

Studente biedt zich aan voor schoof 
maakwerk of andere werkzaamhedcl1 
voor een of twee halve dagen per week’ 
Tientje per uur. Marjan, Breulingstraa* 
21b Maastricht.
Te huur ruime kamer (7 x 3,5) voor de 
maanden juni, juli, augustus, september 
en oktober. Huur ƒ 245,- excl. gas, li1’1 
en water. Inl.: tel. 09-3212452373 ___________________________________ -* 
Heb je zin in 3 a 5 maanden West-Afri^ 
per vrachtwagen? Woestijn, savanne, rc' 
genwoud, zelf koken, kamperen. Interes- 
se? Tel. 020-241462.

Boekhandel \ 0 
[ DE TRIBUNE V^ffr
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\eel studenten uit zo’n beetje het hele land en maar weinig 
niet-universitaire bezoekers bij de eerste "culturele Olympische 
sPelen”, die afgelopen pinksterweekend in Maastricht gehouden zijn, 
behalve dan de trotse ouderparen die hun optredende kroost van 
feestelijke ondersteuning kwamen voorzien. De rest van de in 
Maastricht aanwezige bevolking vond de terrassen en de kermis 
lijkbaar interessanter. Vrijdagmiddag was het nog even wennen 
ton het idee van een bomvol programma van cultuur, maar 
s avonds waren de zalen in het Staargebouw en de Stadsschouwburg 

al druk bezocht en dat zou de rest van het weekend zo blijven.

^an de verschillende onderdelen 
,le het publiek voorgeschoteld 
sreeg, sprongen toneel en muziek 
er ver boven uit. Goed voorbereid 
Cn kwalitatief de semi-professionele 
lichting uitgaande. Het etiket ’’stu
dentikoos” hoefde hier in ieder ge- 
val niet opgeplakt worden, bij caba- 
,et jammer genoeg wel in veel ge- 
vallen. Regisseur René Lobo, voor
ster van de toneeljury, riep als 
"'innaar de Groningse groep ’’Flovi- 
S ’ uit. Vier meisjes beeldden door 
hiiddel van een wals het huwelijk 
U|t, dat er als instituut overigens be
laid af kwam. Was dit een be
merkt verhaal, de tweede en derde 
fhjs waren voor de uitvoering van 
^staande toneelstukken van res
pectievelijk Jean Tardieu en Bertolt 
°recht. Ondanks de goede requisie- 
len en het prima spel zat er niet 
Jpeer dan een tweede plaats in voor 
Alles is Drama” uit Maastricht. 
*oor ”W.U.T.” uit Tilburg was het 
stuk van Brecht iets te hoog gegre
pen, vandaar een derde plaats.

9,°k het onderdeel dans mocht er 
1 Z|Jn. De choreografie van de finale- 
ffoepen was over het algemeen erg 

i f°ed, al liet de uitvoering soms nog 
"'at te wensen over, maar dat lag 

I ?an meer aan het feit dat de groep 
I Js stuk (nog) niet aankon.
; n de vrije categorie leek een nieuw 

lalent zich te ontplooien. Nicolle 
Van de Beek uit Utrecht, ’’begon- 

tussen de schuifdeuren”, sleep- 
e niet een treffend mime-spel de 

®erste prijs in de wacht.
det Maastrichtse Universiteitskoor 
Ppalde een eerste prijs in de catego-
r, e koor.

.M'e hebben ervoor moeten knok
en, om de categorie tekenen en
s. childeren erdoor te krijgen”, zei 
“esi Sledsens, medeorganisator van

dc

Kritisch Pythisch
9® Pythische Spelen mogen wat 
Wj betreft als zeer geslaagd be
bouwd worden. Nimmer heeft 
^ederland mogen beleven dat zo- 
y®®/ amateur artiesten samenge- 
°r^cht werden. Nooit eerder heeft 
?® studentenwereld zo duidelijk 
^?ar culturele gezicht kunnen laten 
pn. Zelden ziet men in een cul- 
^hrevenement zo een enthousias- 
y1®. zo een frisse deelname van ar- 
'®sten en publiek. In Schouwburg 
0 Staar heerste een sfeer van ont

mannen alertheid op alles wat ook 
^®ar de schim van schoonheid uit- 
j^semde. Het moet voor de com- 

i putoren een enorme prikkel ge- 
j *eesf zijn om onder deze omstan- 
;9heden hun kunsten te mogen 
^rtonen.
^tuurlijk wisselde het nivo van de 
Vorstellingen, acts, geschriften, 

gelden, dansen en klanken. Na- 
^hriijk kromde menige teen zich 
v£n plaatsvervangende schaamte, 
^ar ze deden het toch maar, die 

de Pythische Spelen, tijdens de 
prijsuitreiking. Hadden ze dat dan 
maar gelaten. Een bezoek aan de 
tentoonstellingsruimte in het grote 
foyer van het Staargebouw deed je 
beseffen dat de talenten van de 
W.O.-studenten zeker niet op het 
gebied liggen van beeldende kunst 
in het platte vlak. Plat was het wel 
ja, daarmee is alles gezegd. Science 
Fiction-tekeningen en ’leer-schilde- 
ren-met -cijfers’ schilderijtjes de
den je met enige weemoed terug
denken aan je winterboek op de la
gere school. Volgend jaar een 
beetje meer selectie graag.

Thei Dols, voorzitter van de jury 
voor cabaret zei precies wat het pu
bliek wilde horen: ”Die jongen 
steekt met kop en poten boven de 
rest uit en daarom krijgt hij de eer
ste plaats”. Hij had het over Jaap 
Mulder uit Groningen, die in de 
eerste ronde en in de finale zijn pu
bliek enthousiast had gekregen voor 
zijn act. Het geforceerde lollige 
waaraan studenten-cabaret vaak 
mank gaat, miste je bij Jaap Mulder 
volkomen. In zijn eentje wist hij 
met zijn zelfgemaakte teksten meer 
te bereiken dan de andere groepen 
samen. Thei Dols verwachtte dan 
ook een avondvullend programma 
van deze kandidaat binnen niet al te 
lange tijd.
Een andere hoogtepunt van de Py
thische spelen was te zien in de cate
gorie eloquentia: Dick Dekker uit 
Enschedé. Jammer allen dat zijn 
anekdotes en gewaagde theorieën, 
die hij nog onderbouwen kon ook 
(”Wat zegt onze goede Immanuel 
hier, Immanuel Kant zegt helemaal 
niets”), helemaal geen concurrentie 
te duchten had van de welbe
spraaktheid van de andere kandida
ten. Tijdens de prijsuitreiking wist 
hij zelfs de niet op haar mondje ge-

studenten. Bovendien, en niet min
der belangrijk, van alle deelnemers 
waren er een paar die Staar en 
Schouwburg rillingen van vervoe
ring deden beleven, rillingen die 
men over het algemeen in Maas
tricht moet zoeken, om ze te voe
len.
Hulde aan Ferry van Nie, brein en 
motor achter dit Feest. Hulde aan al 
degenen die tijd en hart staken in 
deze Spelen.
Toch moet mij iets van het hart. Het 
was opmerkelijk dat er zo weinig te 
bespeuren was van de grote hoop 
van de in Maastricht studerenden, 
om nog maar te zwijgen van de om 
andere redenen in Maastricht 
woonachtigen. Schortte er iets aan 
de publiciteit, was het gebeuren te 
onbekend? Of mag men conclusies 
trekken over het vermogen van de 
Maastrichtenaar om voor andere 
zaken warm te lopen dan dialect en 
hossen?
Ik weet het niet. Vastgesteld mag 
worden dat het toch vaak dezelfde 
namen zijn, die te verbinden zijn 
aan deelnemen of initiatief nemen.

vallen wethouder Lazar van haar 
stuk te brengen. Terecht kreeg hij 
als enige een prijs, in deze catego
rie.

Ferry van Nie, stichtingsvoorzitter 
van de Pythische Spelen kwam enig- 
zins in de problemen, toen hij de 
stadsprijs uit moest reiken. De 
waardering voor deze prijs was to
taal mislukt en de organisatoren 
moesten nu eigenhandig beslissen 
wie de prijs toebedeeld kreeg: Nij
megen was volgens hun de beste 
kandidaat. Hiermee kreeg Nijme
gen tevens de rol toebedeeld de vol
gende Pythische Spelen te organise
ren. Wie garandeerde de initiator 
Ferry van Nie echter dat Nijmegen 
dit inderdaad zou doen? Geen won
der dat hij een slag om de arm hield 
bij de prijsuitreiking met de toevoe
ging: ’’Misschien gaat ook wel een 
andere stad de Spelen organiseren. 
We hebben namelijk al stemmen 
gehoord dat..., maar ja dat zien we 
dan wel weer”. Het maakt ook niet 
zoveel uit waar de Pythische spelen 
plaats vinden, als het maar gebeurt.

Judith Habets

Het zijn steeds dezelfde gezichten 
die in de zalen gaan kijken, steeds 
dezelfden die het podium beklaute
ren. Ik acht dit niet ongevaarlijk. Be
kend zijn de mongolen en gedroch
ten voortkwijlend uit gemeenschap
pen van incest en inteelt.
Is het armoe dat, om maar een 
voorbeeld te noemen, dat de pre
sentatie in de Schouwburg berustte 
bij Maastrichts best babbelende 
student? Ergens niet natuurlijk. 
Maar dat hij geassisteerd werd door 
zijn vriendin, dat het nichtje van die 
vriendin een walkie-talkie als be
langrijkste kledingstuk om het lijf 
had hangen en dat de vriend van 
het nichtje de prijzen uitreikte terwijl 
de broer van de presentator in de 
jury van proza en poëzie zitting 
had? Is dat armoe, toeval mis
schien? Of mogen wij conclusies 
trekken met betrekking tot de aard 
van de Maastrichtse studentenge
meenschap en de daaruit voort
vloeiende producten?
Ik weet het niet.

Jan Mokkenstorm

Onderwijs zonder 
onderzoek
Een van de vragen die de leerpsychologie zich van oudsher stelt, luidt: 
hoe kun je zo gocil mugelijk een vak of vaardigheid leren?
Na vele decennia onderzoek wordt een van de weinige harde gegevens 
op dit terrein gevormd door het antwoord: je moet een goede leraar 
nemen, iemand die zijn vak door en door verstaat en het met verve 
beoefent.

■ ■ . > ■

werkgroepen kan iels van de leernieester-leerling verhouding via 
diskussie en kritiek worden gerealiseerd. Het is voor de docenten

\ : : - ,»4>

ze enthousiast zyn; samen met studenten recente literatuur door te 
werken die in hun vak indruk heeft gemaakt. Door als leerling samen 
te werken aan problemen, met iemand die daar veel meer van af weet,

het latere funktioneren in de academische gemeenschap.
Een van de ernstige tekorten van het Maastrichtse onderwijssysteem 
wordt gevormd doordat zulke intellectuele kontakten zo goed als

onderwijsgroepen niet worden aangegaan. Door de struktuur van
. I ......  . ' . . : ? . ■

in onderwijsthema’s niet realiseerbaar. Docenten kunnen zo geen 
hechte band kweken tussen bun onderwijs en het onderzoek waar ze 
aan werken. In een onderwijssysteem waarin alleen met gelijken 
wordt gedebuteerd, waarin voor intellectuele autoriteit geen plaats is.

■
opvallend dat in onderwijsgroepen overeenstemming en juistheid met 
elkaar worden geassocieerd en dat in groepen naar consensus wordt 
gestreefd. Wie kritisch blijft doorvragen wordt al gauw ais zeurkous

• ' hfcntuor ,b
een systeem dat vooral geschikt is voor een adademische

en wetenschap niets met elkaar te maken hebbe. Vakken waarin 
waarden van het wetenschappelijk onderzoek en het academische 
debat veel meer mei het beroep zijn vervlochten. gedijen daarom veel 
minder in zo’n systeem. In tegenstelling tot de geneeskunde, waar 
men een ’’juiste” oplossing voor een gesteld probleem moet aanleren, 
gaat het er bij zulke vakken -te denken valt aan geschiedenis, 
wijsbegeerte, wiskunde, natuurkunde.sociologie of psychologie- om 
Studenten bij te brengen dat elk opgelost probleem nieuwe vragen 
genereert en overeenstemming de dood in de pot is,

Louis Boon

^servant 23 mei 1986



Brieven St

We hebben in het vorige 
nummer gevraagd om een 
vertaling van ’’Ikke Glem 
Drinkel”, een artikeltje uit een 
Noors familieblad. Daarin werd 
op licht ironische toon melding 
gemaakt van de verrassende 
uitkomst van het onderzoek dat 
de Maastrichtse onderzoekers 
Knipschild en Bouter hebben 
verricht naar het effect van 
alcoholgebruik op 
ski-ongelukken. Et kwamen drie 
oplossingen binnen: een van 
Knipschild zelf, die zich er al te 
gemakkelijk van afmaakte door 
een knipsel uit een Zweedse 
krant over hetzelfde onderwerp 
in te zenden. Daar schoten we 
natuurlijk weinig mee op. 
Frederike Snieders en Marieke 
Paarlberg deden het beter door 
een tekst in te zenden die voor 
iedereen te lezen is en toch leek 
op de juiste vertaling. Allebei 
prijs dus (een boekenbon) en een 
plaatsje voor hun inzending op 
deze pagina.

Paastip: Geen 
eierstruif drinken
Wij hoeven onze lezers niet te 
vertellen hoe zij de paasdagen het 
plezierigst kunnen doorbrengen; 
dat weten ze zelf wel.
Maar wij kunnen niet nalaten te 
wijzen op de resultaten van 
wetenschappelijk onderzoek van 
een topteam van de Limburgse 
Universiteit in Maastricht 
bestaande uit de docenten Lex 
Bouter en Paul Knipschild.. 
Zij vonden dat het drinken van 
eierstruif, zoals dat in ons goede 
Noorwegen met de paasdagen zo 
geleifd is, zeer nadelig is.
Vaak, vooral als men het gemengd 
met alcohol tot zich neemt, wordt 
ermee gemorst. Het glibberige spul 
doet mensen uitglijden met als 
gevolg beenbreuk zo niet erger. 
Verder zit er in eierstruif een 
chemische verbinding die een 
bepaald vitamine onwerkzaam 
maakt waardoor men nog beroerder

Lief en leed uit China.
Tja, daar zit je dan, met z'n zevenen 
aan de andere kant van de wereld, in 
China. Dat is nog eens iets anders 
dan alleen maar een etentje bij de 
Chinees, in Nederland.
Vrijdag 28 maart, 7.00 uur 
's morgens, aankomst met de boot 
over de Pearls river, in Guangzhan, 
de stad waar we een acht-weekse 
kursus zouden gaan volgen. 
De eerste indruk was een 
regenachtige, grijze stad, vol met 
bussen, taxi's en vooral eindeloze 
rijen fietsers. Op zoek naar de 
universiteit waar ons een ''leuke" 
verassing te wachten stond. Het 
bleek n.l. dat ze net een paar dagen 
geleden een telegram naar 
Maastricht hadden gestuurd met de 
mededeling dat we beter niet konden 
komen. Nu wisten we dat nog lang 
niet alles geregeld was voor onze 
cursus, maar zoiets hadden we 
natuurlijk nooit verwacht! De 
voornaamste reden voor deze vrij 
pltselinge weigering was dat er geen 
sprake kon zijn van enige 
uitwisseling tussen Nderland en 
China. Er bleek hier n.l. een 

wordt van de alcohol die natuurlijk 
niemand vergeet.
Voorts: het helpt niet of u de struim 
maakt van hele dure eieren zoals 
die van kieviten of van meeuwen: 
zij die dat doen krijgen 
procentgewijs de meeste 
ongelukken.
Tenslotte: hoe minder men 
geslapen heeft voordat men het 
struif tot zich neemt, hoe minder 
kans men heeft dat men zijn benen 
breekt.
Verrassend? Wij moeten toegeven 
dat ook wij het verhaal met 
opgetrokken wenkbrauwen lazen. 
De enige omstandigheid die 
mogelijkerwijze iets verklaart is 
deze: het onderzoek werd 
uitgevoerd onder 1088 nederlandse 
eierstruifverslaafden. Nu zijn, zoals 
eenieder weet, de Nederlanders 
beroemd als kaaskoppen, maar 
hebben zij ook verstand van eieren?

Frederike Snieders

’’Ikke glem drinken”
Voor ons als sneeuw- en skivolk 
volgt er een opmerkelijke tip voor 
de paasdagen: drink elke dag een 
mix van eieren met gin. Deze op het 
eerste gezicht merkwaardige tip is 
afkomstig van een levenskrachtig 
duo, namelijk de docenten Lex 
Bouter en Paul Knipschild van de 
Rijksuniversiteit Limburg in 
Maastricht:
Skiërs zouden meer alcohol (tot vijf 
glazen per dag) moeten drinken. De 
kans op buitelingen verkleint 
namelijk, omdat men zwaarder in 
de benen is en lichter in het hoofd. 
Dus...

Ten eerste: Minstens twee .geklutste 
eieren met gin bij het ontbijt geeft u 
al twee maal minder kans op een 
been- of armbreuk die dag;

Ten tweede: Zou onze overheid 
hierdoor de noodzaak kunnen gaan 
inzien van een aanzienlijke 
verlaging van de alcohol-BTW.

Is dit niet verrassend? De overheid 
zal om medische redenen de 
alcoholprijs moeten verlagen met 
het argument dat een onderzoek 
onder 1088 Nederlanders heeft 
uitgewezen dat het skiën onder 
invloed van alcohol veel veiliger is.

misverstand over te bestaan. Wij 
hadden gedacht aan een 
studentenuitwisseling en de RL had 
hier inmiddels al de nodige 
voorbereidingen voor getroffen. De 
Chinezen hadden als reaktie hierop 
gevraagd of er geen staflid zou 
kunnen komen i.p.v. studenten 
(zonder opgaaf van reden), iets wat 
door onze universiteit natuurlijk 
geweigerd was, want daarvoor is de 
uitwisseling tenslottn niet bedoeld. 
De Chinezen hadden deze weigering 
opgevat als zijnde een afgelasting 
van het hele plan en dus van onze 
komst.
De reden van dit alles begrijp je 
eigenlijk pas goed als je hier bent. 
Het blijkt namelijk dat studenten (en 
trouwens in principe geen enkele 
Chinees) überhaupt de grens niet 
over mogen. De enigen die hiervoor 
de kans krijgen zijn mensen die 
afgestudeerd zijn en soms voor 
verdere studie tijdelijk naar het 
buitenland mogen. Al met al een 
duidelijke verklaring voor deze 
misverstanden en iets waar je als 
"Vrije Nederlander" absoluut niet 
aan denkt.
Deze eerste ervaringen in China 

En op medicijnen als eerste 
levensbehoefte mag men nu 
eenmaal niet zoveel belasting 
heffen, wat U?

Marieke Paarlberg

Het Pytisch Organisme
Mijn ene oog voert een mime op 
voor het andere. Mijn mond spruit 
autonoom een woordenlijst voort 
op het ritme van een bepaald 
onderwerp. Alles kan, alles mag. 
Mijn romp danst om mijn kleren 
heen, zo snel moet ik gaan om in 
samenspel te blijven met mijn 
armen en benen die een deux 
mains-deux pieds improviseren. Of 
is het een bestaand stuk? Mijn 
knieën knikken van neen. De haren 
op mijn hoofd staan rechtop van 
schrik als zij horen dat hun 
toneelstuk niet door kan gaan. Er 
zijn enkele haren uitgevallen. Ter 
compensatie van hun spel willen zij, 
groen geschilderd door mijn 
rechterhand, op de foto gezet 
worden als exclusief model. In koor 
roepen de pony-haren dat video 
beter is, dynamischer. Hier komt de 
coupe wat sportiever op uit! 
Tekenend voor haren die ’in the 
picture’ staan....

Mijn billen knallen er intussen een 
cabaret uit. De jury wordt omver 
geblazen door het niveau. Te 
b-anaalü! Dan liever geluisterd . 
naar mijn baarmoeder die 
wonderbaarlijke trillingen 
voortplant. Ze baart poëzie. 
Stilletjes gehoopt op proza, maar je 
kunt je natuur(lijk) niet forceren. 
Van pure blijdschap voeren mijn 
dijen en vrije voordracht op. Alles 
kan, alles mag en alles doet meer in 
een categorie.
Drie dagen lang was ik (een met) 
het Pytisch Organisme. 
Tweeënzeventig uren achtereen 
werd ik bedolven, bedwelmd, 
beklemd, bevrijd en bemind door 
het Pytisch Gebeuren. 
Grandioos...!!!
Organisatie van de Pytische Spelen, 
BEDANKT voor alles wat mocht, 
kon... en gebeurde door jullie inzet. 
M’n schmink af voor jullie!
Komt er (een volgende keer???) 
een 15-kamp? Bij deze schrijf ik me 
dan nu daarvoor in. Kan ik me 
alvast verheugen op het voorspel!
Geert Kortleven (3 MF)

deden ons meteen al kennis maken 
met het fenomeen van de Chinese 
lach. Chinezen hebben de neiging 
om meer en meer te lachen, 
naarmate ze je meer vervelende 
dingen moeten vertellen, wat nog wel 
eens vreemd kan overkomen. 
Lachen is voor hen ook een manier 
om een moeilijke vraag te omzeilen, 
een vorm van beleefdheid of gewoon 
een uiting van verlegenheid. Kortom 
genoeg variaties.
Gelukkig lachen ze ook vaak echt. 
Al met al maken de Chinezen de 
indruk een positief denkend en 
vrolijk volk te zijn.
Uiteindelijk zijn we er achter 
gekomen dat ze toch zouden 
proberen een cursus voor ons te 
organiseren, maar dan voor vier in 
plaats van acht weken en zonder 
acupunctuur, iets wat we toch nog 
graag gedaan zouden hebben. Al 
met al hebben ze het nog heel snel 
voor elkaar gekregen, want we 
hebben die maandag meteen kunnen 
beginnen. We kregen twee gidsen 
toegewezen die deze vier weken voor 
ons programma en de nodige 
vertaalwerkzaamheden zouden 
zorgen, iets wat hier hard nodig is.

Wie kan mij helpen aan een kamer in de 
weekends of in de week in verband met 
reizen naar het Zuiden? Tel. 015-126925.

Wij rijden deze zomer regelmatig naar 
Portugal, wie rijdt er mee? Tel 080- 
558170

Te koop van eerste eigenaar: Citroen 
C15 diesel, wit, 13 maanden oud, 44.000 
km., grijs kent., verbruik 1:18, ingericht 
als reiswagen. Nieuwwaarde ƒ 18.000, 
nu ƒ 13.500. Meendaal 126 B, tel. 043- 
617337.

Te koop lichtblauw babybadje met stan
daard (inklapbaar) ƒ 10; kinderpo (Cur- 
ver) ƒ 2,50; traphekje (schaarmodel, 
past altijd) ƒ 5; wandelwagenzak, don
kergroene rib ƒ 5; autozitje (ANWB- 
goedgekeurd) ƒ 25; cainpingbedje ƒ 15. 
Tel. 043-614601.

Te koop microskoop (Olympus) en 3 dok- 
tersjassen (heren), korte mouw, maat 52. 
Prijs n.o.t.k. Tel. 043-649085.

Te koop HiFi Tandberg Tapedeck, type 
6000X, compleet met 15 banden, prijs 
ƒ 320,-. TeI.043-252197.

Te koop Volvo 242, bouwjaar ’76, APK 
gekeurd, met trekhaak, prijs ƒ 2500,-. 
Tel. 043-252197.

Speciaal zomerzeilprogramma op Ned.- 
Duitse Wad Sail Bremerhaven-Oostzee- 
Denemarken. Inl.: Zeiltjalkenverhuur 
”de Wadden” Postbus 14, 8860 AA Har
lingen. Tel. 05178-8222.

Te koop groot dubbel woonhuis (1930) op 
2000 m* 2 grond te Houthem-St.Gerlach 
(bij Valkenburg). Degelijke bouw, goed 
onderhouden, CV. Voor praktijkpand of 
riante dubbele bewoning. Prijs 
ƒ 445.000. Bel ’s morgens of ’s avonds 
043-215777 of schrijf naar Luikerweg 7, 
6212 ET Maastricht.
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Universitaire Pers
Observant maakt deel uit van het 
landelijke samenwerkingsverband 
Universitaire Pers, samen met A 
Valvas (Vrije Universiteit). Delta 
(Delft). THB (Tilburg). 
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Paul, we bet it’s a boy. E.B.G.

Studente uit Delft zoekt dringend kamer 
vanwege de grote afstand tot woonplaats. 
Telefoon 015-561675.

Te koop vierpersoons caravan, merk 
Adria. Inlichtingen 043-624524

Verder kregen we slaapplaatsen 
toegewezen in een aangrenzend 
gebouwtje van het 
universiteitsziekenhuis op de 
campus.
Doel van de kursus is om in deze 
vier weken een beeld te krijgen van 
de organisatie en het funktioneren 
van de Chinese gezondheidszorg 
door middel van enkele lezingen en 
vooral door het bezoeken van de 
verschillende ziekenhuizen, 
gezondheidscentra en andere 
instellingen op de verschillende 
niveaus, zoals ze die hier in China 
kennen.
Al met al zag het programma er voor 
ons interessant uit en zijn we 
ondanks de startmoeilijkheden (iets 
wat snel went), want niets gaat 
vanzelf in China!) met veel 
enthousiasme aan de kursus 
begonnen. Daarover een volgende 
keer meer nieuws!
Groetjes uit China!

Eckhard von Asmuth, Klaas 
Boonstra, Focco Boekkooi, Leon 
Dingelstadt, Iris Höppener, 
Gabriel Jansen, Margreeth 
Oyevaar.

Te koop: zo goed als nieuwe Olympus h*' 
noculaire microscoop (1973) met alle 
behoren. Prijs f. 1000,—. Te bevragen 
(na 18.00 uur) onder nummer *9-' 
718699

Studente biedt zich aan voor schtW11’ 
maakwerk of andere werkzaamhetk11 
voor een of twee halve dagen per wed1. 
Tientje per uur. Marjan, Breulingstrad 
21b Maastricht. ___________________________________ 
Te huur ruime kamer (7 x 3,5) voor * 
maanden juni, juli, augustus, septentl>er 
en oktober. Huur ƒ 245,- excl. gas, I'1’111 
en water. Inl.: tel. 09-3212452373

Heb je zin in 3 a 5 maanden West-Afr'^ 
per vrachtwagen? Woestijn, savanne.re' 
genwoud, zelf koken, kamperen. IntercS" 
se? Tel. 020-241462.
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\eel studenten uit zo’n beetje het hele land en maar weinig 
’’•et-universitaire bezoekers bij de eerste "culturele Olympische 
sPelen”, die afgelopen pinksterweekend in Maastricht gehouden zijn. 
Behalve dan de trotse ouderparen die hun optredende kroost van 
Westelijke ondersteuning kwamen voorzien. De rest van de in 
Maastricht aanwezige bevolking vond de terrassen en de kermis 
lijkbaar interessanter. Vrijdagmiddag was het nog even wennen 
aan het idee van een bomvol programma van cultuur, maar 
s avonds waren de zalen in het Staargebouw en de Stadsschouwburg 

druk bezocht en dat zou de rest van het weekend zo blijven.

r

de verschillende onderdelen 
"'e het publiek voorgeschoteld 
‘reeg, sprongen toneel en muziek 
Cr ver boven uit. Goed voorbereid 
e.n kwalitatief de semi-professionele 
Achting uitgaande. Het etiket ’’stu
dentikoos” hoefde hier in ieder ge- 
Val niet opgeplakt worden, bij caba- 
'et jammer genoeg wel in veel ge- 
'alien. Regisseur René Lobo, voor
ster van de toneeljury, riep als 
Onnaar de Groningse groep ’’Flovi- 
S” uit. Vier meisjes beeldden door 
Middel van een wals het huwelijk 
J't, dat er als instituut overigens be
kaaid af kwam. Was dit een be- 
'Wrkt verhaal, de tweede en derde 
Wijs waren voor de uitvoering van 
^staande toneelstukken van res
pectievelijk Jean Tardieu en Bertolt 
°recht. Ondanks de goede requisie- 
ten en het prima spel zat er niet 
Weer dan een tweede plaats in voor 
Alles is Drama” uit Maastricht. 

Voor ’W.U.T.” uit Tilburg was het 
stuk van Brecht iets te hoog gegre- 
Wn, vandaar een derde plaats.

0°k het onderdeel dans mocht er 
Z|jn. De choreografie van de finale- 
Woepen was over het algemeen erg 
Wed, al liet de uitvoering soms nog 
4^ 16 wensen over, maar dat lag 
?an meer aan het feit dat de groep 

I jet stuk (nog) niet aankon.
I W de vrije categorie leek een nieuw 
I 'Went zich te ontplooien. Nicolle 
i Van de Beek uit Utrecht, "begon- 
i Wn tussen de schuifdeuren”, sleep- 

e niet een treffend mime-spel de 
Wrste prijs in de wacht.
Met Maastrichtse Universiteitskoor 

,aalde een eerste prijs in de catego- 
r|e koor.

, M'e hebben ervoor moeten knok
en, om de categorie tekenen en 
^hilderen erdoor te krijgen”, zei 
^esi Sledsens, medeorganisator van

de

ul

Kritisch Pythisch
Pythische Spelen mogen wat 
betreft als zeer geslaagd be

bouwd worden. Nimmer heeft 
^ederland mogen beleven dat zo- 

amateur artiesten samenge- 
°r^cht werden. Nooit eerder heeft 
?e studentenwereld zo duidelijk 
^sr culturele gezicht kunnen laten 

Zelden ziet men in een cul- 
^revenement zo een enthousias- 
”e. zo een frisse deelname van ar- 
'lesten en publiek. In Schouwburg 
0 Staar heerste een sfeer van ont

mannen alertheid op alles wat ook 
Waar de schim van schoonheid uit- 
*a$emde. Het moet voor de com- 
Witoren een enorme prikkel ge
lest zijn om onder deze omstan- 
q,9heden hun kunsten te mogen 
Vertonen.
^tuurlijk wisselde het nivo van de 
Vorstellingen, acts, geschriften, 

malden, dansen en klanken. Na- 
^rlijk kromde menige teen zich 

plaatsvervangende schaamte, 
^aar ze deden het toch maar, die 

de Pythische Spelen, tijdens de 
prijsuitreiking. Hadden ze dat dan 
maar gelaten. Een bezoek aan de 
tentoonstellingsruimte in het grote 
foyer van het Staargebouw deed je 
beseffen dat de talenten van de 
W.O.-studenten zeker niet op het 
gebied liggen van beeldende kunst 
in het platte vlak. Plat was het wel 
ja, daarmee is alles gezegd. Science 
Fiction-tekeningen en ’leer-Schilde- 
ren-met -cijfers’ schilderijtjes de
den je met enige weemoed terug
denken aan je winterboek op de la
gere school. Volgend jaar een 
beetje meer selectie graag.

Thei Dols, voorzitter van de jury 
voor cabaret zei precies wat het pu
bliek wilde horen: ”Die jongen 
steekt met kop en poten boven de 
rest uit en daarom krijgt hij de eer
ste plaats”. Hij had het over Jaap 
Mulder uit Groningen, die in de 
eerste ronde en in de finale zijn pu
bliek enthousiast had gekregen voor 
zijn act. Het geforceerde lollige 
waaraan studenten-cabaret vaak 
mank gaat, miste je bij Jaap Mulder 
volkomen. In zijn eentje wist hij 
met zijn zelfgemaakte teksten meer 
te bereiken dan de andere groepen 
samen. Thei Dols verwachtte dan 
ook een avondvullend programma 
van deze kandidaat binnen niet al te 
lange tijd.
Een andere hoogtepunt van de Py
thische spelen was te zien in de cate
gorie eloquentia: Dick Dekker uit 
Enschedé. Jammer allen dat zijn 
anekdotes en gewaagde theorieën, 
die hij nog onderbouwen kon ook 
(”Wat zegt onze goede Immanuel 
hier, Immanuel Kant zegt helemaal 
niets”), helemaal geen concurrentie 
te duchten had van de welbe
spraaktheid van de andere kandida
ten. Tijdens de prijsuitreiking wist 
hij zelfs de niet op haar mondje ge

studenten. Bovendien, en niet min
der belangrijk, van alle deelnemers 
waren er een paar die Staar en 
Schouwburg rillingen van vervoe
ring deden beleven, rillingen die 
men over het algemeen in Maas
tricht moet zoeken, om ze te voe
len.
Hulde aan Ferry van Nie, brein en 
motor achter dit Feest. Hulde aan al 
degenen die tijd en hart staken in 
deze Spelen.
Toch moet mij iets van het hart. Het 
was opmerkelijk dat er zo weinig te 
bespeuren was van de grote hoop 
van de in Maastricht studerenden, 
om nog maar te zwijgen van de om 
andere redenen in Maastricht 
woonachtigen. Schortte er iets aan 
de publiciteit, was het gebeuren te 
onbekend? Of mag men conclusies 
trekken over het vermogen van de 
Maastrichtenaar om voor andere 
zaken warm te lopen dan dialect en 
hossen?
Ik weet het niet. Vastgesteld mag 
worden dat het toch vaak dezelfde 
namen zijn, die te verbinden zijn 
aan deelnemen of initiatief nemen.

vallen wethouder Lazar van haar 
stuk te brengen. Terecht kreeg hij 
als enige een prijs, in deze catego
rie.

Ferry van Nie, stichtingsvoorzitter 
van de Pythische Spelen kwam enig- 
zins in de problemen, toen hij de 
stadsprijs uit moest reiken. De 
waardering voor deze prijs was to
taal mislukt en de organisatoren 
moesten nu eigenhandig beslissen 
wie de prijs toebedeeld kreeg: Nij
megen was volgens hun de beste 
kandidaat. Hiermee kreeg Nijme
gen tevens de rol toebedeeld de vol
gende Pythische Spelen te organise
ren. Wie garandeerde de initiator 
Ferry van Nie echter dat Nijmegen 
dit inderdaad zou doen? Geen won
der dat hij een slag om de arm hield 
bij de prijsuitreiking met de toevoe
ging: ’’Misschien gaat ook wel een 
andere stad de Spelen organiseren. 
We hebben namelijk al stemmen 
gehoord dat..., maar ja dat zien we 
dan wel weer”. Het maakt ook niet 
zoveel uit waar de Pythische spelen 
plaats vinden, als het maar gebeurt.

Judith Habets

Het zijn steeds dezelfde gezichten 
die in de zalen gaan kijken, steeds 
dezelfden die het podium beklaute
ren. Ik acht dit niet ongevaarlijk. Be
kend zijn de mongolen en gedroch
ten voortkwijlend uit gemeenschap
pen van incest en inteelt.
Is het armoe dat, om maar een 
voorbeeld te noemen, dat de pre
sentatie in de Schouwburg berustte 
bij Maastrichts best babbelende 
student? Ergens niet natuurlijk. 
Maar dat hij geassisteerd werd door 
zijn vriendin, dat het nichtje van die 
vriendin een walkie-talkie als be
langrijkste kledingstuk om het lijf 
had hangen en dat de vriend van 
het nichtje de prijzen uitreikte terwijl 
de broer van de presentator in de 
jury van proza en poëzie zitting 
had? Is dat armoe, toeval mis
schien? Of mogen wij conclusies 
trekken met betrekking tot de aard 
van de Maastrichtse studentenge
meenschap en de daaruit voort
vloeiende producten?
Ik weet het niet.

Jan Mokkenstorm

Onderwijs zonder 
onderzoek
Een van de vragen die de leerpsychologie zich van oudsher stelt, luidt: 
hoe kun je zo goed nwgeiijk een vak of vaardigheid leren?
Na vele decennia onderzoek wordt een van de weinige harde gegevens 
op dit terrein gevormd door het antwoord: je moet een goede leraar 
nemen, iemand die zijn vak door en door verstaat en het met verve 
beoefent.
in eden traditioneel onderwijssysteem wordt studenten in de latere 
jaren van hun studie in elk geval die mogelijkheid geboden. In 
werkgroepen kan iets van de leermeester-leerling verhouding via 
diskussie en kritiek worden gerealiseerd. Het is voor de docenten 
mogelijk om elk jaar (andere) thema’s aan te bieden waaraan ze op 
dat moment werken; onderzoek en theorieen te presenteren waarover 
ze enthousiast zyn; samen met studenten recente literatuur door te 
werken die in hun vak indruk heeft gemaakt. Door als leerling samen 
te werken aan problemen, met iemand die daar veel meer van af weet, 
eigent men zich intellectuele standaarden toe die essentieel zijn voor 
het latere funktioneren in de academische gemeenschap.
Een van de ernstige tekorten van het Maastrichtse onderwijssysteem 
wordt gevormd doordat zulke intellectuele kontakten zo goed als 
onmogelijk worden gemaakt. Een meester-ieerling relatie kan in 
onderwijsgroepen niet worden aangegaan. Door de struktuur van 
pianmngsgroepen, blokboeken en dergelijke is een jaarlijkse wisseling 
in onderwijsthema’s niet realiseerbaar. Docenten kunnen zo geen 
hechte band kweken tussen bun onderwijs en het onderzoek waar ze 
aan werken. In een onderwijssysteem waarin alleen met gelijken 
wordt gedebateerd. waarin voor intellectuele autoriteit geen plaats is, 
blijven de kritischr vermogens van studenten onderontwikkeld. Het is 
opvallend dat in onderwijsgroepen overeenstemming en juistheid met 
elkaar worden geassocieerd en dat in groepen naar consensus wordt 
gestreefd. Wie kritisch bljjfl doorvragen wordt al gauw als zeurkous 
gezien.Hel Maastrichtse onderwijssysteem ontpopt zich hierdoor als 
een systeem dat vooral geschikt is voor een adademische 
beroepsopleiding als geneeskunde, een vak waarin beroepsbeoefening 
en wetenschap niets met elkaar te maken hebbe. Vakken waarin 
waarden van het wetenschappelijk onderzoek en het academische 
debat veel meer met het beroep zijn vervlochten, gedijen daarom veel 
minder in zo’n systeem. In tegenstelling tot de geneeskunde, waar 
men een ’’juiste” oplossing voor een gesteld probleem moet aanleren, 
gaat bet er bij zulke vakken -te denken valt aan geschiedenis, 
wijsbegeerte, wiskunde, natuurkunde,sociologie of psychologie- om 
studenten bij te brengen dat elk opgelost probleem nieuwe vragen 
genereert en "overeenstemming” de dood in de pot is.

Louis Boon
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Kort nieuws

Mot-motten
Het . is bekend, in elke jonge instelling is 
de eerste jaren een verhoogde kans op 
mot. Een raad van wijzen stelt een basis
filosofie op, iemand anders is het er niet 
mee eens en een derde weigert zelfs 
iedere medewerking aan het plan. Voor 
je er erg in hebt is de mot ontstaan, we 
kunnen erover meepraten in Maastricht. 
Sinds kort heerst er echter ook al in de 
Heerlense gebouwen van de Open Uni- 
versiteit een verhoogde mate van mottig- 
heid. Lange tijd hebben duizenden mot
ten zich verschanst in het isolatievilt tus
sen de muren en in de plafonds van het 
gebouw, maar toen hun populatie de 
honderdduizend overschreed, verlieten 
de motten en masse hun schuilplaats op 
zoek naar nieuwe bestemmingen. Ze ont
snapten daarbij echter niet aan de aan
dacht van enkele wakkere Heerlense 
ambtenaren. De afdeling Materiele Za
ken ging ze met enkele spuitbussen te lijf, 
maar dat had niet het gewenste resultaat; 
een professioneel bestrijdingsteam werd 
daarop ingeschakeld en dat heeft intus
sen de strijd aangebonden met de motten 
en hun honderdduizenden eitjes en larf- 
jes.
(Modulair)

”De Dikke”
Is de ontwikkeling van een taal kwantitatief te meten, 
bijvoorbeeld door de omvang van woordenboeken die in 
de loop der tijd verschenen zijn te vergelijken? Als dat 
kan, dan is de Nederlandse taal in 100 jaar flink gegroeid: 
zeker met een factor 2,5.
Tenminste, getuige het verschil tussen de Van Dale van 
1874 en die van 1976. Dat is de tiende, en niet de laatste 
druk; ik schrijf dit stukje thuis, en wij waren een jaar 
geleden niet van zins ons niet eens zo lang daarvoor 
verworven tweedelig bezit al weer te vervangen door de 
nieuwste, driedelige versie. Bovendien, dit vergelijkt ook 
veel aardiger: op twee jaar na precies een eeuw, dat geeft 
een mooi rond getal.
Van Dale’s Nieuw Woordenboek der Nederlandsche 
Taal uit 1874 (eigenlijk 1872) was niet de eerste uitgave 
onder die titel, maar wel de eerste waaraan het 
’schoolhoofd uit Sluis’ gewerkt had.
De editie van 1874 telt zo’n 1350 bladzijden, die van 1976 
een ruime 3200. Een opgave van het aantal woorden is 
niet te vinden, en om te gaan tellen is wat veel gevraagd. 
Dat soort dingen mag Brandt Corstius doen. Een 
vluchtige blik op de bladzijden leert al snel dat de uitleg 
per woord vroeger uiterst minimaal was. Direct in het 
begin, bij de letter A, valt dat al op. Het voorzetsel AAN 
kreeg slechts zeven regels, terwijl daar nu een hele kolom 
aan gewijd is.
Dat is dus de eerste reden dat de nieuwe drukken steeds 
dikker werden. Wanneer zou eigenlijk dat ’Dikke’ aan de 
Van Dale’s zijn toegevoegd? Ergens in die geschiedenis 
van tien (nu elf) drukken, van dat alsmaar aangroeien, 
moet het gebeurd zijn: met overslaan van het volslanke 
stadium is ie ineens ’dik’ geworden. (Het is overigens 
door die bijnaam dat het begrip Van Dale zo’n huiselijke 
klank kreeg. ’De Dikke Van Dale’ doet denken aan 
corpulente ooms met bolknakken, een familiaire sfeer. 
Tegelijkertijd treft ook een element van ontzag: hij is zo 
dik, daar MOET haast wel alles in staan, en als het er niet 
in staat, bestaat het ook niet.)
Toch is het uitdijen van het woordenboek in de loop der 
jaren niet louter cumulatief geweest. Er komen veel 
woorden bij, maar evengoed laat men andere weer 
vallen. De balans slaat niettemin altijd door naar de 
groeikant.

Laten we nu eens kijken wat voor woorden er in die 100 
jaar tussen 1874 en 1976 zijn weggevallen. Een kleine 
greep:
breedhaard - grootspreker, pocher
harenfabriek - (zonder uitleg)
horlement - met al den...: met heel de santekraam 
lakwarmer - een bediende eener kanselarij, die het lak 
gereedmaakte, waarmede gezegeld moest worden 
slomp - slet.

Rookverbod
In de tentamen- en examenruimtes van 
de Universiteit van Amsterdam mag niet 
meer gerookt worden. Dat heeft onlangs 
het College van Bestuur laten weten in 
een brief aan de faculteitsbesturen en ge
bouwbeheerders. De regelmatig terugke
rende klachten van niet-rokers, die tij
dens de tentamens hinder ondervonden 
van hun rokende collega’s liggen aan het 
besluit ten grondslag. Het verbod geldt 
vanaf een uur voor het begin van ieder 
tentamen totdat de laatste deelnemer de 
ruimte heeft verlaten. Bij overtreding 
van het verbod kan door de hoesters een 
beroep worden aangetekend bij het Col
lege van Beroep voor de Examens.
(Folia)

Discriminatie
Vrouwvriendelijk personeelsbeleid of 
mannendiscriminatie? Het percentage 
vrouwelijke personeelsleden moet tot 
minstens veertig procent worden opge- 
schroeft, zo luidt de mening van het Am
sterdamse College van Bestuur. Porte
feuillehouder personeelszaken dr. B. 
Niemöller heeft dit in een nota bekendge
maakt. Door enerzijds strafmaatregelen 
en anderzijds stimuleringsmaatregelen 
moeten de faculteiten aangezet worden 
tot een ’vrouwvriendelijker’ aannamebe
leid. Een van de voorstellen van Niemöl
ler is om in bepaalde gevallen slechts tij
delijk, voor twee jaar, een man aan te 
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stellen, die dan weer slechts in uitzonder
lijke gevallen op een vaste aanstelling 
mag hopen.
(Ad Valvas)

Debat
De afgelopen weken publiceerde NRC 
Handelsblad bijdragen van telkens twee 
politici, die de voorbije parlementaire 
periode tegenover elkaar hebben ge
staan. Vlak voor de verkiezingen was de 
beurt aan minister Deetman en PvdA-ka- 
merlid Wallage. Van een echt dispuut 
was echter nauwelijks sprake. Wim 
Deetman prijst de instelling van Jacques 
Wallage en geeft aan op hoeveel punten 
ze het wel niet eens waren, de afgelopen 
vier jaar. De geloofwaardigheid van de 
socialistische onderwijsspecialist vindt 
hij echter niet terug in diens partij. Deet
man: ”Het is ongeloofwaardig om vier 
jaar oppositie te voeren tegen mijn be
leid, waarbij steeds weer verweten werd 
dat ik bezuinigde, en nu te verklaren dat 
er nog meer bezuinigd moet worden. Ik 
heb te doen met Wallage, die door lijst
trekker Den Uyl in de kou is gezet”. Ook 
Wallage heeft medelijden: ”Als ik Deet
man zie worstelen met grote problemen, 
zoals de gatenkaas die de eerder door 
CDA en VVD aanvaarde Wet Twee Fa
senstructuur opleverde, dan wint mijn 
compassie het snel van mijn kritiek.” De 
dadendrang van de minister heeft echter 
ook irritatie opgeleverd. Vooral tijdens 
de behandeling van de Wet Studiefinan
ciering ergerde Wallage zich aan het ’Ik,

Deetman Beslis’. Een minister die iets 
toegankelijker zou zijn geweest voor de 
argumenten van de oppositie zou volgens 
Wallage de brokken, die bijvoorbeeld in 
sociaal opzicht zijn gemaakt, hebben 
kunnen voorkomen.
(NRC Handelsblad)

Stakers geen 
stakkers
Er is hoop, ook voor studiestakers. Bij 
Nederlands grootste softwarehouse Vol- 
mac worden ze met open armen ontvan
gen. Oprichter, eigenaar en algemeen di
recteur J.J. van Oostrom is ervan over
tuigd, dat er geen enkel verschil in intelli
gentie is tussen gesjeesde studenten en 
studenten die hun studie normaal afwer
ken. De eerste categorie is over het alge
meen echter een stuk kritischer en min
der volgzaam. Van Oostrom: ”Als je 
sjeest is dat toch een mentale klap. Men
sen die daarna de energie opbrengen om 
opnieuw te beginnen, hebben laten zien 
dat ze tegen een stootje kunnen. Dat zijn 
kwaliteiten waar wij wat aan hebben.” U 
raadt het al, Van Oostrom is zelf ook ge
sjeesd, tweemaal zelfs. Als wiskunde-stu- 
dent aan de Vrije Universiteit hield hij 
het na de propaedeuse voor gezien, zijn 
economiestudie duurde niet veel langer. 
De algemeen directeur neemt trouwens 
ook afgestudeerden aan. ’’Maar dan ben 
je de eerste twee jaar bezig ze af te leren 
wat ze aan de universiteit is bijgebracht. 
(Mare)

Het lijkt eenvoudig om die verouderde en daardoor 
verdwenen termen te vinden. Zowel bij 'glop' (nauw 
steegje; diepe snee), ’krijzelen’ (knarsetanden) als ’tettig’ 
(overdreven zindelijk), meende ik wat antiquarische 
exemplaren betrapt te hebben, maar nee: in de nieuwe 
Van Dale prijken ze nog steeds.
Wat klaarblijkelijk vaker voorkomt is een verschuiving 
of uitbreiding van de betekenis. ’Polariseren’ werd een 
eeuw geleden alleen maar gebruikt in verband met 
magnetisme of lichtstraling. Als politiek begrip bestond 
het niet. ’Priegelen’ is zo’n woord waar tegenwoordig bij 
vermeld staat dat de zuidnederlandse betekenis luidt: 
afrossen, een pak slaag geven. Andere (en voor ons de 
meest bekende) betekenissen verwijzen naar gepeuter. 
Dat laatste echter is in de oude Van Dale niet te vinden; 
daar is slechts sprake van ’slaag’ en ’ransel’.

Bij de omgekeerde werkwijze; wat stond er vroeger 
NIET in, is het natuurlijk keer op keer bingo.
Om te beginnen zijn daar de moderniteiten die vroeger 
gewoon niet bestonden; auto’s, computers, balpennen, 
enfin, vul zelf maar aan. Dan zijn er in de immateri”ele 
sfeer een hoop woorden die vanuit het (semi-) 
wetenschapsjargon de taal overwoekerd hebben. 
Premieloonstelsel, socio-planoloog, ultrasonisch. 
Sporttermen (stopperspil, middenvoor) vormen ook 
zo’n categorie.

Van de vieze woorden zou je verwachten dat ze pas als 
nasleep van de nieuwe openheid der zestiger jaren de 
eerbiedwaardige Van Dale hebben gehaald, maar dat is 
toch niet geheel waar. ’Lui’, ’lulleman’, ’lullepraat’, dat 
treffen we in 1874 ook al aan, met correcte vermelding 
der betekenis. Alleen het beeldende begrip ’lullensmid’ 
(arts voor geslachtsziekten) was toen wellicht nog 
onbekend. Idem dito het tegenwoordig in hoge regionen 
geaccepteerde 'lullig’. De rest van het overbekende rijtje 
schuttingwoorden (pik, kut, neuken) wordt deels wel, 
deels niet in de oude Van Dale vermeld.
Trouwens, het hele begrip ’schuttingwoord’ is nogal aan 
erosie onderhevig. De juist genoemde klassiekers zie je 
nog maar zelden op een echte schutting. Ze zijn 
vervangen door in dikbuikig lettertype gespoten grafitti, 
meestal zonder enige betekenis. Met sexuele 
toespelingen heeft het allemaal niets meer te maken.

Waarschijnlijk is dus over honderd jaar ’schuttingwoord’ 
een vergeten term, dat al lang weer uit de dan tiendelige 
Van Dale is verdwenen, na in opeenvolgende edities van 
het toevoegsel ’veroud.’ te zijn voorzien.

Wammes Bos.

(bibliotheeksignatuur oude Van Dale: 47 B 30)

Evelyne de Leeuw

Universitair 
bedrijfsleven (I)
Met gemengde gevoelens bezie i* 
het nieuws dat me uit Nederland 
komt aanvliegen. De prins in een 
Playboy-broek, VVD-ers in het blad 
zelf.
Staat de monarchie nu niet op losse 
schroeven?
Wat me nog wel het meest verwart 
is het Nederlandse nieuws over de 
voortschrijdende verbroedering 
tussen commercie en wetenschap. 
Topambtenaar V. die enkele mik 
joentjes in de RL wil investeren 
maar er om mysterieuze redenen 
toch maar weer van af ziet, een 
blunder die gelukkig in de volgende 
Observant wordt rechtgezet door te 
melden dat het Medtronic-bedrij 
een Science Park in Maastricht 
gaat pacemakeren, terwijl onge- 
veer tegelijkertijd een Groningse 
promovendus opschudding ver
wekt door DSM-advertenties in zijn 
proefschrift op te nemen (hetgeen 
natuurlijk ’t exclusieve recht van de 
RL zou moeten zijn!).
Het verwarrende is nu, dat de Ne
derlandse pers impliciet stelt: 
nee hoor, grut, dat mag niet, zuive
re wetenschap in zee met vieze 
commerciële kapitalisten, bah!. 
terwijl tegelijkertijd iets van triomf 
doorklinkt: "wij bakken het toch w®' 
weer lekker voor mekaar, hier i® 
Mestreech!”
Wat het geheel voor mij persoonlij* 
nog verwarrende maakt, is dat i* 
zelf ooit de mix universiteit-bednj' 
verafschuwde. Onvoorwaardelijk 
Bovendien zie ik het hele gezond- 
heidszorg-gebied waarin ik me be
weeg als iets waar winst niet thuis
hoort. Maar toch... word ik nu ein
delijk óók gegrepen door het virus 
dat kennelijk eenieder hier vloert en 
veramerikaniseert?
Voorbeeldje: vorige week had ƒ 
een vergadering waarbij ik in u® 
School of Public Health optrad a‘s 
woordvoerdster van de buitenland
se studenten (en dat zijn er nog® 
wat). Er stond nogal wat op h® 
spel: US-AID (United States Ag®n' 
cy for International Development 
het VS-equivalent van ons Minist®' 
rie van Ontwikkelingssamenwer' 
king) had enkele miljoenen dollaj' 
te vergeven om het international 
onderwijs in de Public Health -m® 
name in de ontwikkelingslanden
wat op te schroeven. Berkeley 
moest natuurlijk de vruchten Plü Kj 
ken, en zo zaten we met een st® 
hotemoten rond de tafel. De onde' 
handelingen verliepen stroef. T°' 
dat de US-AID-onderhandela®' 
sprak: "Als jullie nou 's een pnv® 
burootje oprichten dat als intern1® 
diair tussen ons, de derde wer® 
en de University of California sta®. 
en zo de zaakjes op de vrije mat* 
regelt, dan zit die subsidie er 
in ”.
Als aasgieren vlogen de Bet*® 
leyaanse hoogleraren op het v°°

■ stel af:
een privé-burootje, jazeker wel, ® 
tuurlijk, mórgen zelfs als het no®1’ 
is, geen énkel probleem, dan tu 
nen we toch gewoon één van on* 
eigen adviesburootjes om? n 
Absolute verwarring: ik zie binn® 
enkele minuten iets moois tot sta® 
komen (opleidingsmogelijkheden 
derde wereld-landen, met de h® ( 
van Berkeley en gefinancierd d° 
US-AID) zodra het concept van ®® 
private onderneming het onderb® 
delings-strijdperk betreedt. 
dat was toch ’’vies”?

Breicht tiu Klerebey-

Onder 
sinds 1' 
terzet < 
ter Ink 
hidings 

geze 
“ebben 
tehtere 
Persooi 
Pieën. 
'"'aard 
Probler 
bat la; 
'Pensen 
Pjn, vc 
Ptychia 
"Jn g( 
“°k vo 

sh°ciaal- 
®e thei 
libo 

'Paatscl 
"tent zi 
“lijkt I 
^aai te 
‘eerde ■ 
veerd I 
Pieën v 
'v0on ii 
ren en 
P*ek h< 
[Hani 
Pe per 
Pieën c 
!,P haar 
^ersoi 

Pieën v

ljtnkv
P.ea Be $ get 

hprapc 
'«n.. D 
aan hei 
ten de 
Psycho: 
"tenwe 
*°neel 
rapie”

“ea Be 
y van 
’"te ha 
'le.,o.vc 
'eidsth 
^gaai 
“°ek e 
Pfoblee 
Jrete si 
b|ken

«n bi 
’eidsth

Sea Bt 
’aar h, 
“'et de 
Ptoefsc 
'ig de 
°e de 

h< 
test en 
tental 
êen”. 2 
Jteht 

”aastr 
P'e” is 
ahant 

?a.nta] 
iel'jkp 
feerde

!}1AG( 

■ether 
& een 
paten) 

>ther 

oor 1 
8rarnm 
tettes

Observant 23 mei 1986
°bserv



Wetenschap 5

:ie iK 
'land 
een 
blad

osse

•wad 
>r de 
jring 
hap- 
mi!' 

eren 
?nen 
een 

snde 
or te 
edriji 
richt 
nge- 
rgse 
ver- 

i zijn 
teen 
nde

Ne-

jive-
ieze
ah!”
iomf
i wel
;r in

inlijf 
at * 
adrijf 
elijk-
ond- 
, be- 
tuiS' 
ein-

/irus 
rt en

d ik 
i de 
I ais 
and- 
ogal 

net 
aen- 
ient. 
iste- 
wef 
liars 
naie 
.met 
jen- 
eleV 
>iuk'

Onder de naam ”LIBO-project” is 
s,nds 1977 in Maastricht veel werk 
’erzet om ook mensen met een La- 
l£r Inkomen, Beroepsstatus en Op
leidingsniveau binnen de geestelij
ke gezondheidszorg te helpen.Toch 
Rebben alleen ”de LIBO’s” met een 
!lchtere problematiek profijt van de 
Persoonlijke vaardigheidsthera- 
fen. Voor ”de LIBO’s” met een 
Gaardere, meer psychiatrische 
Problematiek is het effect minimaal. 
Oat laatste geldt dan vooral voor 
Mensen die al langer in behandeling 
Z|jn, voor mensen die al eens in een 
Psychiatrische kliniek opgenomen 
Zl)n geweest, maar bijvoorbeeld 
ö°k voor arbeidsongeschikten met 
s®ciaal-psychiatrische problemen.

e therapieën werken dus niet voor 
LIBO’s” die om diverse redenen 

Maatschappelijk gezien in een isole- 
Ment zijn geraakt. Voor die mensen 
"'ijkt net moeilijk te zijn om hun 
Praai te vinden met de nieuw aange- 
“erde vaardigheden en om gemoti- 
veerd bezig te blijven. De thera- 
P|eën vereisen cliënten die nog ge- 
'°on in de maatschappij funktione- 
ren en daar nog steeds hun eigen 
Plek hebben. De kansrijken onder 
Pe kansarmen kunnen het best met 
Pe persoonlijke vaardigheidsthera
pieën overweg, aldus Bea Beckers 
M haar pas verschenen proefschrift: 
Persoonlijke vaardigheidsthera- 

P'eën voor kansarmen”.

denkvermogen
d,ea Beckers werkt sinds 1 juli 1984 
p gedragstherapeute en psycho- 
herapeute bij het RIAGG te Heer-

Daarvoor, was. zjj vanaf ,1977 
Mn het ”LIBO-project” verbonden 
Van de capaciteitsgroep medische 
Psychologie. Een project dat in sa
menwerking met het RIAGG en de 
°neelakademie de ’’Goldsteinthe- 

Mpie” propageerde. (Het project is
1 januari 1985 beëindigd).

“ea Beckers’ dissertatie is de twee- 
P?: van het project. Max Beekers meer 
W ha,ar in 1982 voor met eenstu- ’

over. interpersoonlijke vaardig- ■ 
■eidstherapieëni(’,’H:Óe< leer ik beter. ! 
Thgaan met een ander?"). Bea’s 
°ek gaat over het aanleren van 

P'obleemoplossend gedrag in kon- 
7ete situaties. Vaardigheden waar
bij gen.groter beroep .gedaan wordt :

het denkvermogen van mensen • , .......
fcn. bij, intei persoonlijke vaardig- dighmd (bijvoorbeeld dagelijks pp- hn.' i ' J ril nrAr^il Y in*hat m i rl rl r» 1 m»nt

De kansrijken onder de kansarmen 
hebben baat bij Goldsteintherapie
De psycho-therapieën binnen de geestelijke gezondheidszorg verlopen vaak slecht voor mensen uit de la
gere sociaal-ekonomische lagen. Onder die bevolkingsgroep komen daarentegen verhoudingsgewijs meer 
psychische problemen voor dan onder andere groepen van de bevolking. Om die reden ontwikkelde de 
Amerikaan Goldstein vaardigheidstherapieën die speciaal gericht zijn op kansarmen in de samenleving. 
In Zuid-Limburg hebben instellingen van het RIAGG (Regionale Instituten voor Ambulante Geestelijke 
Gezondheidszorg) samen met de universiteit deze therapieën overgenomen,verfijnd en op zijn merites ge
toetst. De aldus toegepaste persoonlijke vaardigheidstherapieen blijken echter niet voor elke RIAGG- 
klant uit de arbeidersmilieus suksesvol te zijn. De therapieën zijn alleen effectief voor cliënten met ”een 
milde psycho-sociale problematiek”.

feningen tijdens de groepsbijeen
komsten iets anders opgezet.

zie je dezelfde situatie en dezelfde 
vrouw, maar deze keer zie je haar 
anders met die situatie omgaan en 
volgt ze de leerpunten: ze bedenkt 
hardop wat haar probleem is, ver
volgens hoor je haar verschillende 
oplossingen noemen die ze kan han
teren.Uiteindelijk besluit ze op tijd 
naar huis te gaan en een nieuwe af
spraak te maken”.

Konkreet
Bea Beekers: ”Het grote voordeel 
van een Goldsteintherapie is dat ze 
kortdurend is en groepsgewijs 
plaatsvindt. De kosten ervan zijn 
dus beduidend lager dan die van 
een individueel gerichte, langdurige 
behandeling”. Voor deelname aan 
een Goldsteintherapie komt niet 
iedereen in aanmerking. Eerste 
voorwaarde is dat je kwa inkomen 
onder de ziekenfondsgrens zit, een 
lage beroepsstatus hebt (arbeider, 
lagere employee) en kwa opleiding 
niet meer hebt dan lager onderwijs 
en drie jaar vervolgonderwijs. 
Tweede voorwaarde is dat je regel
matig in bepaalde situaties in pro
blemen komt. In de therapieën 
staat dan ook de omgang met die si
tuaties centraal.
”De essentie iij dat je iemand ge- Een belangrijk hulpmiddel bij de 
dragsstrategie.ën aanleert die hij in 
konkrete situaties kan toepassen.
Het gaat dan om vier soorten situa
ties: informatie verzamelen, beslis
singen nemen, dagelijkse proble
men aanpakken en omgaan met 
veranderingen. Voor elk van die si
tuaties is een programma ontwik
keld. Een cliënt kan aan een of 

programma’s deelnemen 
naargelang de problemen die er 
zijn”.

Tijdens de therapieën wordt op di
verse manieren geoefend. "Je kunt 
imiteren. In dat geval laat je cliën
ten letterlijk naspelen wat ze op de 
video gezien hebben. Je kunt ook 
anticiperen door mensen te laten 
oefenen met situaties die ze de ko
mende week te verwachten hebben. 
Verder oefenen we ook rekonstrue- 
rend en wel door reeds uitgevoerde 
opdrachten te hernemen op ge
maakte fouten”.

oefeningen zijn de "huiswerkboek- 
jes”. Kleine boekjes-waar op de 
eerste pagina de leerpunten staan

Een thérapiegroepjvan maksimaal 
zes personen, komt een keer per 
week twee en een half uur bijeen 
onder leiding van twee therapeuten. 
Elke keer staat een' konkrete vaar-

vermeld. De boekjes dienen als ge
heugensteun voor de leerpunten. 
De cliënten schrijven in hun boek
jes hun opdracht in voor de komen
de week. Ze geven erin aan hoe het 
huiswerk is verlopen en welke za
ken op een volgende bijeenkomst 
besproken zouden moeten worden.

Bea Beckers:”Iemand die ’’infor- 
matie-verzamelen” wil oefenen en 
net die week met de trein naar Am
sterdam moet, krijgt bijvoorbeeld 
de opdracht mee inlichtingen te ver
zamelen over vertrektijden. In zijn 
huiswerkboekje schrijft hij op wel
ke stappen hij heeft gezet om tot die 
informatie te komen. Een opdracht 
dus die van tevoren in de groep be
sproken is. Belangrijk is nu hoe de 
cliënt met de leerpunten in de hand 
de betreffende situatie is aange
gaan. Is de opdracht goed uitge
voerd dan beloon je dat en besteed 
je er als therapeut verder geen aan
dacht meer aan. Is ze slecht verlo
pen dan wordt een rekoristruerend 
rollenspel gedaan”.

der- 
Tot- 
•laaf 
rivé' 
•me' 
«relo 
tas1; 
iark 
we1

rke- 
oor'

rtf' 
od® 
tui' 

>nze

iand 
■n|fl 
fiuiP

een 
iafl'

blemenoplossen) in het middelpunt 
en er wórdt vier weken achtereen 
mee geoefend. (Dè therapie zelf 
duurt vier tot acht weken).Tijdens 
de groepssessies dienen de video
programma’s (die door de Toneela- 
kademie gemaakt zijn !)als model 

i van hoe je een probleem in een

^dstherapieën. .
b

C<| Beekers ziet in het onderzoek 
Paar het effect van de therapieën 
Met de enige verdienste van haar 
"Oefschrift: ”Als je zo’n effectme- 
J'hg doet, moet je, ook aangeven , 
“ede behandelingsmethode, eruit , , - . . - t . .

fet, hoe ze konkreet wordt toege- ’ konkrete situatie kunt oplossen. De 
IMst en hoe ze is ingekaderd in een i béélden laten situaties zien uit een 
Mntal theoretische ontwikkelin- gez,n- °P ,een werkplek en uit het 
^h”. ze besteedt dan ook veel aan- openbare leven.
?‘lcht aan de. wijze waarop er in
/Maastricht aan de "Goldstëinthera- Wachtkamer

is gesleuteld. De maastrichtse ”We laten altijd twee voorbeelden 
4riant” onderscheidt zich in een zien. Een fout voorbeeld zonder 

jM.ntal opzichten van de oorspron- leerpunten en een voorbeeld met 
(elijkp versie,- (Goldstein presen- leerpunten. Zo hebben we een vi
jfde haar-voor, het eerst in 1973 . deoband waarop je een vrouw ziet

zijn boekTStructured Learning in de wachtkamer van haar huisarts. 
[Wrapy; towaj-.d ,a psychotherapy ■ De vrouw moet, langer wachten dan 
bj-'the poor", Jqs Peterjc van het ze gepland had en je ziet haar steeds 
j lAGG-Maastricht. introduceerde . ongeduldiger, nerveuzer en chagrij- 
e therapie in 1975 bij zijn instelling > '

in de wachtkamer van haar huisarts.

T werapiem 1W3 dij zijn msie.niiig ■ niger worden. Ze denkt hardop aan ' 
een bezoek aan de Verenigde de kinderen die zo meteen thuisko- 

|naten). ..... - <’r men en opgevangen moeten wor-
(j. de Maastrichtse .variant is .vooral den. Verder weet ze dat ze ook nog 
ƒ therapiemethode verfijnd en wel een paar.boodschappen moet doen. 
.•°°r het gebruik van yidepprp- Welnu, in het foute voorbeeld blijft 
'Mrnma’s in plaats van gelüidscas- . de vrouw zitten, ze doet niets met 
des. Daarnaast zijn de gedragsoe- de situatie. In het goede voorbeeld
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Succes
In de "Goldsteintherapie" krijg je 
alleen maar opdrachten mee waar
mee je succes kunt boeken. ”De 
kans op een vervelende ervaring 
wordt zo klein mogelijk gehouden.

Je wilt cliënten immers motiveren 
om te leren en dan moet je zoveel 
mogelijk kans op sukses inbou
wen”. Dit uitgangspunt had Gold
stein theoretisch nauwelijks gefun
deerd. Bea Beekers heeft dat met 
haar proefschrift wel gedaan. De 
”self-efficacy theorie” van de Ame
rikaan Bandura bood de beste aan
knopingspunten voor een theoreti
sche onderbouwing van de "Gold- 
steintherapieën”. Het principe van 
de "self-efficacy” geeft aan hoe be
langrijk het is om sukses-ervaringen 
op te doen bij het aanleren van 
nieuw gedrag. De theorie gaat er 
van uit dat je daardoor een gevoel 
van persoonlijke competentie ont
wikkelt dat je stimuleert nieuw aan
geleerd gedrag toe te passen in je 
eigen omgeving.

Bea Beekers heeft het effect van de 
’’Goldstein-therapie” gemeten on
der 52 deelnemers. Deze hadden 
zich via vier verschillende "loket
ten” voor hulp bij het RIAGG aan
gemeld: het RIAGG-Heerlen, een 
WAO-groep van het RIAGG-Sit- 
tard, een groep cliënten met so- 
ciaal-psychiatrische problemen van 
het RIAGG-Maastricht en een 
groep cliënten gedragstherapie van 
Vijverdal. Als controlegroep fun
geerden 34 personen die bij het 
RIAGG Op een wachtlijst stonden. 
Met één zelf ontwikkelde vragen
lijst deed Bea een voormeting, een 
nameting en na een jaar een her
haalde nameting.

De LIBO’s van het RIAGG-Heer
len kwamen het best uit de bus. De 
andere LIBO’s, met zwaardere psy
chiatrische problemen hadden nau
welijks baat van de persoonlijke 
vaardigheidstherapieën. De conclu
sie is dan ook dat iemand uit de la
gere maatschappelijke regionen 
met die therapieën moet beginnen 
voordat hij psychisch en maatschap
pelijk in de vernieling raakt. Het 
grote euvel is echter dat zo iemand 
zich dan wel bij een RIAGG-instel- 
ling moet melden. En daar zit een 
probleem waar het Goldsteinpro- 
ject niet aan toe gekomen is. De 
Nijmeegse psycholoog Lange toon
de onlangs -voor de zoveelste maal- 
aan dat de sociaal-ekonomische 
achtergrond van iemand bepaalt of 
hij in een psycho-therapeutisch be- 
handelingskanaal terechtkomt en 
niet de ernst van de psychische aan
doening. De cijfers spreken voor 
zich: de totale werkende bevolking 
bestond (in 1976) voor 35 tot 45% 
uit LIBO’s; slechts 3 tot 4% be
hoorde toen tot het RIAGG-cliën- 
tele! Er is geen enkele aanleidng om 
te veronderstellen dat dat anno 
1986 anders zou zijn. Het gaat hier 
om een probleem waarvoor de nieu
we studierichting ’geestelijke ge- 
zondheidkunde' zich wellicht 
schrap zou kunnen zetten. Bea Bec
kers zelf spreekt zich er niet over 
uit. De nieuwe studierichting volgt 
ze met belangstelling. ”Ik zou er 
graag voor willen werken, maar dan 
wel in een funktie waar ik zowel on
derzoek kan doen als therapeutisch 
bezig kan zijn”.

Ton Hameleers

^servant 23 mei 1986



Vonk probeert vuur over te brengen op co-assistenten

Het is een soort ontwenningskuur
Tweeëneenhalf jaar geleden gepen
sioneerd, met zowat alles achter de 
rug, een persoon om mee kennis te 
maken dachten we.
Ik ontmoet dokter Vonk op de zol
der van het oude Annadal. Op het 
bord staan nog tekeningen in 
blauw, oranje en wit krijt van de af
gelopen les (wat er zoal niet pluis 
kan zijn binnen de wanden van het 
scrotum). Ook zijn verschijning en 
taalgebruik doen mij aan de oude 
hoofdmeester denken, in positieve 
zin wel te verstaan.

Arbeitseinsatz
Hij brandt los: ’’Mijn carrière, ja 
daar is wel het een en ander over te 
vertellen.... In april ’43 zou ik mijn 
artsexamen doen in Leiden, maar 
gezien de bezetting heb ik dat niet 
gedaan. Als je het wel deed moest 
je een loyaliteitsverklaring tekenen 
en dat wilde ik niet. Vanwege de 
Arbeitseinsatz moest ik eigenlijk 
naar Duitsland om te werken, maar 
dat heb ik genegeerd. Echt onder
gedoken ben ik niet, ik nam een 
baantje aan als vakantie assistent 
gynaecologie en verloskunde in het 
Zuidwal Ziekenhuis in Den Haag. 
Als er niets gebeurd was zou ik mis
schien gynaecoloog geworden zijn. 
Maar er gebeurde wel iets. Alle art
sen moesten lid worden van de art
senkamer, niemand wilde dat, dus 
kwam er een soort staking in het 
ziekenhuis. Een aantal specialisten 
werd opgepakt en naar het concen
tratiekamp gestuurd. Ik werd ook 
opgepakt, maar omdat ik geen arts 
was direct weer losgelaten.
Via via had ik gehoord dat een huis
arts in Boxmeer een assistent zocht. 
Ik belde op, hij wist nergens van 
maar vond het geen slecht idee. Het 
feit dat ik officieel geen arts was 
vond hij geen probleem: op mijn 
persoonsbewijs veranderde hij mij 
van student in arts. Zo heb ik tot de 
bevrijding als huisarts de zorg ge
had over de plaatselijke bevolking 
en de evacué’s van de vluchtelin
genkampen in buurt.
Na de bevrijding kreeg ik mijn art
senbul officieel, waarna ik als batal- 
jonsarts naar Nederlands Indië 
moest. Daar ben ik tot ’48 geble
ven, en het beviel me zo goed dat ik 
direct weer terug wilde. Een olie 
maatschappij bood me daar de kans 
toe. Op voorwaarde dat ik me een 
jaar lang zou scholen in de chirurgie 
en aanverwante vakken werd ik als 
bedrijfsarts uitgezonden naar Bor
neo. In dat opleidingsjaar heb ik 
vreselijk veel geleerd: elke operatie 
deed ik de eerste tien keer met de 
opleider, daarna moest ik het alleen 
doen. Zo zorg je wel datje je zaak
jes beheerst.
Daar op Borneo, en later op Java, 
was ik vierentwintig uur per dag in 
functie. Ik was de enige dokter in de 
buurt dus alle zieken kwamen naar 
mij toe. Als ik even op bezoek ging 
bij de buren moest ik dat aan het 
ziekenhuis laten weten. Ik had het 
daar geen moment moeilijk mee. Ik 
vind dat dat bij het vak hoort. Als je 
die taak toebedeeld krijgt heb je 
ook de plicht om die naar behoren 
te vervullen. Bovendien was ik uit
gezonden met het idee van: goeie 
reis Vonk, als het goed is, horen we 
de komende drie jaar niets meer 
van je. Als het niet goed gaat halen 
we je terug.

Ingewikkelde technologie
Het werk daar was alleen maar te 
doen als je steeds het meest eenvou
dige deed. Ik stond vaak versteld

Het onderwijs aan co-assistenten in de verschillende ziekenhuizen kent een grote variatie in aard en inten
siteit. Sterk bepalend voor de kwaliteit is de aanwezigheid van gemotiveerde arts assistenten en stafleden. 
Ondanks aanzienlijke sommen geld die de faculteit aan de opleiders doet toekomen hebben deze het vaak 
te druk met het beter maken van mensen. Jammer, want de geneeskunst bestaat voor een groot deel uit 
ervaringsfeiten de niet in boekjes staan. Het zou nou zo leuk zijn als de ’’jonge dokters” daar tijdens hun 
verblijf in de kliniek ook iets van konden meenemen.
Het co-schap chirurgie in het AZM vormt een gunstige uitzondering: er zijn duidelijk herkenbare onder
wijsgroepen, de praatjes gaan meestal door, en het aantal aan de operatietafel collaborerende co’s valt 
mee. Bovendien wordt tweemaal per week twee uur les gegeven door een oude rot die de jonge jongens 
wat medische levenswijsheid komt bijbrengen.

hoe je mensen met eenvoudige 
hulpmiddelen binnen korte tijd van 
hun kwaal af kon helpen. Niks geen 
ingewikkelde technologie of lange 
wachttijden, met gewoon goed na
denken en een beetje improvisatie 
kwam je een heel eind. De vreemd
ste dingen heb ik gezien, en zowat 
alle operaties gedaan. Bovendien 
had ik nog een soort dierenart- 
spraktijkje aan huis, waar ik na 
mijn werk op de kliniek de geiten en 
parkieten van de mensen in de 
buurt behandelde.
In ’61 kwam Nederland in conflict 
met Indonesië over het toenmalige 
Nieuw Guinea. Alle Nederlanders 
moesten weg. Omdat ik geen zin 
had als bedrijfsarts in Nederland te 

functioneren heb ik mijn ontslag ge
nomen. Als getrouwd man met vier 
kinderen werd ik op mijn tweeën
veertigste de jongste assistent chi
rurg in het Dijkzicht in Rotterdam. 
Dat was wel wat anders dan de 
’’toean besaar” (grote heer) die ik 
daarvoor was. Het was een beetje 
een rare situatie om als jongste as
sistent te moeten toezien hoe een 
oudere collega bij wijze van spre
ken zijn eerste wondje hechtte. In 
de hele opleiding heb ik geen enke
le operatie gedaan die ik daarvoor 
nog niet gedaan had. Dat is natuur
lijk wel wat uitzonderlijk.

Na mijn opleiding heb ik 16 jaar als 
chirurg gewerkt in Zutphen en in 

Schiedam. Op mijn vijfenzestigste 
moest ik met pensioen, tot mijn ver
driet. Ik miste het werk - arts zijn is 
verslavend. Ik ben toen een wereld
reis gaan maken. Teruggekomen in 
Nederland bleek het ziekenhuis 
waar ik het laatst gewerkt had in 
een bestuurscrisis te verkeren. Ik 
werd gevraagd waarnemend me
disch directeur te worden. Die func
tie heb ik anderhalf jaar vervuld.
Tja, en daarna.... Ik kon niet stilzit
ten. Omdat ik toch wat om handen 
wilde hebben heb ik Greep ge
vraagd of hij nog iets in het onder
zoek of onderwijs voor me had. In 
eerste instantie leek ik hem wel een 
geschikte kandidaat voor Spider
man (een functie die indertijd door 

Schaamharen

De stembanden van de lijsttrekkers hangen weer in de kast naast d® 
maskers. Aalleen voor het potlood waarmee u eventjes mocht kleur®11 
in het hokje hoeft u zich te schamen. De rest weet het toch niet. G®®® 
ramp: bij het songfestival ging het niet om de song, bij de verkiezing®11 
ging het niet om de kies. Het ging om het gebit, de mond, het gezi®^1’ 
de kop, de baard en de schedelharen. De liberalen hebben het laa1^ 
nog even met schaamharen geprobeerd, maar dat mocht niet. En t0® I 
spreken juist die haren boekdelen. Waarschijnlijk heeft Lubbers o®® 
een vetkuif, Joop hanedons, Nijpels nog weinig, Van Mierlo stopp® 
en Janmaat prikkeldraad. Voor politiek mag je je best schamen, m®®' 
toch niet voor die prachtige dosjes. Misschien laten de heren nog 
zien op de foto met de koningin (met oranje krootjeskuif) na de 
formatie. Om u de prawda te zeggen: kenners beweren dat onze har® 
binnenkort uitvallen vanwege Tsjernobyl. Komplete kaalslag, ook 1 
schaamstreken. Om het karwei en u af te maken zal de nieuwe reg®1'11’’ 
besluiten kerncentrales, veel kerncentrales te bouwen met strodak®® 
voor alle zekerheid. Er zijn toch wel verkiezingen na de dood?

Jo Dium

de faculteit verzonnen was om d® 
samenhang van de coschappen 
bevorderen, een soort klinisd 
coördinator red.), maar dat leek nul 
te administratief. Zo ben ik dan nu 
sinds een jaar aangesteld als docent' 
en dat bevalt uitstekend, het is 
soort ontwenningskuur.

De afgehakte pink
In mijn lessen probeer ik naast d® 
theorie de studenten duidelijk te 
maken dat je als arts altijd verant' 
woordelijk blijft voor de patiënp 
ook als je iemand verwijst. Het ® 
nogal wat om iemand het zieke11' 
huis in te sturen. Er bestaat de rn°' 
gelijkheid dat daar artsen rondk' 
pen die - begrijpelijk - medisch aa® 
hun trekken willen komen. Er zij® 
zoveel nieuwe technieken, dat 
voor hen zowel noodzakelijk a's 
leuk is om ze toe te passen. Hela®' 
wordt op die manier te weinig rek®' 
ning gehouden met de mens acht®! 
de patiënt. Als je ziet wat er om W 
voor twaalf, zo vlak voor het st®f' 
ven, nog gedaan wordt met zo’n p®' 
tiënt..... Zoiets maak ik dan duid®'
lijk aan de hand van een casus "Pe 
afgehakte pink”, waarin een oud® 
boer en Jehudi Menuhin figurere®

Het systeem hier vind ik best aaf' 
dig, maar ook wat vreemd. Ondef' 
wijsgroepen lijken mij zinvol, Z°' 
lang er maar geen onwaarhed®® 
door een hele groep voor zoet® 
koek aangenomen worden. Ze®' 
werkzaamheid vind ik een gro® 
goed, ik ben geïmponeerd door h® 
enthousiasme van de studenten I®, 
deze tijd waarin de vooruitzicht® 
niet best zijn. Een nadeel van h® 
probleemgestuurde onderwijs j 
wellicht dat de studenten te weinjt 
kapstok krijgen waaraan ze ken®1* 
kunnen ophangen. Het zou n”®’ 
schien goed zijn als er in de opl®1 
ding meer rekening gehouden w®® 
met de voorbeeldfunctie die go®®L 
docenten hebben. Leren heeft t°c 
vaak iets van na-apen.”

Dit laatste lijkt me als student va 
dokter Vonk geen slechte beztë 
heid. Bij navraag blijkt dat zijn I®5 
sen door studenten zeer gewaa® 
deerd worden. ”Het klinkt wat P® 
thetisch”, zegt Vonk, ’’maar ov® 
het algemeen houden de student® 
van mij, en ik van hen.”
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Wetenschap
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inleiding
Je 'Basisfilosofie’, het geschrift dat 
* Medische Faculteit Maastricht 
"jj haar oprichting als fundament en 
Mitingwijzer diende, heeft de RL 
1,1 de eerste tien jaren van haar be
gaan niet onberoerd gelaten. Het 
tegen gezicht dat de RL in acade
misch Nederland vertoont is voor 
ten belangrijk deel op die 'Basisfi- 
vsofie' terug te voeren. De keuze 
*°or een probleem-georiënteerd 
Onderwijssysteem en een alternatie
fs organisatievorm van het weten
schappelijk onderzoek vormen 
**ee markante voorbeelden daar
in. Aan de andere kant geldt ech
ter evenzeer dat diezelfde 'Basisfi- 
vsofie' herhaaidelijk als brand
hard van politieke twisten heeft 
gefungeerd. Een enkele keer raak
ten de gemoederen daarbij zelfs zo- 
danig verhit, dat sommige combat
tanten het definitief voor gezien 
teelden. De schermutselingen rond 
h nieuwbouw van een Academisch 
Ziekenhuis Maastricht vormen daar 
’en aardige illustratie van.
Je wens de uit 1972 stammende 
°asisfilosofie’ te actualiseren en bij 
te stellen, is als een rode draad met 
Je historie van de Rijksuniversiteit 
Zirnburg vervlochten. In 1976 werd 
jte eerste ’Commissie Basisfilosofie’ 
1,1 Het leven geroepen. Deze moest 
Z|ch onder andere buigen over het 
hobleem dat de oorspronkelijke 
Üasisfilosofie’, die specifiek was 
°egesneden op de Medische Facul
teit voor de ontwikkeling van ande- 
te faculteiten onvoldoende aankno
pingspunten bood. Deze Commis- 
S|e was de eerste van een lange 
jeeks, die zich sedertdien met deze 
'"'estie heeft beziggehouden. De 
Vclusies van een in mei 1983 inge- 
s'elde werkgroep "Herformulering 
“asisfilosofie" leken korte metten 
te gaan maken met wat een gebed 
z°nder eind dreigde te worden. In 
Je ogen van deze werkgroep was 
tennen de RL geen draagvlak aan
wezig dat een ’herformulering van 
?e basisfilosofie’ rechtvaardigde, 
noewel de Universiteitsraad de 
J°nclusies van de werkgroep in gro
te lijnen onderschreef, was de Raad 
hsondanks van mening dat er wel 
Jegelijk nog mogelijkheden beston
den om de discussie over de 'Basis- 
’^osofie’ in een ander en meer 
Vr“chtbaar vaarwater te leiden.

Andere weg
jjenmerkend voor de nieuwe weg 
Je de Universiteitsraad wilde in- 
'aan, was dat niet langer het vast
zeilen van algemene uitgangspun- 
en voorop zou staan. De nadruk 
tefinde verschoven te worden naar 
Jen structurering van de discussie 
Ver die uitgangspunten en de daar

mee verbonden inzichten. Een in- 
'"rrneel samengestelde groep, be
lande uit J. Cohen, T. Blom, A. 
;°enink, Ch. den Hamer, J. Muys- 
;?n, H. Struyker Boudier en J. Wa- 
helder, heeft dit idee van de Uni- 
ersiteitsraad opgenomen en verder 
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de ’basisfilosofie’ geraakt had - 
;anielijk het leerstellige karakter 
ide ’Basisfilosofie’ zelf. De in ze- 
l?re zin dogmatische aard van de 
l?sisfilosofie is alleszins begrijpe- 

wanneer men de context van 
aar ontstaan beziet. De opstellers

De komende tijd zullen binnen de RL een aantal activiteiten van stapel lopen die tot doel hebben een 
discussie over het functioneren van de universiteit als maatschappelijke institutie aan te zwengelen. De 
initiatieven hiertoe zijn afkomstig van de Universiteitsraad. Als aanleiding fungeerde het vastlopen van 
een zoveelste poging om de uitgangspunten die bij de oprichting van de RL zijn neergelegd in de 
zogenaamde ’Basisfilosofie’ te actualiseren en bij te stellen. Het mislukken van opeenvolgende pogingen 
de ’Basisfilosofie’ te herformuleren lijkt voor een deel te wijten aan het leerstellig karakter van de 
’basisfilosofie’ zelf. De U-Raad wil op dit moment dan ook afzien van het formuleren van nieuwe 
dogmatische zekerheden, in plaats daarvan wil zij binnen de RL een aantal activiteiten starten die de kern 
moeten vormen van een hernieuwde discussie over enkele centrale uitgangspunten van universitair beleid. 
De uitgekozen thema’s raken aan algemeen onderwijskundige vraagstukken (’’Universiteit tussen 
Vorming en Opleiding”), vragen naar de wenselijkheid en de mogelijkheden van organisatie van 
onderzoek (”de cultuur van wetenschappelijke disciplines en de organisatie van wetenschappelijk 
onderzoek”) of stellen de mogelijkheden voor een universitaire cultuurpolitiek ter discussie (”Een actieve 
cultuurpolitiek van de RL?”).

Dit artikel belicht achtergronden en verwachtingen met betrekking tot de aanstaande ’basisfilosofische' 
discussie. Het eindigt met een oproep aan alle geïnteresseerden zich vooral actief in die discussie te 
mengen.

hadden in 1972 een stuk voor ogen 
dat naar de buitenwacht toe vol
doende wervende kracht moest uit
stralen om voor Maastricht een Me
dische Faculteit in de wacht te sle
pen. Binnen de nieuw op te richten 
Faculteit zou het stuk de krachten 
moeten bundelen voor het realise
ren van één vastomschreven doel. 
Maar precies de leerstellige vorm, 
waarin in een beginperiode juist de 
sociaalintegratieve kracht schuilt, 
verzet zich in een later stadium te
gen externe kritiek. Elke gedachte 
de 'basisfilosofie’ te herformuleren 
komt dan in strijd met de vorm van 
denken die de 'basisfilosofie’ verte
genwoordigt. Dit overziend wordt 
het mislukken van de vele pogingen 
de ’basisfilosofie’ te actualiseren en 
aan te passen aan de gewijzigde om
standigheden, doorzichtig.

De plannen die thans ten aanzien 
van ’basisfilosofische’ activiteiten 
aan de RL bestaan gaan uit van de 
gedachte dat een universiteit die 
zichzelf serieus neemt, voortdurend 
haar eigen functioneren kritisch 
dient te volgen en ter discussie moet 
durven stellen. Enkel dan mag men 
hopen dat de universiteit in staat zal 
zijn om te reageren op een zich wij
zigende maatschappelijke context.

Vanuit deze achterliggende gedach
te zijn drie thema’s vastgesteld die 
de komende vier jaar binnen ’basis
filosofische’ activiteiten van de RL 
centraal zullen staan. Het gaat hier 
om onderwerpen die in principe 
voor de gehele universiteit interes
sant zijn. Wat betreft de behande
ling van elementen uit de oorspron
kelijke ’basisfilosofie' die specifiek 
op de Medische Faculteit betrek
king hebben, zal een werkgroep uit 
de Medische Faculteit binnenkort 
haar plannen bekend maken.

’’Universiteit tussen vorm en 
opleiding”
Eén van de meest in het oog sprin
gende facetten van de RL is net pro- 
bleem-georiënteerde onderwijssys
teem. De kenmerken, voor- en na
delen van dit systeem zijn in de loop 
der jaren breed uitgemeten. Ee(n 
essentieel onderdeel ervan is de 
oriëntatie tijdens de studie op pro
blemen uit de latere beroepsprak
tijk. Echter, in de ogen van de op
stellers van de ’basisfilosofie' 1972 
diende de RL, "tevens en niet in de 
laatste plaats te zijn gericht op de 
vorming van zelfstandig en kritische- 
wetenschappelijk denkende mensen 
met verantwoordelijkheidsbesef'. 
Het spanningsveld dat traditioneel

in het universitaire onderwijs be
staat tussen 'opleiding', de voorbe
reiding op een latere beroepsprak
tijk, en 'vorming', een streven naar 
een meer algemene culturele en in
tellectuele ontwikkeling, blijkt ook 
voor de RL weer een uiterst actuele 
problematiek te vormen. Het eerste 
onderwerp van 'basisfilosofische' 
discussie draagt dan ook als titel 
"Universiteit tussen Vorming en Op
leiding". De jongste ontwikkelin
gen in het hoger onderwijs hebben 
de actualiteitswaarde van dit thema 
alleen maar vergroot. De stringente 
beperking van de studieduur, de op
komst van het HBO, telkens weer 
lijkt de universiteit de eigen status 
van haar onderwijs te moeten ver
antwoorden en bewijzen. H.G. van 
Bueren verkondigt in het artikel 
"De Universiteit als dierbare en 
dienstbare instelling” (de Gids no 
9/10, 1985) de mening dat de uni
versiteit juist op dit moment voor 
ingrijpende keuzes staat. In zijn 
ogen zal de opmars van informatie
verwerkende systemen binnen het 
onderwijs de taak van de traditione
le universiteit uithollen. De Open 
Universiteit lijkt een adequaat ant
woord op de massificatie van het 
academische onderwijs. Willen de 
universiteiten overleven, dan zijn 
zij volgens van Bueren genoodzaakt 
naar een nieuwe inhoud te zoeken. 
Het debat welke algemene onder
wijsdoelen een universiteit zich kan 
en moet stellen houdt de universi
teiten overigens al sinds hun ont
staan in de middeleeuwen bezig. Bij 
voortduring zijn aan 'opleidings' - 
en ’vormings' denkbeelden een 
nieuwe inhoud gegeven. Het ’oplei
dings’ idee kreeg stevige impulsen 
bij de opkomst van de industriële 
samenleving en liet zich inspireren 
door concepten als 'maatschappelijk 
nut’. Als tegenbeweging van oplei- 
dingsdenkbeelden duiken in de ge

schiedenis steeds wisselende vor
mingsidealen op. De Renaissahce 
zag haar ideaalbeeld verwerkelijkt 
in de 'homo universalis’. Voor de 
’Duitse' universiteit die aan het be
gin van de vorige eeuw, onder aan
voering van mannen als Von Hum
boldt, Fichte en Schleiermacher ge
stalte kreeg, lag de vormende waar
de van de universiteit vooral in de 
alomvattende idee van 'Wissen- 
schaftlichkeit’. In onze eeuw lieten 
de Pragmatisten zich op hun beurt 
weer inspireren door de kritische 
functie die de wetenschapper in een 
democratische samenleving moet 
vervullen. Om de beoogde discussie 
aan de -RL te voeden zal op korte 
termijn een historisch en filosofisch 
onderzoek naar opleidings- en vor- 
mingsdenkbeelden worden gestart. 
Daarnaast is een empirisch onder
zoek gepland dat de practische uit
werking van het Maastrichtse on
derwijssysteem, met name wat be
treft ’vormings’ en ’opleidings’ as
pecten, verder zal nagaan.

”De Cultuur van
Wetenschappelijke Disciplines 
en de Organisatie van 
Wetenschappelijk Onderzoek”.
De in de oorspronkelijke ’Basisfilo
sofie' opgenomen passage over on
derzoek wordt gekenmerkt door de 
wens een groot deel van het onder
zoek van de Medische Faculteit te 
richten op maatschappelijke pro
bleemvelden. De multidisciplinair 
georie(nteerde en matrixgewijs op
gezette onderzoeksorganisatie werd 
geacht bij uitstek geschikt te zijn 
om een dergelijke maatschappe
lijke oriëntatie binnen het onder
zoek te realiseren. Evaluatiestudies 
die de productiviteit van onderzoe
kers in een matrixorganisatie verge
lijken met die in een conventionele 
onderzoeksorganisatie laten echter 

tot dusverre de balans, althans wat 
de productiviteit betreft, niet duide
lijk in het voordeel van eerstge
noemde doorslaan. Geven dergelij
ke studies misschien nog aanleiding 
te hoog gespannen verwachtingen 
aangaande de effectiviteit van een 
matrixorganisatie voor onderzoek 
te nuanceren, er zijn andere facto
ren die aanzetten tot twijfel van 
meer fundamentele aard. Met name 
de jongere faculteiten geven af en 
toe te kennen wat minder gemakke
lijk met de gekozen organisatie
vorm van onderzoek overweg te 
kunnen. Eén van de belangrijkste 
bezwaren die zij uiten is dat de or
ganisatievorm geënt is op een in de 
natuurwetenschappen bestaande 
praktijk, die niet of nauwelijks aan
sluit op de cultuur van onderzoek in 
andere wetenschapsgebieden. 
Daarnaast lijkt de kritiek van diege
nen die op zich zelf de mogelijkheid 
van gerichte sturing van wetenschap 
in twijfel trekken, nog steeds niet 
overtuigend ontzenuwd. Geheel los 
daarvan blijft de wenselijkheid van 
een maatschappelijke sturing en 
oriëntering van wetenschap de ge
moederen nog steeds bezighouden. 
Het thema ”de cultuur van weten
schappelijke disciplines en de orga
nisatie van wetenschappelijk onder
zoek" vormt een eerste kader om 
dergelijke discussies ook aan de RL 
te laten ontbranden. Komend na
jaar zal in ieder geval een interne 
studiedag hierover worden georga
niseerd.

”Een actieve cultuurpolitiek van 
de RL?”
Op de derde en laatste kern van 'ba
sisfilosofische’ activiteit zal in dit 
bestek niet of nauwelijks worden in
gegaan. Over enkele weken valt 
hieromtrent in ’Observant’ een Zo- 
merprijsvraag te verwachten. Kort 
samengevat zal in een essayprijs- 
vraag het probleem worden voorge
legd of voor de Universiteit, en de 
RL in het bijzonder, een culturele 
taak is weggelegd die verder gaat 
dan wetenschappelijke vorming. 
Moet de universiteit zich ook actief 
bewegen op het terrein van kunst en 
moraal? Binnenkort zal in ’Obser
vant’ uitgebreid de achterliggende 
problematiek worden geschetst. 
Voor het essay dat op de meest oor
spronkelijke manier de mogelijkhe
den en onmogelijkheden van een 
actieve cultuurpolitiek van de RL 
belicht, wordt een aantrekkelijke 
prijs in het vooruitzicht gesteld.

Meediscussiëren, meedoen
Het welslagen van bovenomschre
ven project is uiteraard afhankelijk 
van de weerklank die de nieuwe en 
originele manier om met ’basisfilo
sofische’ uitgangspunten van de RL 
om te gaan, zal vinden. Bent U als 
medewerker van de RL, als student 
of als buitenstaander geïnteresseerd 
geraakt in één van de genoemde 
vragen en problemen, dan bestaan 
er talloze manieren om in het pro
ject te participeren. Deelname aan 
discussiegroepen, het mee denken 
over en het organiseren van mani
festaties, behoren tot de mogelijk
heden die er bestaan om Uw inte
resse te tonen.

Wilt U meer weten, of U aanmelden 
voor verdere activiteiten, dan kunt U 
contact opnemen met J. Wachelder, 
tel. (043-888) 207 hoofdgebouw.

Jo Wachelder
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Wetenschap

RAWB tevreden, OESO waarschuwt voor provincialisme

Het Nederlandse wetenschaps- 
en technologiebeleid zit goed in 
elkaar wat betreft de uitgangs
punten en ideeën. Het is echter 
minder degelijk in de concrete 
uitwerking; het nemen van be
slissingen duurt veel te lang en 
als ze dan worden genomen, gaat 
er veel tijd verloren bij de uit
voering. Vooral als het gaat om 
institutionele hervormingen. 
Daarbij heerst er op veel terrei
nen nogal wat onduidelijkheid 
over taken en verantwoordelijk
heden. Een en ander blijkt uit 
twee onlangs - onafhankelijk 
van elkaar - verschenen rappor
ten; het OESO-review van het 
Nederlandse wetenschaps- en 
technologiebeleid en een RAWB- 
achtergrondstudie, geschreven 
door Stuart Blume van de vak
groep wetenschapsdynamica van 
de Universiteit van Amsterdam, 
getiteld ’The development of 
Dutch science policy in interna
tional perspective, 1965-1985’. 
Twee rapporten die opmerkelij
ke parallellen vertonen.

Wetenschaps- en technologiebeleid 
is nu niet direct een onderwerp dat 
een ieder tot de verbeelding 
spreekt. Toch krijgt men aan de 
universiteiten en hogescholen dik
wijls te maken met de gevolgen van 
dit beleid. De oprichting van trans
ferpunten, de instelling van voor
waardelijke financiering voor on
derzoek, het streven naar grotere 
autonomie en een sterkere gericht
heid op het bedrijfsleven, allemaal 
zaken die nauw verweven zijn met 
dit beleid. Vorig jaar dienden de 
ministers van Economische Zaken 
en van Onderwijs en Wetenschap
pen bij de Organisatie voor Econo
mische Samenwerking en Ontwik
keling (OESO) het verzoek in het 
Nederlandse wetenschaps- en tech
nologiebeleid weer eens door te 
lichten (dat gebeurde ook al een 
keer in 1972). De OESO, en dan 
met name het Committee on Scien
ce and Technology Policy (CSTP) 
van de OESO, licht zeer regelma
tig, op aanvraag, het wetenschaps- 
of innovatiebeleid van een van haar 
24 lidstaten door. Zo zijn onlangs 
Finland, Noorwegen en Australië 
onder de loep genomen en volgt in 
juni van dit jaar Zweden nog. Van 
Frankrijk, Spanje en Ierland is re
centelijk het innovatiebeleid door
gelicht. Voor Nederland stelde het 
CSTP een commissie van vier ’exa
miners’ samen, afkomstig uit Cana
da, Frankrijk, Engeland en Zwe
den. Gedurende korte tijd verble
ven zij in Nederland en hadden ge
sprekken met een groot aantal men
sen die op een of andere manier bij 
het beleid betrokken zijn. Daar
naast bestudeerden ze een grote 
hoeveelheid schriftelijk materiaal. 
Aan de hand hiervan stelden de 
examiners twee rapporten op: een 
rapport dat een beschrijving geeft 
van de huidige situatie en een rap
port dat meer beschouwend is en 
dat een groot aantal aanbevelingen 
bevat.

Ander karakter
De achtergrondstudie van de Raad 
van Advies voor het Wetenschaps
beleid heeft een wat ander karak
ter. Blume heeft de ontwikkelingen 
rond het wetenschaps- en technolo
giebeleid gedurende de laatste 20 a
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Nederlands wetenschapsbeleid 
slaat geen gek figuur

30 jaar in een aantal landen bestu
deerd en daar het Nederlandse be
leid naast gezet. Een opvallende 
conclusie uit zijn onderzoek is dat 
het Nederlandse beleid zich met 
veel meer continuïteit heeft ontwik
keld dan in vele andere landen. Blu
me verdeelt de door hem bestudeer
de periode grofweg in drie delen; de 
zestiger-, de zeventiger- en de tach
tiger jaren. De eerste periode - in 
feite van 1965 tot 1969/71 - wordt 
daarbij gekenmerkt door de voor
onderstelling dat wetenschap de 
motor van de vooruitgang is. We
tenschapsbeleid betekende gehoor 
geven aan de wensen van de weten
schappers. Aanvankelijk leek het 
geld niet op te kunnen; vrijwel alles 
wat de wetenschappers vroegen, 
kregen ze ook. De budgetten ver
toonden daardoor echter een expo
nentiële groei en langzamerhand 
drong het besef door dat het zo niet 
verder kon gaan. Er moesten keu
zes worden gemaakt, maar de grote 
vraag was: hoe en op welke gron
den. Gedurende de zeventiger jaren 
-de periode van 1969/71 tot 1978/80 
- kwam er een radicale ommekeer. 
Voor een groot deel van de wester
se samenleving werd industriële 
technologie en het daarmee samen
hangende onderzoek de ’bron van 
al het kwaad’. Milieuproblemen, 
bewapeningsproblematiek en de 
energiecrisis samen met de opkomst 
van kernenergie, waren belangrijke 
aanleidingen voor deze opvatting. 
In het wetenschaps- en technologie
beleid in de westerse wereld trad 
een grote verandering op. Men zag 
in dat de bomen niet tot in de hemel 
konden groeien; wetenschap bevor
deren omdat er wel iets góeds uit 
zou komen, was eenvoudigweg niet 
meer mogelijk. En men was er nog 
steeds niet in geslaagd criteria te 
vinden op grond waarvan men kon 
bepalen welke takken van weten
schap nu meer en welke minder 
moesten worden gestimuleerd.

Omkering
Een en ander had tot gevolg dat er 
een omkering in het beleid tot stand 
kwam; de behoeften van de politiek 
kregen de boventoon in plaats van 
de behoeften van de wetenschap. 
En dat betekende dat de behoeften 
van de gebruikers voortaan bepaal
den waar het geld heenging. Weten
schapsbeleid werd hierdoor in veel 
landen een korte termijn beleid, 
waarmee aan de wensen van de af
zonderlijke departementen moest 

worden voldaan. Daarnaast kwam 
het idee van Technology Assess
ment op als een poging de kosten en 
baten van bepaalde technologische 
ontwikkelingen in een vroeg sta
dium te bepalen.
In Nederland lag de situatie echter 
anders. In 1973 werd voor het eerst 
in de regering een aparte minister 
voor wetenschapsbeleid opgeno
men, minister Trip. Zijn nota We
tenschapsbeleid, die in 1974 ver
scheen, bevatte een visie op weten
schapsbeleid die anders was dan in 
de meeste andere westerse landen, 
zo stelt Blume in zijn rapport. Plan
ning, programmering en meerjaren
visie waren trefwoorden die elders 
niet of nauwelijks voorkwamen. De 
’over-reactie’ op de zestiger jaren 
die in veel andere landen zichtbaar 
was, bleef hier uit, aldus de Amster
damse wetenschapsdynamicus. Dit 
gaf Nederland, dat tof het begin van 

‘de zeventiger jaren in feite achter 
de andere westerse landen had aan
gelopen. een voorsprong aan het 
begin van de tachtiger jaren. Toen 
begon men namelijk langzaam in te 
zien dat de korte termijn politiek 
veel beperkingen had. Dat de 'klant 
is koning’-houding leidt tot een ver
snipperd beleid, dat op de lange 
duur geen hout meer snijdt. Weten
schap en technologie werden steeds 
meer een bron van strategische kan
sen, waarbij het echter belangrijk 
was te signaleren op welke terrei
nen die kansen lagen en juist daar te 
stimuleren. 

Innovatie
Innovatiepolitiek vereiste aandacht 
voor de langere termijn, voor de re
laties tussen universiteiten en indu- voor overlég en de formulering van 
strie, voor de ontwikkeling van stra
tegisch ‘onderzoek óp niéuwe tech
nologische terreinen. Ook het sti
muleren van de oprichting van klei
ne, ’high téch’ bedrijfjes was er en 
onderdeel van en ’science park’ 
werd het nieuwe toverwoord. Het 
Nederlandse wetenschapsbeleid is 
volgens Blume op een aantal onder
delen in zijn ideeen zeer innovatief. 
Hij noemt met name het program
ma Integratie van Wetenschap en 
Technologie in de Samenleving 
(1WTS). de grote reeks hervor
mingsvoorstellen waar de, Neder
landse universiteiten mee zijn ge
confronteerd en de reorganisaties 
van TNO; die.net achtpr .de rug ,js, 
en die van ZWO. die nog. komen 
gaat. Bij de innovatiepolitiek. die 
onder de verantwóórdelijkheid vtïn

het ministerie van Economische Za
ken valt, plaatst Blume echter een 
paar vraagtekens. Het ministerie is 
zwak in de coördinatie en dat 
brengt het gevaar voor een extreme 
opdeling in sectoren met zich mee. 
Het gevaar bestaat dan ook dat ini
tiatieven teveel zullen worden ge
leid door de vraag vanuit de diverse 
sectoren, aldus Blume.

Brede consultatie
Blume heeft zich ook verdiept in de 
vraag waarom de ontwikkelingen in 
Nederland zich zo hebben voltrok
ken. Volgens hem is brede consulta
tie en streven naar consensus ken
merkend voor de Nederlandse poli
tiek. Hervormingen hebben in Ne
derland een méér vrijwillig karak
ter, zo stelt hij. Deze 'cultuur’ ver
klaart zowel de grotere continuïteit 
van het beleid in ons land als de pro
blemen met het uitvoeren van be
slissingen. "Hel is zowel de kracht 
als de zwakte van het Nederlandse 
wetenschapsbeleid'', zo betoogt Blu
me.

De tweede verklaring die hij geeft, 
is dat er juist aan het begin van de 
zeventiger jaren éen nieuwe rege
ring aan het bewind kwam met een 
andere politieke signatuur. Het ka- 
binet-Den Uyl had een optimisti
scher visie ten aanzien van de moge
lijkheden van wetenschap voor het 
verbeteren van de sociale omstanT 
digheden in ons land. En die visie 
bood succesvol tegenstand tegen 
het ’liberale technocratische per
spectief’ dat zich elders ontwikkel
de. Heden ten dage zijn termen als 
’brede consultatie’, ’netwerken’ 

deèlvisiés, sleutelwoorden voor een 
wetenschapsbeleid. En deze bena
dering zit diep verankerd in de Né-' 
derandse politieke cultuur, zo stelt 
Blume. Er blijven echter nog wel 
een paar vragen open, in de eerste 
plaats de vraag hoe al die ’netwer
ken’ gevoed en gestuurd moeten 
worden en hoe alle deels isics wor- 5 
den geïntegreerd tót een overkoe
pelende visie. En ten tweede is het 
noodzakelijk alle in gang gezette' 
herstructureringen ook daadwerke
lijk door te voeren. Voor de hervor
ming Van de Nederlandse weten
schap is een politieke wil noodzake
lijk die niet altijd even overtuigend. . 
aanwezig, lijkt,,zp stelt Blume. En 
om een opdeling ip sectoren te ver
mijden, moéten keuzes worden ge
maakt. zowel op intellectueel ge-.

bied als op het gebied van organist'" 
ties.

OESO
Het overzicht dat Blume geeft 111 
zijn rapport van de ontwikkelt!1? 
van het Nederlandse wetenschap*' 
beleid in internationaal perspectief 
sluit goed aan bij het OESO-rap' 
port dat ingaat op de huidige situ3' 
tie. Dit rapport stelt dat politiek be' 
drijven in Nederland een extreet" 
complexe activiteit is. Regering*' 
voorstellen moeten ontelbare col’1' 
missies en werkgroepen passeren e” 
daardoor is het gevaar groot dit 
veel innovatieve voorstellen verWü' 
teren. Een duidelijke definitie 
de verschillende verantwoordelijk’ 
heden van de bestaande instelling^11 
en instituties is hard noodzakelijk- 
aldus het' rapport. Een, ander pPn 
dat het OESO-rapport benadrukt i* 
dat het Nederlandse onderzoek 'k' 
veel nationaal is gericht. Teneiti", 
de vooraanstaande positie óp divtT 
se terreinen te behouden, is kent'1* 
van en reactie op international 
ontwikkelingen vereist. Ook bij 1 
beoordeling en evaluatie van ally1' 
lei proramma’s zou meer gébn11 
moeten worden gemaakt van I’111' 
tenlandse deskundigen. En die cv-1 
luatie is hard nodig, teneinde d 
kwaliteit van het 
waken, zo stelt 
geldt ook voor 
voorwaardelijke 
dringend aan verbetering toe is. 
dus de examiners. Een strikte P1’* 
review’ (beoordeling door vakgen1’ 
ten) is noodzakelijk, waarbij de >** 
oordelaars verschillende voorste 
len voor de continuering van 
onderzoek moeten kunnen verge'1' 
ken. Daarbij moeten ze verder kt"’ 
nen gaan dan een ja/nee beslissii’- 
en de internationale stand van z‘ 
ken bij hun overwegingen betre 
ken.

onderzoek te ** 
het rapport, F 
het systeem vi"’ 
financiering, *'‘!

pi'

Aan

Kan

Kies

Veelbelovend
In het algemeen stelt het rapj’l’/ 
dat het gedifferentieerde fïnany) 
ringssystéém’ vóór universitair •’ , 
derzoek veelbelovend is. Een In”" 
termijn financiering voor de ba*1 
behoeften van onderwijs en on‘K 
zoek, blijft echter een eerste ven- 
te voor hét verkrijgen van een al' 
vullende derde, geldstroom. In ,.t 
verband waren de examiners l1l”A,, 
verbaasd te ontdekken dat er in 
derland geen vervangingsschetn*1 . 
voor de apparatuur die dc unive' . 
teiten tien tot vijftien jaar gele* 
hebben gekregen. Goed onder/*’1j 
vereist goede onderzoekers, g*’. 
technisch personeel’en een niod*^, 
instrumentarium, zo stellen ze e|1.|, 
bevelen aan zo • spoedig ntog*-’1^, 
een inhaalproramma op te stel,■, 
om de opgelopen .vertraging tt’1,*>|1 
t? doen. De ontwikkeling van ƒ •, 
dlgemene consensus over de P'11 

' teiten voor wetenschaps- en techn.
logiebeleid, zal zeer belangrijk •’ ( 
ven in een land als Nederland |,1j 
zijn sterke traditie op het g*-’*1l^i 
van parlementaire democrat'1'. , 
inspraak, zo siélt’het rapport’. Aj. 

Tnamc.de 'óf vtuT.de ■Rtuid. v.a.n Aj 
vies voor het Wetenschapsbe'* , 
(RAWB). de Wetenschappe'Aj 
Raad Voor het Regeringsbe'1 
(WRR) en de sectorraden, is d:l‘^, 
bij belangrijk. Want, zo benad''1 
ken de. examiner^, de verande'^ 
gen dié nóg zullen moeten' kon’E 

. wil (slvderiand. international)! Tb 
kunnen blijven doen, worden ,1 
en daar nog onderschat.

Ruud Overdijk/UP
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Universiteitsraad Geneeskunde Algemene Faculteit Rechten Economie Totaal

w.p. n.w.p. studenten w.p. n.w.p. studenten w.p. n.w.p. studenten w.p. n.w.p. studenten w.p. n.w.p. studenten Totaal

Aantal zetels 6 6 6 6 3 3 5 . 1 3 8 1 4 9 2 4 67

Vacante zetels 0 0 6 6 3 3 0 0 3 8 1 4 0 0 4 38

Kandidaten - - 14 14 15 7 - - 5 12 1 13 - - 13 82

^Kiesgerechtigden - - 2627 400 295 830 • - - 747 79 22 807 - - 243 6050

Eind mei/begin juni 1986 vinden de verkiezin
gen plaats van de Universiteitsraad en de fa
culteitsraden.
Voor de raad van de Faculteit der Genees
kunde en de Faculteit der Rechtsgeleerdheid 
teoeten alle geledingen vervangen worden, 
daarnaast moet gestemd worden voor 6 stu
dentleden in de Universiteitsraad, 3 studen
ten in de raad van de Algemene Faculteit en 4 
studenten in de raad van de Faculteit der Eco- 
fonrische Wetenschappen. De zittingstermijn 
Baat in op 1 september 1986.
Als gevolg van de invoering van de nieuwe 
'A'W'O loopt de zittingstermijn van de leden 
van alle raden af op 1 september 1987.
ll'j de bovengoemde verkiezingen zijn 38 ze
tels in het geding, waarvoor 87 personen kan
didaat zijn gesteld.

Universiteitsraad
Voor de Universiteitsraad hoeven dit jaar al
ken maar studenten gekozen te worden. Dit 
z'jn er 6.

Faculteitsraad Geneeskunde 
klier moet gekozen worden voor 6 medewerk
sters wetenschappelijk personeel, 3 mede- 
'Verk(st)ers niet-wetenschappelijk personeel 
eu 3 studenten.

Raad Algemene Faculteit
Voor deze raad worden dit jaar alleen studen- 
ten gekozen; 3 in totaal.

Raad Faculteit der 
Rechtsgeleerdheid
klier wordt gekozen voor 8 medewerk(st)ers 
'tetenschappelijk personeel, 1 medewerkster 
diet-wetenschappelijk personeel en 4 studen
ten.

Raad Faculteit der 
économische Wetenschappen 
Voor de raad van de Faculteit der Economi- 
Sche Wetenschappen worden dit jaar alleen 
s'udenten gekozen. Dit zijn er 4.

kiesstelsels bij de RL
jty de verkiezingen worden de volgende twee 
kiesstelsels gehanteerd:
' Üjstenstelsel: studentleden Universiteits

rad, de leden van de Faculteit der Genees
kunde, de studentleden van de Algemene 
Faculteit en de studentleden van de Facul
teit der Rechtsgeleerdheid;

- stelsel van de enkelvoudig overdraagbare 
stem: het wetenschappelijk personeel en 
niet-wetenschappelijk personeel van de Fa
culteit der Rechtsgeleerdheid en de stu
dentleden van de Faculteit der Economi
sche Wetenschappen.

Het lijstenstelsel
Bij het lijstenstelsel mag per stembiljet slechts 
één stem worden uitgebracht, en wel door het 
hokje vóór de naam van de kandidaat waarop 
de kiezer wenst te stemmen in te kleuren. Zo
dra de stemenveloppen zijn geopend wordt 
per kandidatenlijst vastgesteld:
- het aantal stemmen, uitgebracht op iedere 

op die lijst voorkomende kandidaat;
- de som van de aantallen stemmen op iedere 

kandidatenlijst uitgebracht. Deze som heet 
stemcijfer.
Bijvoorbeeld: stel het aantal te verdelen ze
tels is 6. Op de kandidaten van de volgende 
lijsten zijn de stemmen als volgt uitge
bracht:

Lijst 1 Lijst 2
Anton 113 Jolanda 127
Ben 62 Karin 19
Corrie 91 Leo 23
Dirk 20 Maria 61
Eduard 53 Nico 0
Frederik 35 —
Gerard 46 Stemcijfer:230
Harm 11
Inge 0

Stemcijfer:431

Nu wordt de som van de stemcijfers van alle 
kandidatenlijsten vastgesteld en gedeeld door 
het aantal te vervullen zetels. Dit quotiënt 
wordt geledingskiesdeler genoemd.
In ons voorbeeld is de geledingskiesdeler: 431 
+ 230 = 661: 6 = 110. Hierna wordt van 
iedere kandidatenlijst het quotiënt vastge
steld van stemcijfer en geledingskiesdeler. 
Hieruit resulteert de zetelwaarde. ’ ’ 
Voor ons voorbeeld wordt de zetelwaarde als 
volgt:
- lijst 1: 431: 110 = 3,92
- lijst 2: 230: 110 = 2.18

Vervolgens wordt iedere kandidatenlijst als 
volgt gerangschikt:
- bovenaan komen te staan de kandidaten 

die een aantal stemmen verkregen hebben, 
groter dan éénvierde van de geledingskies
deler in de volgorde van het door ieder van 
hen verkregen aantal stemmen;

- daarna volgen de resterende kandidaten in 
de volgorde van de kandidatenlijst.

Jolanda 127 
Maria 61 
Karin 19 

53 Leo 23 
46 Nico 0

In ons geval is 1/4 van de geledingskiesdeler 
110: 4 = 27,5
Lijst 1 en lijst 2 worden nu als vogt gerang
schikt:
Anton 113 
Corrie 91 
Ben 62 
Eduard 
Gerard 
Frederik 35 
Dirk 20 
Harm 11 
Inge 0

Nu wordt een zetel toegekend aan de kandi
daten die een aantal stemmen hebben verkre
gen gelijk aan of groter dan de geledingskies
deler (is in ons geval 110).
In ons voorbeeld wordt dus een zetel toege
kend aan Anton (lijst 1, 113 stemmen) en Jo- 
landa (lijst 2, 127 stemmen).

Van de overige zetels wordt achtereenvolgens 
telkens één zetel toegekend aan de kandida
tenlijst, waarvan het quotiënt van de zetel
waarde en het aantal aan die kandidatenlijst 
reeds toegekende zetels vermeerderd met één 
het grootst is.
In ons voorbeeld:
- lijst 1: 3,92: 1 + 1 = 1,96
- lijst 2: 2,18: 1 + 1 = 1,09
De zetel wordt dus toegekend aan lijst 1. Van 
lijst 1 wordt nu gekozen verklaard de in volg
orde hoogst geplaatste,nog niet gekozen ver
klaarde kandidaat, op de gerangschikte kan
didatenlijst. Gekozen is dus Corrie (91 stem
men).

De volgende zetel (nr. 4) wordt eveneens toe
gekend aan lijst 1, want:
- lijst 1: 3,92: 2 + 1 = 1,37
- lijst 2: 2,18: 1 + 1 = 1,09
Deze lijst wijst wederom het grootste quo
tiënt aan van de zetelwaarde
en het aantal van die kandidatenlijst reeds 
toegekende zetels vermeer 
derd met één.
Nu wordt Ben gekozen verklaard.
Deze procedure wordt zo lang herhaald als er 
nog te bezetten zetels zijn.

De enkelvoudige 
overdraagbare stem
Essentieel bij dit stelsel is dat er per stembil
jet meerdere voorkeuren kunnen worden 
aangegeven. Men kan op het stembiljet aan
geven in welke volgorde de kandidaten in 
aanmerking komen om te worden gekozen 
door opeenvolgende nummers 1, 2, 3 etc. te 
gebruiken.

Bij dit stelsel zijn termen van belang als stem- 
waarde, reductiefactor en kiesdeler. Bij het 
bepalen van de uitslag zijn er twee varianten 
om een keuze te bepalen.
Elk geldig stembiljet heeft een stemwaarde 
van 100. Met de stemwaarde wordt de kiesde
ler bepaald. Stel, bijvoorbeeld het aantal uit
gebrachte stemmen op 140 en het aantal ver
kiesbare plaatsen op 6. De kiesdeler is dan 
140 X 10 rsstemmen moet hebben om direct 
te worden gekozen.
Bijvoorbeeld: stel kiesdeler op 2000. Als er 
nu 30 stembiljetten een eerste voorkeur aan
geven voor kandidaat A, heeft deze een totaal 
aan stemwaarde van 30 x 100 = 3000, dus 
ruim boven die kiesdeler. Kandidaat A is di
rect gekozen. Nu zal het duidelijk zijn dat niet 
allen de kiesdeler halen. Om te bepalen wie 
voor een verkiesbare plaats in aanmerking 
komen, treedt variant-1 in werking.

Variant-I
Het overschot dat kandidaat A heeft op de 
kiesdeler: 3000-2000 = 1000, wordt hierbij 
verdeeld onder de overige kandidaten die 
staan vermeld op het stembiljet van kandidaat 
A.
Deze verdeling geschiedt op grond van een 
reductiefactor. Dit is het overschot, dus 1000 
gedeeld door de stemwaarde van kandidaat A 
= 3000. De reductiefactor is dan 1000: 3000 = 
1/3.
Vervolgens wordt de reductiefactor verme
nigvuldigd met het aantal tweede voorkeurs
stemmen, bijvoorbeeld: 6 van de 30 stembil
jetten met een eerste voorkeur voor kandi
daat B. Dat geeft een extra-stem waarde voor 
de betreffende kandidaat van 6 x KM) x 1/3 = 
200. Dit extraatje wordt dan opgeteld bij de al 
berekende stemwaarde van de betreffende 
kandidaat, dus op grond van diens eerste 
voorkeursstemmen. Een kandidaat die zo 3 
tweede voorkeursstemmen heeft, krijgt (3 x 
KM)) x 1/3 = 100 bij zijn oorspronkelijke stem
waarde enz. Wie aldus de hoogste stemwaar
de vergaart en de kiesdeler haalt wordt even
eens gekozen.

De mogelijkheid bestaat echter dat niemand 
de kiesdeler haalt, noch in eerste instantie, 
noch in variant-I. Dan treedt variant-I I in 
werking.

Variant-II
Als niemand de kiesdeler haalt, valt de kandi
daat met het laagste aantal stemmen automa
tisch af. Zijn stemwaarde wordt onvermin
derd overgedragen op de kandidaten die als 
tweede voorkeur zijn vermeld op de stembil-



jetten met een eerste voorkeur voor de afge
vallen kandidaat. Stel dat iemand zo 4 keer 
een tweede voorkeur krijgt dan verdient hij- 
/zij er een stemwaarde van 400 bij.

De stempapieren
De stempapieren zullen uiterlijk 22 mei 1986 
worden verzonden. Deze stempapieren be
staan uit:
- een stembiljet;
- een retourenvelop;
- een aanwijzing bij het stemmen.

Alvorens U het stembiljet invult is het raad
zaam de aanwijzingen bij
het stembiljet door te lezen; hierdoor kan na
melijk worden voorkomen
dat Uw stembiljet als ongeldig moet worden 
aangemerkt. Dus: lees eerst
de aanwijzingen en ga dan tot handelen over.

Stemmen per post
Het stembiljet dient uiterlijk 5 juni 1986 om 
17.00 uur in het bezit te zijn van het stembu
reau. Houdt rekening met eventuele ver
traagde postbestelling!
Alleen de stemgerechtigden die in het buiten
land wonen hoeven hun stemenvelop te fran
keren.

Stemmen per stembus
Op 3, 4 en 5 juni 1986 staan stembussen opge
steld op de volgende plaatsen:
- hoofdgebouw : receptie en secretariaat

stembureau;
- Annadal/BMC kamer A.D. Muller 

(BMC);
- Nieuwenhofcomplex : receptie
- Randwijck : receptie

10

Uitslag

De bepaling van de uitslag vindt plaats in 
een openbare bijeenkomst van het Centraal 
Stembureau op vrijdag 6 juni 1986 vanaf 
09.(X) uur in kamer 200 hoofdgebouw. De 
officiële uitslag zal op dezelfde dag om 
16.00 uur in het Trefcentrum hoofdgebouw 
bekend worden gemaakt.

Wenst U nadere inlichtingen over het ver
strekken van stempapieren of de wijze van 
uitslagbepaling. dan kunt U altijd contact 
opnemen met de secretaris van het Centraal 
Stembureau, Gerard Hensen, derde verdie
ping hoofdgebouw, kamer 324. toestel 692 
(b.g.g. toestel 304).

09.00 uur in kamer 200 hoofdgebouw. De 
officiële uitslag zal op dezelfde dag om 
16.00 uur in het Trefcentrum hoofdgebou* 
bekend worden gemaakt.

Wenst U nadere inlichtingen over het ver
strekken van stempapieren of de wijze van 
uitslagbepaling, dan kunt U altijd contact 
opnemen met de secretaris van het Centraal 
Stembureau, Gerard Hensen, derde verdie
ping hoofdgebouw, kamer 324.
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In zijn bijeenkomst van 24 april 1986 heeft het Centraal Stem
bureau de voor de in 1986 bij de RL te houden verkiezingen 
ingediende kandidatenlijsten gecontroleerd op eventuele ge
breken. Op één na zijn alle lijsten goedgekeurd. Hiermee zijn 
in ieder geval de volgende personen kandidaat gesteld:

1. Studentleden Universiteitsraad (6 zetels)
Lijst 1
León Terzano

Lijst 2: Rechtstreeks
Ronald Peters, Nanko van der Wijngaart, Hans Stelwagen

Lijst 3: K.L.U.S
Matt Heckman, Edward Wolfs

Lijst 4: N.S.E.M.
Lia Nijzink, Peter Hilderink, Marike Laning, Eric van Rijswijk, Ste
fan van Zutphen, Harro Spitsbergen

Lijst 5: Student Centraal
Nicolle Dekkers, Ferry van Nie

2. Faculteitsraad Faculteit der Geneeskunde
a. Geleding wetenschappelijk personeel (6 zetels)

Lijst 1
Maria J. Drop

Lijst 2: Eén lijn
Dr. Gerard Majoor, Drs. Tonja Mol, Dr. Nico Groenman, Drs. Her- 
ro Kraan, Drs. André Knottnerus

Lijst 3: Basislijst
Prof. dr. J. de Haan, Prof. dr. R. Reneman, Prof. dr. G. Kootstra, 
Prof. dr. J. Drukker, Dr. J. W. Arends, Dr. ir. W. Dassen, Prof. dr. 
ir. A. Hasman, Prof. dr. C. van Boven

b. Geleding niet-wetenschappelijk personeel (3 zetels)

Lijst 1: Consequent
René Koeken, Bert Zonneveld, Ad Vissers, Ed Beuker, Herman 
Baars

Lijst 2: NWP Kollektief
Wim Busing, Mieke Janssen, Jos Kop, Frans Smeets, Cor Beek, Ruud 
Kruger

Lijst 3: Frontaal
Leo Baars, Paul van Dijk, Henk van Rie, Johan van Dongen

c. Geleding studenten (3 zetels)

Lijst 1: L.S. ’86
Thea van der Waart, Mariëlle van den Acker, Ron Hendrix

Lijst 2: Student Centraal
Richard Vijn

Lijst 3: N.S.E.M.
Ingrid Spijkerman, Bart Bugter, Paul van der Meer

3. Studentleden Faculteitsraad Algemene Faculteit
(3 zetels)

Lijst 1: N.S.E.M.
Marjolein Grol, Hans Blaauwbroek, Frédérique de Vries, Marianne 
Boenink, Ester Reinhard

4. Faculteitsraad Faculteit der Rechtsgeleerdheid
a. Geleding wetenschappelijk personeel (8 zetels)

Niet-lijst gebonden kandidaten
Rob Bakker, C. Flinterman, Fred Grünfeld, G.P.M.F. Mols, N.
Roos, Elies Steijger, Prof. mr. A.Q.C. Tak, Kees Waaldijk

Lijstgebonden kandidaten
Gerhard Rijken, Wendelien Elzinga, René de Groot

b. Geleding niet-wetenschappelijk personeel (1 zetel)

Marijke van Hoof

c. Geleding studenten (4 zetels)

Lijst 1: Rechtstreeks
Monique van Oers, Christianne Mattijssen, Hans Stelwagen, Maria 
Lemmen, Astrid Claessens, Carolien Giesen

Lijst 2: A.J.S.F.
René Theelen, Mark Mertens, Bert Kuijer, André Dellevoet

Lijst 3: K.L.U.S.
Edward Wolfs, Matt Heckman, Roger Essers

5. Studentleden Faculteitsraad Faculteit der
Economische Wetenschappen (4 zetels)
Niet-lijstgebonden kandidaten
Theo Counotte, Mare Gulikers, Noortje van Putte, Monique Smeets

Lijstgebonden kandidaat (NSEM)
Hutib Meijers
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león Terzano
®este medestudenten,
Alhoewel ik bij de komende verkiezingen 
inspraak zal maken op een voorkeurszetel 
'K’or de economische faculteit,,,waardoor ik 
fcen campagne hoef te voeren, wil ik toch een

ÜECHTstreeks
Universiteitsraad

Rechtstreeks stelt zich als studievereniging 
v*n de juridische faculteit open voor alle stu
denten en medewerkers van de RL. Daar be- 
’hgenbehartiging een van haar hoofddoelen is 
''eernt Rechtstreeks deel aan de facultaire en 
^iversitaire politiek. De leden van Recht
reeks vormen in principe de achterban; de 
'*ard van het raadslidmaatschap brengt echter 
rt zich mee dat natuurlijk alle studenten en 
^adsleden aan kan spreken. Omdat Recht
reeks zich met name richt op de juridische 
aculteit, neemt zij -dit jaar voor de tweede 
*rr- deel aan de verkiezingen voor die 

‘Raad. Het deelnemen aan de U-Raad ver
dingen ziet Rechtstreeks als een verlengde 

'an het zich bezig houden met de falcultaire 
tolitiek.

'hiversiteitsraad
Rechtstreeks-fractie zal in de U-Raad aan 

ƒ volgende punten speciale aandacht beste
en:
n de WWO 1986 wordt de mogelijkheid tot 
Spraak en medezeggenschap van studenten 
°P beleidsniveau gereduceerd. Op onderwijs- 
Sebied zal hun mogelijkheid om invloed uit te 
,efenen uitgebreid worden. Rechtstreeks zal, 
lr|nen de marges van de nieuwe Wet, zich zo 
rrk mogelijk maken voor studentenbelan- 

vooral in het komend jaar waarin ook de 
°Orvoering van de WWO 1986 op de univer- 
'te>t geregeld zal worden. Ook de HOAK- 

l °ta en de daaruit voortvloeiende ontwikke- 
.r’gen zal Rechtstreeks kritisch volgen. Al- 
,uewel aan deze beleidsnota een positieve 
ar|t zit, wil Rechtstreeks zich terughoudend 
Pstellen op dit moment. Zij zal nadrukkelijk 

jptticiperen in de beleidsontwikkeling die 
nota vergt en waar nodig, met eigen 

'Wstellen komen. 

paar woorden kwijt in dit verkiezingsnum
mer.
Allereerst: een zetel bezetten in de universi
teitsraad, daar heb ik naar mijn idee goede re
denen voor. Ik verwacht ook wel dat jullie als 
mijn medestudenten je daarin kunt terugvin
den.
Het belangrijkste vind ik, dat ik door zitting 
te hebben in de universiteitsraad de stem van 
de student kan laten doorklinken tot het 
"hoogste” orgaan van deze universiteit. Ik 
denk dat ik jullie op deze manier de gerust
stelling kan geven, dat het beleid dat men 
vanuit dat orgaan voert, niet zomaar over jul
lie hoofden heen gaat.

Niet minder belangrijk vind ik het feit dat er 
sprake is van politieke kleuring bij de studen
ten van deze universiteit. En dit is weer terug 
te vinden in de universiteitsraad. Logisch, de 
vertegenwoordiging van de studenten zou 
idealiter een weerspiegeling van de kiezers 
moeten zijn. Er heerst in ieder geval al gauw 
een neiging om zich links of rechts op te stel
len. Dit zichzelf in hokjes plaatsen is wat mij 
betreft niet mijn bedoeling. Ik wil mij flexibel 
opstellen en de weg van de redelijkheid vol
gen. Dit doe ik weliswaar vanuit mijn eigen 
overtuiging, maar ik weet ook dat ik alleen op 
deze wijze eenieder van jullie als mijn medes
tudent het beste kan vertegenwoordigen.

León Terzano

De kandidaten van RECHTstreeks voor de 
Universiteitsraad: Ronald Peters, Nanko van 
der Wijngaart en Hans Stelwagen.

Rechtstreeks vindt dat de universiteit een dui
delijker en aktiever beleid op het gebied van 
studentenvoorzieningen moet gaan voeren, 
nu de mogelijkheden hiertoe door Minister 
Deetman beperkt zijn. Naast de strukturele 
ondersteuning van bestaande studentenvere
nigingen zullen nieuwe initiatieven gestimu
leerd moeten worden. Rechtstreeks zal ook 
de uitbreiding van de RL en de daartoe inge
stelde werkgroep 6000, ingesteld om te bevor
deren dat de RL tot een volwaardige instel
ling voor W.O. wordt uitgebouwd, kritisch 
volgen.
Als in 1988 de volle omvang van de faculteit 
der Algemene Wetenschappen gerealiseerd

KLUS
Matt Heckman, Edward Wolfs
Het Kollektief van Libertaire Universiteitsstu
denten is een samenwerkingsverband van 
mensen die treden buiten de normale hierachi- 
sche structuren. Nadrukkelijk dient te worden 
gesteld dat KLUS geen partij of vereniging is. 
Laatstgenoemden kenmerken zich juist door 
een zekere hierarchische opbouw, zoals het in 
de gelederen hebben van een voorzitter, sécre-

is, zal deze faculteit o.m. een ondersteuning 
bieden aan het onderwijs op de andere facul
teit. Het streven om de aangeboden blokken 
te integreren met onderwijs aan andere facul
teiten zal Rechtstreeks volledig ondersteu
nen. Rechtstreeks onderschrijft eveneens het 
streven van de Vrouwen Emancipatie Com
missie om strukturele achterstanden en be
lemmeringen t.a.v. vrouwen op de RL op te 
heffen. Een beleid met duidelijke prioriteits
stellingen is wel het minste dat zij komend 
jaar gerealiseerd wil zien.
Ook aan de knelpunten in de basisfilosofie zal 
Rechtstreeks aandacht besteden. De basisfi
losofie is een goede grondslag voor ons onder
wijs; op plaatsen waar dit nodig is zal de flexi
biliteit opgebracht moeten worden om het 
systeem bij te sturen.

Verder vindt Rechtstreeks dat de universiteit 
op het gebied van studentenhuisvesting een 
grotere vinger in de pap zou moeten krijgen. 
Een zwaarder accent zal de RL eveneens 
moeten gaan leggen als het gaat om de wer
ving van aspirant studenten: nieuwe studen
ten die een duidelijke voorkeur voor het 
Maastrichtse systeem uitspreken mogen geen 
belemmeringen meer in de weg gelegd wor
den om hier te komen studeren. Op het vlak 
van maatschappelijke dienstverlening zal de 
RL nauw moeten aansluiten bij de maat
schappij.

Verkiezingsboekjes met uitgebreide informa
tie over het Rechtstreeks- programma zijn 
binnenkort verkrijgbaar op het studieland
schap van de Nieuwenhof, bij de postvakjes 
in Rijkswaterstaatsvleugel en in het trefcen
trum op het Hoofdgebouw. Haal zo’n boekje 
en stem Rechtstreeks!

Judith Habets namens RECHTSTREEKS.

Volgorde kandidaten RECHTstreeks-lijst: 
U-Raad- 1. Ronald Peters
2. Nanko van der Wijngaart
3. Hans Stelwagen

taris, penningmeester en leden. Binnen KLUS 
bestaan dergelijke funkties in het geheel niet: 
eenieder is nummer twee!

KLUS heeft zich voor de verkiezingen inge
schreven uit onvrede met de huidige "partij
en", die op aangepaste wijze medelopen in 
het bestuurlijk denken. De programma-pun- 
fen van deze partijen vertonen over het alge
meen een vrij grote uniformiteit, waarbij op 
de achtergrond waarschijnlijk de idee mee
speelt dat de buiten een zeker kader gelegen 
voorstellen geen schijn van kans maken om 
ooit te worden geaccepteerd.
Na overleg tussen de huidige Kollektivisten is 
éénstemmig het besluit genomen zonder ver
kiezingsprogramma aan de verkiezingen deel 
te nemen. Het Kollektief is de mening toege
daan dat het programma behoort te worden 
ingevuld door de gehele populatie van Libe
rate Kollektivisten tezamen(l), en deze is 
eerst te bepalen na afloop van de verkiezin
gen. Degenen die op KLUS, de Zwarte Lijst, 
stemmen, verkiezen aldus zichzelf. Indien 
KLUS onverhoopt voldoende stemmen 
mocht behalen om in een der organen (Uni- 
versiteitsraad/Faculteitsraad) of beide- zitting 
te nemen, zullen de Kollektivisten worden 
opgeroepen om in een gemeenschappelijke 
bijeenkomst de concrete plannen op te stel
len, een strategie uit te stippelen en eventueel 
worden verzocht zelf in één der organen zit
ting te nemen. In extremis zou uit deze over
legsituatie kunnen voortvloeien dat KLUS 
geen gebruik zal maken van haar zetel omdat 
de Kollektivisten niet bepaald opgetogen zijn 
over de praktische invloed die studenten 
uiteindelijk in één der genoemde organen 
kunnen uitoefenen.

N.B. 1. Zij die niet voornemens zijn de ver
antwoordelijkheid als Kollektivist te dragen, 
hetgeen inhoudt het deelnemen aan eventue
le bijeenkomsten (zie boven), worden drin
gend verzocht op één der andere lijsten te 
stemmen.

N.B. 2. Het bewijs van het zijn van Kollekti
vist wordt geleverd door het tonen van een 
kopie van het stembiljet, waarop de lijst 
KLUS is aangekruist.

N.B. 3. De "grondleggers" van het Libertaire 
Kollektief zullen vanwege afstudeerredenen 
(4e jaars) hoogstwaarschijnlijk gedwongen 
worden terug te treden bij eventuele verkie
zing, hetgeen het Kollektief evenwel ten goe
de kan komen omdat grondleggers veelal een 
te grote stempel drukken op een samenwer
kingsverband ingeval zij aanblijven.
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NSEM
Als kiezer heb je het deze lente maar druk: 
parlements- en allerlei gemeente-, fakulteits- 
en universiteitsraadsverkiezingen met Cen
trumpartijen, Zalmen, Loesjes, Centrale Stu
denten enz. enz.
Door de (vaak nieuwe) bomen is het bos soms 
niet meer te vinden. Invloed op de inrichting 
van de universiteit, zoals de vorm van het on
derwijs, het soort onderzoek, de studenten
voorzieningen, maatschappelijke dienstverle
ning en kontrtle van het bestuur, zijn genoeg 
redenen om van je stemrecht gebruik te ma
ken.

De vraag is dan op wie?
Daarom de volgende AANBIEDING:

LIA NIJZINK, 19 jaar, 2e jaard 
rechten,NSEM bestuur, aktief in 
RECHTstreeks en MAX, vrouwenwerkgroep 
LSVB.

PETER HILDERINK, 25 jaar, 5e jaars 
geneeskunde, oud vice-voorzitter 
Universiteitsraad, 2 jaar lid UR, voorzitter 
cie. studentenvoorzieningen, mede-oprichter 
reduktieburo, bestuur stichting 
studentenhuisvesting Maastricht.

MARIKE LANING, 21 jaar, 3e jaars 
Algemene Algemene Faculteit 
Verplegingswetenschappen, aktief binnen 
NSEM.

ERIC VAN RIJSWIJK, 22 jaar, 2e jaars 
geneeskunde, bestuurslid NSEM, aktief in 
MAX, lid Jaar Overleg Cie 1, NSEM 
afgevaardigde naar landelijke Studenten 
Vakbond.

Dus zes studenten:
- vanuit meerdere faculteiten
- vanuit meerdere geslachten
- vanuit meerdere jaargangen.

Het NSEM-waarmerk staat voor:
1. Jarenlange inzet en ervaring in de raden.
2. Goed ingewerkte kandidaten.
3. Aanspreekbaarheid van de raadsleden, 

niet alleen bij de kapstok maar
ook op fraktiesoverleg en

Student Centraal
Slechts eenmaal per jaar, namelijk bij verkie
zingen voor Universiteits- en Faculteitsraad, 
komen de studentenbelangen in dit specifieke 
universitaire gebeuren onder de aandacht van 
alle studenten. Door de bank genomen, zal 
daarom de betrokkenheid van menig student 
bij dit gebeuren niet erg groot zijn. Afgezien 
van het feit dat het ook extra inzet en energie 
kost om de problematiek die in de Raden aan 
de orde komt te kunnen doordgronden, zou 
het ook teveel gevraagd zijn om elke student 
hierin een taak te stellen. Aan de andere kant 
is het wel van belang dat studenten hun belan
gen bij beslissingen die onze universiteit aan
gaan, kunnen inbrengen. Dat betekent wel dat 
een aantal studenten bereid moet zijn om zich 
voor deze inbreng in te zetten.

Nadat Student Centraal zich verleden jaar 
voör het eerst op dit vlak begaf, is zij ten volle 
bereid om het komende jaar de door haar in
geslagen weg voort te zetten. Student Cen
traal verheugt zich erover dat dit jaar het aan
tal lijsten dat aan de Universiteitsraadverkie- 
zingen deelneemt weer is toegenomen. Dit 
betekent dat studenten meer keuze hebben en 
dat het ook interessanter wordt om een stem 
uit te brengen. Door een hoog opkomstper
centage wordt ook een bredere steun gegeven 
aan de te ontstane zetelverdeling van student
leden. Wel dient opgemerkt te zijn dat er 
veelal geen- grote meningsverschillen zijn, 
doch slechts wat nuanceverschillen binnen de 
studentengeleding.

Wat zijn de gedachten die bij Student Centraal 
leven?
Allereerst moet de Universiteit zich richten 
op de student. Het probleemgestuurd leren 
en de zelfwerkzaamheid vereisen een gemoti
veerde student. Enerzijds is de student zelf 
verantwoordelijk voor deze motivatie, ander- 

STEFAN VAN ZUTPHEN, 20 jaar, 2e jaars 
geneeskunde voorzitter Reduktieburo, 
redaktielid Nieuwsbrief, aktief in MAX en 
oud-bestuurslid KOMO.

ledenvergaderingen.
4. Duidelijkheid door een uitgewerkt 

programma.
5. Progressiviteit gekombineerd met de 

bereidheid tot samenwerking.
6. Overleg met de Fakulteitsraadsleden.
7. Inspraak, aktiviteiten, bijeenkomsten en 

akties.

Komend jaar speciale AANDACHT voor:
1. Een meer democratische universiteit, 

vooral bij de invoering van de WWO’86.
2. Behoud van het probleem georiënteerd 

onderwijs.
3. Voldoende AIO-plaatsen (de zgn. tweede 

fase).
4. Verbetering van de studie-odersteunende 

Student Centraal: Nicolle Dekkers en Ferry van Nie.

zijds moet de universiteit van haar kant deze 
motivatie blijven stimuleren. Daarnaast zal 
de universiteit zorg moeten dragen voor een 
hoge kwaliteit van het onderwijs. Aandacht 
voor het onderwijs door middelen te zoeken 
die kwaliteit verhogen waarborgt de status 
van volwaardige universiteit veeleer dan 
kwantiteit. Dus geen verstarring van het on
derwijssysteem (een nieuw dogma), maar een 
flexibele opstelling door te experimenteren 
met de vorm. Bij verdere uitbreiding moet 
het behoud van kwaliteit de hoogste prioriteit 
genieten. Tevens zal de universiteit naast het 
uitoefenen van haar onderwijstaak het alge- 

HARRO SPITSBERGEN, 22 jaar, 2e jaars 
geneeskunde, bestuurslid NSEM, aktief 
binnen Network of Medical Schools, lid 
werkgroep Herziening Medisch Curriculum, 
aktief in MAX.

studentenvoorzieningen (zoals 
studentendekaan en stagebegeleiding)-

5. Integratie van de sociale 
studentenvoorzieningen (zoals sport en 
cultuur).

6. De financiële positie van de student.
7. Eerlijke verdeling van onderzoek over de 

fakulteiten.
8. Bezig blijven met de plaats en funktie vafl 

de universiteit in de
samenleving.

Kortom: NSEM DOET WAT MET JE STEM!

Het programma is te verkrijgen via Eric (td- 
211695) en ligt ter 
inzage op alle lokaties.

AC' meen welzijn van de student moeten bevotn 
ren. Toenemende bezuinigingen belet 
steeds meer deze taak volwaardig te kun” ' , 
verrichten met het gevaar voor het gevolg1‘ 
de student aanz’n eigen lot wordt overgeL 
ten. De universiteit moet zich desondn1'^ 
blijven inspannen om mogelijkheden tot ha 
vesting en studentenleven te verruimen.

Student Centraal wil deze stem in de 
laten doorklinken zodat terdege rekening r 
houden zal moeten worden met de studen

Ferry van Nie
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Faculteitsraad Geneeskunde
a. Geleding wetenschappelijk personeel 

(6 zetels)

Fraktie Eén Lijn
Bij de verkiezingen voor de Raad van de Fa
culteit der geneeskunde in 1984 presenteerde 
de fraktie ”Eén Lijn” voor het eerst haar pro
gramma. Het hieronder beschreven program
ma volgt dat van 1984 in grote lijnen. In een 
aantal aandachtsgebieden zijn nieuwe aksen
ten gelegd: in de afgelopen twee jaar zijn een 
aantal uit ons programma gerealiseerd. Dit 
Comt mede omdat in die periode twee FR-le- 
den en drie leden van het FB uit de fraktie Eén 
Lijn zijn voortgekomen.

Kiezen voor het programma Eén Lijn bete
kent het bevorderen van een beleid dat aan
sluit bij de oorspronkelijke uitgangspunten 
van de Medische Fakulteit Maastricht. Dit 
houdt o.a. in dat de opdracht aan onze Fakul
teit zich te profileren in de richting van de ex
tramurale gezondheidszorg opgevat wordt als 
een taak voor de gehele Fakultaire gemeen
schap. Dit kan alleen wanneer een goede 
tweedelijnszorg gegarandeerd blijft. Artsen 
die in de eerste lijn of in het ziekenhuis wer
ken, moeten samen met biomedici en ge
dragswetenschappers, vorm en inhoud geven 
aan bovenstaande uitgangspunten en niet ver
zanden in het cultiveren van mogelijke tegen
stellingen.
hernieuwende experimenenten, zoals het 
diagnostisch centrum, de akademisering van 
extramurale gezondheidszorginstellingen en 
de inzet van twee onderwijscoördinatoren op 
kroondocentnivo verdienen onze brede 
steun.
In een tijd van bezuinigingen is het verleide
lijk slechts voor eigen cluster of echelon de 
schaapjes op het droge te halen, desnoods ten 
koste van anderen. De kans is dan echter 
groot dat we als Fakulteit tegenover de bui
tenwereld zwak komen te staan.
Het is goed dat de Faculteit Geneeskunde van 
de RL niet alleen in het onderwijs, maar ook 
’n onderzoek en gezondheidszorg haar eigen 
gezicht heeft.
He W.P.-fraktie lén Lijn wil daarbij een aan
tel aksenten leggen:

T-a.v. onderwijs:
" Op korte termijn afwikkelingen van de 

n.a.v. de nota "De Rode Draad" op gang 
gekomen diskussie en waar nodig bijstelling 
van het curriculum;

' Op korte termijn realiseren van de bestaande 
ideëen m.b.t. de verwetenschappelijking van 
het curriculum (o.a. in het tweede stroom 
onderwijs);

Tonja Mol

De kandidaten van de fraktie Eén Lijn 
zijn:
Dr. Gerard Majoor
Drs. Tonja Mol
Dr. Nico Groenman
Drs. Herro Kraan
Drs. André Knottneriis.

- blijvende aandacht voor het streven 
probleemgeoriënteerd onderwijs te 
realiseren in het 5e en 6e studiejaar. De 
merendeels funktionerende 
stageplanningsgroepen dienen met de 
onderwijscoördinatoren naar wegen te 
zoeken om dit ideaal zoveel mogelijk te 
verwezenlijken;

- aandacht voor de arbeidsvreugde van 
docenten en het meewegen van 
onderwijsprestaties in de karrièreplanning.

T.a.v. onderzoek:
- het met voortvarendheid effektueren van het 

door de FR vastgestelde beleid m.b.t. het 
extramuraal oderzoek;

- weloverwogen keuze voor een beperkt 
aantal, onderling niet verwante 
zwaartepunten en het kreëren van 
ontwikkelingsmogelijkheden voor een 
beperkt aantal groeikernen;

- stumuleren van patiëntenzorggebonden 
onderzoek; m.n. ook onderzoek naar de 
effekten van medische interventies.

T.a.v. patiëntenzorg:
- verbetering van de Koördinatie tussen 

fakulteit en het veld van de extramurale 
gezondheidszorg;

- het zoeken naar nieuwe en betere vormen 
van zorg voor de patiënt thuis. Daarbij kan 
gedacht worden aan samenwerkingsvormen 
tussen huisartsen en medisch specialisten, 
biomedici enlof gedragswetenschappers. 
Verder moet de huisarts meer in de > 
gelegenheid gsteld worden zijn of haar 
ervaring in ziekenhuis en laboratorium in te 
brengen.

Bestuurlijk:
- bevorderen van een konsistente 

beleidsvoering o.a. door
- democratische controle op bestuurlijke 

processen en aandacht voor de voorlichting 
m.b.t. beleid en besluitvorming door FB 
naar de Fakultaire gemeenschap;

- voortdurende aandacht voor het 
arbeidsklimaat en de arbeidssatisfaktie van 
de medewerkers;

- het zoveel mogelijk binnen de perken 
houden van de bureaucratisering;

- duidelijkere relaties tussen de Fakulteit en de 
cenrale diensten om waar nodig de 
dienstverlening te verbeteren.

Na bijna twee jaar als portefeuillehouder on
derwijs lid te zijn geweest van het Fakulteits- 
bestuur ben ik zeer gemotiveerd om berokken 
te blijven bij het reilen en zeilen van de Fa
kulteit. Ook zonder deze recente ervaring zou 
ik dat trouwens wel geweest zijn: in de twaalf 
jaar die ik inmiddels aan de RL verbonden 
ben gaf ik daar al eerder blijk van als lid van 
de voorloper van de Faculteitsbesturen, het 
Fakulteits Bestuur Overleg (F.B.O.) en als lid 
van de Fakulteitsraad.
Behalve met het hierboven beschreven pro
gramma van de fraktie Eén Lijn ben ik ook 
ingenomen met de multidisciplinaire samen
stelling van de kandidatenlijst. Ik heb het sa
menwerken met collega’s uit andere discipli
nes in onderwijs- en onderzoekprojekten als 
zeer stimulerend ervaren. Ook het fraktie- 
overleg over het Fakultaire beleid zal door 
het gegeven zeker een extra dimensie krijgen.

Gerard Majoor

Sinds 1975 ben ik als andragoloog werkzaam 
in de capaciteitsgroep Huisartsgeneeskunde. 
Ik heb destijds heel bewust voor het Maas
trichtse onderwijsexperiment gekozen. In de 
loop der jaren heb ik vrijwel alle onderwijs- 
rollen en discussies daaromheen meege
maakt. Ik blijf een enthousiast pleitbezorger 
voor ons systeem. Ik vind dat de waardevolle 
elementen daaruit ons niet achteloos mogen 
ontglippen. Ik heb er zorg over dat door de 
recente pressie op onderzoek het onderwijs 
minder aandacht lijkt te krijgen. Gelijke 
waardering van onderwijs- en onderzoekpres
taties vind ik daarom essentieel.
Ik ben sinds 1978 coördinator van het 
P.M.O.-H. Als zodanig heb ik ervaren dat 
veel huisartsen in de regio zich sterk willen in
zetten voor onderwijs en onderzoek; ik heb 
daarbij ook ervaren dat we de huisartsen iets 
moeten bieden in hun streven naar betere ge
zondheidszorg. Voor een goede samenwer
king tussen faculteit en het extra-murale veld 
en een zorgvuldige afstemming van beider be
hoeften en belangen wil ik de komende jaren 
mijn energie inzeten. Een en ander volgens 
het Programma Een Lijn.
Voor een goed evenwicht is het belangrijk dat 
er naast mannen ook vrouwen in de Raad zi- 
ten.

André Knottnerus.

Andre Knottnerus

Vanaf 1979 ben ik verbonden aan de capaci
teitsgroep Medische Psychologie. Mijn werk
zaamheden spelen zich in hoofdzaak af bin
nen de muren van het AZM. Ik houd me daar 
als klinisch psycholoog bezig met de gedrag- 
saspekten van somatische aandoeningen: lage 
rugpijn, spanningshoofdpijn, pijn op de 
borst, etc.
Als zodanig ervaar ik bij voortduring hoe be
langrijk een goed samenspel is tussen de 
werkzaamheden in het eerste en tweede eche
lon. Het primaat van één van beiden is on
vruchtbaar. Optimale samenwerking tussen 
de beide echelons dient dan ook met kracht te 
worden nagestreefd.
Een tweede belangrijk aandachtspunt is de 
academisering van de geestelijke gezond
heidszorg. Er is daar sterke behoefte aan 
dicht bij de zorgverlening staande vormen van 
effekt-onderzoek. Dit type oderzoek moet op 
korte termijn worden gerealiseerd.
Het belang van een verdere ontwikkeling van 
samenwerkingsverbanden binnen het onder
wijs en op het gebied van de patiëntenzorg en 
daaraan verbonden vormen van (effect-)on- 
derzoek wordt onderstreept door de groepe
ring Eén Lijn. Vandaar mijn stellingname.
Nico Groenman

Sedert 1978 ben ik verbonden aan de capaci
teitsgroep Sociale Psychiatrie. Als enthou
siast pleitbezorger van ons onderwijssysteem 
was ik enkele jaren lid van het Dagelijks be
stuur van de Onderwijscommissie. Ik acht het 
van groot belang het Maastrichtse Onderwijs
systeem verder te versterken door een even
wichtige inbreng door de capaciteitsgroepen, 
door onderwijs-geven voor de docent motive
rend te houden en door kritische evaluatiestu
dies.
Verdere uitbouw van de Academisering Eer
ste Lijn en Geestelijke Gezondheidszorg 
moet doorgang vinden met vermijding van 
ondoorzichige, bureaucratische procedures. 
Eén Lijn zal voor deze punten garant staan!
Herro Kraan

Bijna vier jaar ben ik nu verbonden aan de 
RL, capaciteitsgroep Epidemiologie. Op 
grond van mijn ervaringen in onderwijs en 
onderzoek ben ik overtuigd geraakt van de 
grote mogelijkheden van samenwerking tus
sen de RL en het extramurale veld. De ver
houdingen in onze regio zijn uniek, of het nu 
huisartsen, vroedvrouwen, de kruisverenigin
gen of instellingen voor sociale hulpverlening 
betreft. Ook blijkt samenwerking met ge
zondheidsdiensten en andere ziekenhuizen 
goed mogelijk. De RL is echter nog onvol
doende op deze mogelijkheden ingesteld en 
wat dit betreft zijn de komende jaren voor de 
RL mijns inziens beslissend. In een gezamen
lijke inspanning zullen extramuraal georiën
teerde disciplines, clinici, biomedische weten
schappers en methodologische groepen het 
karwei kunnen klaren. De kwaliteit en de 
mentaliteit daarvoor hebben wij in huis en er 
kan worden voortgebouwd op belangrijk 
werk verricht in de vorige raadsperiode. Dit 
alles in het besef dat een goede eerste- en 
tweedelij nszorg elkaas levensvoorwaarden 
zijn.
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Basislijst
Lijsttrekkers:
1. Prof. Dr. J. de Haan
2. Prof. Dr. R. Reneman
3. Prof. Dr. G. Kootstra
4. Prof. Dr. J. Drukker
5. Dr. J. Arends
6. Dr. Ir. W. Dassen
7. Prof. Dr. Ir. A. Hasman
8. Prof. Dr. C. van Boven

Programma.
Algemeen:
De basisfilosofie geeft onveranderlijk nog al
tijd de bedoelingen weer die de medische fa
culteit van de Rijksuniversiteit Limburg had 
en heeft bij de ontwikkeling van onderwijs, 
onderzoek en gezondheidszorg. Mede ten ge
volge van de bezuinigingen binnen universi- 
teit en Academisch Ziekenhuis blijkt dat de 
haalbaarheid van de geformuleerde doelen 
van geval tot geval sterk verschilt. Meer dan 
ooit is een vast beleid op het terrein van on
derwijs, onderzoek en gezondheidszorg 
noodzakelijk. In dit kader is de relatie tussen 
het Academisch Ziekenhuis en de Faculteit 
der Geneeskunde van groot belang en hieraan 
dient nadrukkelijk aandacht te worden be
steed. De Faculteit der Geneeskunde zal in de

G. Kootstra
Het is mijn bedoeling bij een eventuele ver
kiezing tot raadslid vooral de relatie tussen 
het Academisch Ziekenhuis en de Faculteit in 
positieve zin te beïnvloeden. De afstand tus
sen beide is te groot en juist in Maastricht ligt 
de kans om er één, elkaar versterkend geheel 
van te maken.
In september treed ik af als voorzitter van de 
Interfacultaire Wetenschapscommissie en ik 
zal mij uiteraard blijven interesseren voor de 
belangrijke taakstelling die wij allen hebben 
in casu het onderzoek.
Ik hoop de vergaderingen van de Raad tech
nisch te kunnen verbéteren door het instellen 
van een stempeltje .’’hamerstuk”, dat het Be
stuur bij een groot aantal agendapunten mag 
plaatsen in de veronderstelling dat over die 
punten geen duskussie nodig is. De tijdwinst 
kan dan worden besteed aan een goede in
houdelijke diskussie t.a.v. werkelijke agenda
punten, die beleid betreffen.
Ik hoop in een Raad verkozen te worden 
waarin NWP, studenten en WP samenwer
ken, meer om het Bestuur te steunen in hun 
uitermate moeilijke taak, dan om het Bestuur 
voor de voeten te lopen en te blokkeren.
We zullen wel zien!

G. Kootstra (WP).

J. de Haan

onderhandelingen met het College van Be
stuur met betrekking tot de begroting als 
krachtige onderhandelingspartner dienen op 
te treden.

10,10 Onderwijs:
De reeds in 1982 door de basislijst geformu
leerde doelstellingen met betrekking tot het 
onderwijs blijven onverminderd van kracht. 
Dit betekent dat iedere capaciteitsgroep on
derwijsbijdragen zal moeten leveren, die qua 
vorm, hoeveelheid en kwaliteit moet beant
woorden aan de facultaire normen. Discre
panties tussen deze norm en de prestatie dient 
niet te leiden tot noodzakelijke correctie van 
de normen.
De evaluatie van de onderwijsresultaten dient 
onverminderd te worden voortgezet, waarbij 
de faculteit zich zowel verplicht de studie
voortgang van de student zoveel mogelijk te 
bevorderen doch hiernaast de resultaten van 
het onderwijs te evalueren naar tevoren ge
formuleerde criteria. Discrepantie tussen 
leerdoelen en studieresultaat dient zo snel 
mogelijk te leiden tot gerichte en bindende 
adviezen aan de student opdat achterstand 
niet nodeloos oploopt en te laat wordt ont
dekt.

Teneinde een optimaal resultaat te bereiken 
binnen het onderwijs zullen naast de studen
ten ook de docenten zo veel mogelijk arbeids
vreugde moeten kunnen ontlenen aan het on
derwijs.
Her curriculum moet zodanig worden vastge
steld dat de studenten daar in hun studie hou
vast aan hebben. Voorgestelde wijzigingen in 
het curriculum dienen voldoende onder- 
bouwd ter zijn en zorgvuldig geëvalueerd te 
worden.

Aan de medische faculteit te Maastricht 
wordt opgeleid tot basisarts die getraind moet 
zijn zowel in de gedrags- en biomedische ba
sisvakken als in de eerste en tweede lijns ge
neeskundige vakken hetgeen een goede uit
gangspositie moet zijn voor een verdere ont
wikkeling in alle medische specialismen inclu
sief huisartsgeneeskunde.
In het kader van de versterking van de eerste 
lijn dient binnen de Faculteit der Geneeskun
de te Maastricht gestreefd te worden naar een 
verlenging van de opleiding tot huisarts zoda
nig dat de basisarts zich ook daadwerkelijk 
kan specialiseren in de huisartsgeneeskunde 
over een breed terrein.

De bezuinigingen die ten gevolge van de bud
gettering in het ziekenhuis worden doorge
voerd mogen niet leiden tot een verarming 
van de mogelijkheden tot het geven van on
derwijs binnen het ziekenhuis. In de relatie 
tussen Academisch Ziekenhuis en Faculteit 
der Geneeskunde moet aan dit gevaar na
drukkelijk aandacht worden gegeven.

Onderzoek:
Het facultaire onderzoeksprogramma dient 
zodanig te zijn samengesteld dat redelijker

J. Drukker

wijs te verwachten is dat iedere capaciteits
groep inbreng kan hebben in dat onderzoeks
programma.

Voor de beoordeling van de kwaliteit van dit 
onderzoek dienen de eisen vergelijkbaar te 
zijn met nationale en internationale criteria. 
Elke capaciteitsgroep moet aan het facultaire 
onderzoeksprogramma bijdragen leveren die 
qua omvang en kwaliteit voldoen aan ge
noemde eisen. Bij discrepantie tussen nor
men en prestaties moeten niet de normen 
worden bijgesteld.
In het facultaire onderzoeksprogramma dient 
de integratie van klinisch-biomédisch en ge
dragswetenschappelijk onderzoek tot uit
drukking te komen.
Binnen de onderzoeksorganisatie moeten vol
doende mogelijkheden gecreëerd worden om 
toekomstige werkers in de eerste lijn weten
schappelijk te scholen. In het kader van aca
demische patiëntenzorg moet patientgebon- 
den onderzoek krachtig worden gestimu
leerd.

Voor een optimale uitoefening van de onder
zoekstaak is adequate ondersteuning van 
NWP van elementair belang. Het beleid van 
de Faculteit der Geneeskunde met betrekking 
tot deze ondersteuning zal verbeterd moeten 
worden.

Gezondheidszorg:
De gezondheidszorg moet in principe kosten
dekkend zijn. Facultaire inzet van mankracht 
of middelen is alleen gerechtvaardigd indien 
dit leidt tot het verbeteren van de infrastruk- 
tuur voor onderwijs en onderzoek. De orga
nisatie van de gezondheidszorg binnen het 
Academisch Ziekenhuis dient plaats te bie
den voor die ontwikkelingen die leiden tot 
een versterking van de eerste lijn gezond
heidszorg.
De faculteit is nu en in de toekomst mede ver
antwoordelijk voor het beschikbaar houden 
en komen van geavanceerde klinische en po
liklinische medische hulp voor de regio. Ge
zien de hiervoor benodigde infrastruktuur 
zullen deze voorzieningen zoveel mogelijk ge
koppeld dienen te worden aan het Acade
misch Ziekenhuis.

Beleid en Beheer:
Gezien de steeds schaarser wordende man
kracht en middelen is het noodzakelijk dat de 
beleids- en beheerstaken optimaal efficient 
worden uitgeoefend. Dit betekent een kriti
sche bezinning op de huidige organisatie, het 
minimaliseren van de bureaucratie en het op
timaliseren van de dienstverlening door het 
centrale universitaire apparaat

Werkwijze:
De lijsttrekkers van de Basislijst zullen in de 
faculteitsraad optreden als vertegenwoordi
gers van de kieseenheid wetenschappelijk 
personeel.

J. Arends

Teneinde tot een uniform beleid en eventueel 
stemgedrag te komen zal regelmatig fractie- 
overleg worden gevoerd. Tevens zal de frak- 
tie geregeld in overleg treden met de achter
ban en de uit dit overleg voortkomende 
ideëen gebruiken als leidraad voor de positie
bepaling in de faculteitsraad.

P. Dassen

A. Hasman
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b. Geleding niet-wetenschappelijk 
personeel (3 zetels)

Consequent
De fractie Consequent, min of meer voortge- 
komen uit de WP/NWP fractie Eén Lijn, pre- 

! Onteert voor de komende raadsverkiezingen 
eén kandidatenlijst voor de NWP-geleding van 
•ie Faculteit der Geneeskunde.
Alhoewel wij ons in grote lijnen kunnen vinden 
'n de gedachten van de oorspronkelijke fraktie 
kén Lijn, leek het ons zinvol een voor 
NVVP’ers meer herkenbare NWP-fractie te 
stichten. WP en NWP belangen kunnen op 
sommige punten namelijk strijdig zijn.
Het bevorderen van een beleid dat aansluit op 
?ovvel de oorspronkelijke uitangspunten van 
de Maastrichtse FdG als de door de Minister 
opgelegde specifieke opdracht in het kader van 
de eerstelijns gerichtheid is een thema dat voor 
ons als richtlijn dient. Binnen het algemeen fa
cultair beleid zal de ontwikkeling van een 
^WP-formatieplan ook in de komende zit
tingsperiode volieige aandacht vragen. Niet al- 
'cen een getallen-plan maar hiermee samen
hangend achten wij het van groot belang óók 

I de carrière-perspektieven van NWP’ers in te 
Passen in een verantwoord personeelsbeleid. 
Hinnen de gebieden onderwijs, onderzoek, pa- 

i * *'entenzorg  en bestuur zou de fractie Conse
quent de volgende accenten willen leggen.

Ue kandidaten van de fraktie Consequent 
«ijn:
'• René Koeken, Huisartsgeneeskunde
b Bert Zonneveld, Skillslab

• Ad Vissers, Epidemiologie
b Ed Beuker, Faculteitsburo

• Herman Baars, Sociale Psychiatrie.

Onderwijs
'Het bevorderen van een voor medewerkers 
en studenten herkenbare opbouw van het on
derwijs curriculum met extra aandacht voor 
de verdere ontwikkeling van zogenaamde ex- 

, Perimentele blokken.

' Inschakeling van NWP’ers in onderwijsrol- 
len moet niet alleen mogelijk zjn maar ook 
de noodzakelijke uren vergoeding opleve
ren.

| ' Verdere uitwerking van patientgebonden 
onderwijs in geacademiseerde en geaffi
lieerde setting, zowel in de propedeutische 
fase (oriëntatie eersteljjn), in de doctoraal
fase (adoptiemodel) als in het 5e en 6e stu
diejaar.

Onderzoek.
' Stimuleren van extramuraal onderzoek 
d°or en vanuit de diverse disciplines, ten 
dienste van de eerstelijns gezondheidszorg.

' Verbetering van de relatie tussen onder
wijs, onderzoek en patiëntenzorg, hetgeen 
o.a. gestalte kan krijgen door academise- 
ring van de eerstelijnsgezondheidszorg.

' Daar waar mogelijk creëren van mogelijk
heden van NWP’ers om zelfstandig onder
zoek te doen, o.a. bezien in het licht van 
toekomstige wettelijk vastgestelde promo
tiemogelijkheden van HBO’ers.

pestuur
tftl-. Meer aandacht voor het werkklimaat 
vKn de medewerker.
' Duidelijkheid inzake? door ADV noodzake

lijk geworden herverdeling van werk c.q. 
herbezetting van arbeidsplaatsen.

' Beorderen van een, voor de individuele me
dewerker, meer open en duidelijke beleids
voering.

Rene Koeken

Ad Vissers

Bert Zonneveld

Lijst FRONTAAL
Leo Baars
Paul van Dijk
Henk van Rie
Johan van Dongen

Voor onderstaande kernpunten maken 
wij ons sterk......
Jullie toch ook?

-Zuiver beleid
- N. W. P. geen vijf de wiel aan de wagen
- Degelijke formatie-plannen
- Bescherming funkties N.W.P. t.a.v. AIO
- Goede inpas-manoevre van diensten in de 

Faculteit
- Tegen mono-cultuur op gebied van 

onderzoek
- Kritische kijk op gebruik van en werken met 

proefdieren
- Uitvoer geven aan opdracht Minister t.o.v. 

Eerste Lijn

Frontaal

NWP-collectief

Herman Baars

- redelijkheid
- goed overleg
- inhoudelijke argumenten

Twee jaar geleden werden als belangrijke 
punten voor de faculteitsraad-verkiezingen de 
volgende naar voren gebracht:

1. Duidelijkheid over de inbreng van het 
NWP aan diverse onderzoeksprogramma's 
van de medische faculteit.

2. Opstellen richt- en gedragslijnen ten aan- 
zien van de reallocatie van medewerkers, 
die het bijstellen van de onderzoekspro
gramma's mogelijk met zich zal meebren
gen.

3. NWP-vertegenwoordiging in de weten
schapscommissie.

4. Handhaven van ''voldoende" NWP-verte
genwoordiging in de vaste beleids- en ad
viescommissies, faculteitsraad en faculteits
bestuur.

De laatste twee punten zijn gerealiseerd, de 
eerste twee punten actueel als nooit tevoren. 
De NWP-formatie mag geen rekenkundige 
factor worden in de formatieplannen van de 
medische faculteit en dienen als sluitstuk van 
deze plannen.

Het NWP-collectief zal proberen op dezelfde 
weg te blijven koersen als de afgelopen perio
de, al is de samenstelling van de ploeg wat 
veranderd.

De kandidatenlijst van het NWP-collectief 
ziet er als volgt uit:

1. Wim Busing - Pathologie
2. Mieke Janssen - Biochemie
3. Jos Kop - Biochemie
4. Frans Smeets - Biofysica
5. Cor Beek - Pathologie
6. Ruud Kruger - Fysiologie

Gaat U stemmen, het is belangrijker dan 
U denkt.

De lijst Frontaal: Leo Baars, Johan van Dongen, paid van Dijk en Henk van Rie



Basislijst
Lijsttrekkers:
1. Prof. Dr. J. de Haan
2. Prof. Dr. R. Reneman
3. Prof. Dr. G. Kootstra
4. Prof. Dr. J. Drukker
5. Dr. J. Arends
6. Dr. Ir. W. Dassen
7. Prof. Dr. Ir. A. Hasman
8. Prof. Dr. C. van Boven

Programma.
Algemeen:
De basisfilosofie geeft onveranderlijk nog al
tijd de bedoelingen weer die de medische fa
culteit van de Rijksuniversiteit Limburg had 
en heeft bij de ontwikkeling van onderwijs, 
onderzoek en gezondheidszorg. Mede ten ge
volge van de bezuinigingen binnen universi- 
teit en Academisch Ziekenhuis blijkt dat de 
haalbaarheid van de geformuleerde doelen 
van geval tot geval sterk verschilt. Meer dan 
ooit is een vast beleid op het terrein van on
derwijs, onderzoek en gezondheidszorg 
noodzakelijk. In dit kader is de relatie tussen 
het Academisch Ziekenhuis en de Faculteit 
der Geneeskunde van groot belang en hieraan 
dient nadrukkelijk aandacht te worden be
steed. De Faculteit der Geneeskunde zal in de

G. Kootstra
Het is mijn bedoeling bij een eventuele ver
kiezing tot raadslid vooral de relatie tussen 
het Academisch Ziekenhuis en de Faculteit in 
positieve zin te beïnvloeden. De afstand tus
sen beide is te groot en juist in Maastricht ligt 
de kans om er één, elkaar versterkend geheel 
van te maken.
In september treed ik af als voorzitter van de 
Interfacultaire Wetenschapscommissie en ik 
zal mij uiteraard blijven interesseren voor de 
belangrijke taakstelling die wij allen hebben 
in casu het onderzoek.
Ik hoop de vergaderingen van de Raad tech
nisch te kunnen verbeteren door het instellen 
van een stempeltje f’hamerstuk”, dat het Be
stuur bij een groot aantal agendapunten mag 
plaatsen in de veronderstelling dat over die 
punten geen duskussie nodig is. De tijdwinst 
kan dan worden besteed aan een goede in
houdelijke diskussie t.a.v. werkelijke agenda
punten, die beleid betreffen.
Ik hoop in een Raad verkozen te worden 
waarin NWP, studenten en WP samenwer
ken, meer om het Bestuur te steunen in hun 
uitermate moeilijke taak, dan om het Bestuur 
voor de voeten te lopen en te blokkeren.
We zullen wel zien!

G. Kootstra (WP).

J. de Haan

onderhandelingen met het College van Be
stuur met betrekking tot de begroting als 
krachtige onderhandelingspartner dienen op 
te treden.

10,10 Onderwijs:
De reeds in 1982 door de basislijst geformu
leerde doelstellingen met betrekking tot het 
onderwijs blijven onverminderd van kracht. 
Dit betekent dat iedere capaciteitsgroep on
derwijsbijdragen zal moeten leveren, die qua 
vorm, hoeveelheid en kwaliteit moet beant
woorden aan de facultaire normen. Discre
panties tussen deze norm en de prestatie dient 
niet te leiden tot noodzakelijke correctie van 
de normen.
De evaluatie van de onderwijsresultaten dient 
onverminderd te worden voortgezet, waarbij 
de faculteit zich zowel verplicht de studie
voortgang van de student zoveel mogelijk te 
bevorderen doch hiernaast de resultaten van 
het onderwijs te evalueren naar tevoren ge
formuleerde criteria. Discrepantie tussen 
leerdoelen en studieresultaat dient zo snel 
mogelijk te leiden tot gerichte en bindende 
adviezen aan de student opdat achterstand 
niet nodeloos oploopt en te laat wordt ont
dekt.

Teneinde een optimaal resultaat te bereiken 
binnen het onderwijs zullen naast de studen
ten ook de docenten zo veel mogelijk arbeids
vreugde moeten kunnen ontlenen aan het on
derwijs.
Her curriculum moet zodanig worden vastge
steld dat de studenten daar in hun studie hou
vast aan hebben. Voorgestelde wijzigingen in 
het curriculum dienen voldoende onder- 
bouwd ter zijn en zorgvuldig geëvalueerd te 
worden.

Aan de medische faculteit te Maastricht 
wordt opgeleid tot basisarts die getraind moet 
zijn zowel in de gedrags- en biomedische ba
sisvakken als in de eerste en tweede lijns ge
neeskundige vakken hetgeen een goede uit
gangspositie moet zijn voor een verdere ont
wikkeling in alle medische specialismen inclu
sief huisartsgeneeskunde.
In het kader van de versterking van de eerste 
lijn dient binnen de Faculteit der Geneeskun
de te Maastricht gestreefd te worden naar een 
verlenging van de opleiding tot huisarts zoda
nig dat de basisarts zich ook daadwerkelijk 
kan specialiseren in de huisartsgeneeskunde 
over een breed terrein.

De bezuinigingen die ten gevolge van de bud
gettering in het ziekenhuis worden doorge
voerd mogen niet leiden tot een verarming 
van de mogelijkheden tot het geven van on
derwijs binnen het ziekenhuis. In de relatie 
tussen Academisch Ziekenhuis en Faculteit 
der Geneeskunde moet aan dit gevaar na
drukkelijk aandacht worden gegeven.

Onderzoek:
Het facultaire onderzoeksprogramma dient 
zodanig te zijn samengesteld dat redelijker

wijs te verwachten is dat iedere capaciteits
groep inbreng kan hebben in dat onderzoeks
programma.

Voor de beoordeling van de kwaliteit van dit 
onderzoek dienen de eisen vergelijkbaar te 
zijn met nationale en internationale criteria. 
Elke capaciteitsgroep moet aan het facultaire 
onderzoeksprogramma bijdragen leveren die 
qua omvang en kwaliteit voldoen aan ge
noemde eisen. Bij discrepantie tussen nor
men en prestaties moeten niet de normen 
worden bijgesteld.
In het facultaire onderzoeksprogramma dient 
de' integratie van kiinisch-biornëdisch en ge
dragswetenschappelijk onderzoek tot uit
drukking te komen.
Binnen de onderzoeksorganisatie moeten vol
doende mogelijkheden gecreëerd worden om 
toekomstige werkers in de eerste lijn weten
schappelijk te scholen. In het kader van aca
demische patiëntenzorg moet patientgebon- 
den onderzoek krachtig worden gestimu
leerd.

Voor een optimale uitoefening van de onder
zoekstaak is adequate ondersteuning van 
NWP van elementair belang. Het beleid van 
de Faculteit der Geneeskunde met betrekking 
tot deze ondersteuning zal verbeterd moeten 
worden.

Gezondheidszorg:
De gezondheidszorg moet in principe kosten
dekkend zijn. Facultaire inzet van mankracht 
of middelen is alleen gerechtvaardigd indien 
dit leidt tot het verbeteren van de infrastruk- 
tuur voor onderwijs en onderzoek. De orga
nisatie van de gezondheidszorg binnen het 
Academisch Ziekenhuis dient plaats te bie
den voor die ontwikkelingen die leiden tot 
een versterking van de eerste lijn gezond
heidszorg.
De faculteit is nu en in de toekomst mede ver
antwoordelijk voor het beschikbaar houden 
en komen van geavanceerde klinische en po
liklinische medische hulp voor de regio. Ge
zien de hiervoor benodigde infrastruktuur 
zullen deze voorzieningen zoveel mogelijk ge
koppeld dienen te worden aan het Acade
misch Ziekenhuis.

Beleid en Beheer:
Gezien de steeds schaarser wordende man
kracht en middelen is het noodzakelijk dat de 
beleids- en beheerstaken optimaal efficient 
worden uitgeoefend. Dit betekent een kriti
sche bezinning op de huidige organisatie, het 
minimaliseren van de bureaucratie en het op
timaliseren van de dienstverlening door het 
centrale universitaire apparaat

Werkwijze:
De lijsttrekkers van de Basislijst zullen in de 
faculteitsraad optreden als vertegenwoordi
gers van de kieseenheid wetenschappelijk 
personeel.

J. Arends

Teneinde tot een uniform beleid en eventueel 
stemgedrag te komen zal regelmatig fractie' 
overleg worden gevoerd. Tevens zal de frak- 
tie geregeld in overleg treden met de achter
ban en de uit dit overleg voortkomende 
ideëen gebruiken als leidraad voor de positie
bepaling in de faculteitsraad.

P. Dassen

A. Hasman
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b. Geleding niet-wetenschappelijk 
personeel (3 zetels)

Consequent
De fractie Consequent, min of meer voortge
komen uit de WP/NWP fractie Eén Lijn, pre
senteert voor de komende raadsverkiezingen 
eén kandidatenlijst voor de NWP-geleding van 

Faculteit der Geneeskunde.
Alhoewel wij ons in grote lijnen kunnen vinden 
in de gedachten van de oorspronkelijke fraktie 
hén Lijn, leek het ons zinvol een voor 
NWP’ers meer herkenbare NWP-fractie te 
stichten. WP en NWP belangen kunnen op 
sommige punten namelijk strijdig zijn.
Het bevorderen van een beleid dat aansluit op 
*owel de oorspronkelijke uitangspunten van 
de Maastrichtse FdG als de door de Minister 
opgelegde specifieke opdracht in het kader van 
de eerstelijns gerichtheid is een thema dat voor 
°ns als richtlijn dient. Binnen het algemeen fa
cultair beleid zal de ontwikkeling van een 
N\VP-formatieplan ook in de komende zit
tingsperiode volleige aandacht vragen. Niet al
leen een getalien-plan maar hiermee samen
hangend achten wij het van groot belang óók 
tie carrière-perspektieven van NWP’ers in te 
Passen in een verantwoord personeelsbeleid. 
Binnen de gebieden onderwijs, onderzoek, pa
tiëntenzorg en bestuur zou de fractie Conse
quent de volgende accenten willen leggen.

Onderwijs
'Het bevorderen van een voor medewerkers 

| en studenten herkenbare opbouw van het on
derwijs curriculum met extra aandacht voor 
de verdere ontwikkeling van zogenaamde ex
perimentele blokken.

' Inschakeling van NWP’ers in onderwijsrol- 
len moet niet alleen mogelijk zjn maar ook 
de noodzakelijke urenvergoeding opleve
ren.

' Verdere uitwerking van patientgebonden 
. onderwijs in geacademiseerde en geaffi

lieerde setting, zowel in de propedeutische 
fase foriëntatie eerstelijn), in de doctoraal
fase (adoptiemodel) als in het 5e en 6e stu
diejaar.

Onderzoek.
' Stimuleren van extramuraal onderzoek 
ti°or en vanuit de diverse disciplines, ten 
ti^nste van de eerstelijns gezondheidszorg.

“ Verbetering van de relatie tussen onder
wijs, onderzoek en patiëntenzorg, hetgeen 
o.a. gestalte kan krijgen door academise- 
ring van de eerstelijnsgezondheidszorg.

" Daar waar mogelijk creëren van mogelijk
heden van NWP’ers om zelfstandig onder
zoek te doen, o.a. bezien in het licht van 
toekomstige wettelijk vastgestelde promo
tiemogelijkheden van HBO’ers.

^éstuur
tlh- Meer aandacht voor het werkklimaat 
Van de medewerker.
' Duidelijkheid inzake; door ADV noodzake

lijk geworden herverdeling van werk c.q. 
herbezetting van arbeidsplaatsen.

I ' Beorderen van een, voor de individuele me
dewerker, meer open en duidelijke beleids
voering.

3,

kandidaten van de fraktie Consequent 
«ijn:
'■ René Koeken, Huisartsgeneeskunde
7 Bert Zonneveld, Skillslab

• Ad Vissers, Epidemiologie
b Ed Beuker, Faculteitsburo

• Herman Baars, Sociale Psychiatrie.

Rene Koeken

Ad Vissers

Bert Zonneveld

Lijst FRONTAAL
Leo Baars
Paul van Dijk
Henk van Rie
Johan van Dongen

Voor onderstaande kernpunten maken 
wij ons sterk......
Jullie toch ook?

-Zuiver beleid
- N. W. P. geen vijfde wiel aan de wagen
- Degelijke formatie-plannen
- Bescherming funkties N.W.P. t.a.v. AIO
- Goede inpas-manoevre van diensten in de 

Faculteit
- Tegen mono-cultuur op gebied van 

onderzoek
- Kritische kijk op gebruik van en werken met 

proefdieren
- Uitvoer geven aan opdracht Minister t.o.v. 

Eerste Lijn

Frontaal

NWP-collectief

Herman Baars

- redelijkheid
- goed overleg
- inhoudelijke argumenten

Twee jaar geleden werden als belangrijke 
punten voor de faculteitsraad-verkiezingen de 
volgende naar voren gebracht:

1. Duidelijkheid over de inbreng van het 
NWP aan diverse onderzoeksprogramma's 
van de medische faculteit.

2. Opstellen richt- en gedragslijnen ten aan
zien van de reallocate van medewerkers, 
die het bijstellen van de onderzoekspro
gramma’s mogelijk met zich zal meebren
gen.

3. NWP-vertegenwoordiging in de weten
schapscommissie.

4. Handhaven van "voldoende" NWP-verte
genwoordiging in de vaste beleids- en ad
viescommissies, faculteitsraad en faculteits
bestuur.

De laatste twee punten zijn gerealiseerd, de 
eerste twee punten actueel als nooit tevoren. 
De NWP-formatie mag geen rekenkundige 
factor worden in de formatieplannen van de 
medische faculteit en dienen als sluitstuk van 
deze plannen.

Het NWP-collectief zal proberen op dezelfde 
weg te blijven koersen als de afgelopen perio
de, al is de samenstelling van de ploeg wat 
veranderd.

De kandidatenlijst van het NWP-collectief 
ziet er als volgt uit:

1. Wim Busing - Pathologie
2. Mieke Janssen - Biochemie
3. Jos Kop - Biochemie
4. Frans Smeets - Biofysica
5. Cor Beek - Pathologie
6. Ruud Kruger - Fysiologie

Gaat U stemmen, het is belangrijker dan 
U denkt.

De lijst Frontaal: Leo Baars, Johan van Dongen, paid van Dijk en Henk van Rie
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c. Geleding studenten (3 zetels)
NSEM
Faculteitsraad 
Geneeskunde
Zoals elk jaar zijn er weer verkiezingen voor 
de drie studentenzetels in de fakulteitsraad. 
Wij, Ingrid, Bart en Paul, stellen ons hiervoor 
kandidaat vanuit NSEM.

Afgelopen jaar hebben wij, Ingrid en Bart, al 
in de Raad gezeten. We kregen de indruk dat 
we. als studenten, inspraak hadden in het be
leid en de gang van zaken op de fakulteit en 
dat we, samen met andere raadsleden, beslis
singen namen over zaken, die van wezenlijk 
belang zijn voor de studenten en de rest van 
de fakultèit. Dit jaar is ons goed bevallen en 
we willen ons nog een jaar kandidaat stellen 
om onze opgedane ervaring te gebruiken. 
Paul stelt zich (reserve-)kandidaat voor de 
derde studentenzetel, die vorig jaar eveneens 
door een NSEM-lid werd bekleed. NSEM is 
een studentenvakbond, die binnen de univer- 
siteit, vanuit een progressieve visie, op ver
schillende gebieden aktief is. Naast vertegen
woordiging in de verschillende raden en kom
missies, houdt zij zich middels werkgroepen 
en akties bezig met voor de studenten belang
rijke zaken, zoals bijvoorbeeld het onderwijs
systeem. studiefinanciering en de studenten
voorzieningen. Wij beschouwen de basisfilo
sofie als leidraad. Dat betekent dat we er naar

Student Centraal
Richard Vijn
Student Centraal begeeft zich dit jaar ook op 
het politieke vlak van de faculteit der Genees
kunde. Richard Vijn stelt zich hiervoor ver
kiesbaar. Hij is vijfdejaars medisch student, is 
1= jaar aktief geweest in het faculteitsbestuur 
en wil zich volgend jaar inzetten voor Student 
Centraal in de faculteitsraad. In vogelvlucht 
een aantal punten m.b.t. het facultaire beleid: 
Op het gebied van onderwijs:
- volledig staan achter de principes van het 

Maastrichtse onderwijssysteem;
- trachten verbeteringen aan te brengen waar 

nodig; b. v. een betere aansluiting van de co- 
schappen op het curriculum;
veranderingen in het curriculum, zodat der
matologie, oogheelkunde, K.N.O. en we
tenschappelijke vorming meer tot hun recht 
konten.

- een betere honorering voor de medewerkers, 
die onderwijs-minded zijn. Tegenwoordig 
lijkt het allemaal te draaien om het onder
zoek. Om UHD te worden moet men in 
ieder geval gepromoveerd zijn of kwalita
tief goed onderzoek leveren. Onderwijs 
komt pas in tweede instantie om de hoek 
kijken. Daarom is het voor een medewer
ker minder aantrekkelijk om zich in te 
spannen voor het onderwijs.

Daarnaast denkt Student Centraal aan de toe
komst. Zij wil een goedkopere gezondheids
zorg met kortere werktijden van de artsen. 
Het geld dat overblijft kan gebruikt worden 
voor meer banen voor jonge basisartsen. Hoe 
wil zij dat bereiken?
Ten eerste door de protocolaire geneeskunde 
te propageren, d.w.z. door besliskundig on
derzoek te komen tot een zo effektief moge
lijk therapie-beleid, waardoor uiteindelijk 
geld bespaard wordt.
Ten tweede door het propageren van de Eer
ste Lijns Gezondheidszorg. Deze neemt 
slechts zo’n 16% van het totale gezondheids- 
zorgbudget in beslag. In vergelijking met de 
Tweede Lijns Gezondheidszorg (zo’n 52% 
van het totale gezondheidszorgbudget) is dan 
een schijntje. Onderzoek op dit gebied is van 
groot belang. Daarom staan we achter kwali
tatief goed eerstelijn onderzoek. Op het ge
bied van onderzoek is kwaliteit zowiezo van 
groot belang. Die kwaliteit moet via passende 
criteria objektiveerbaar zijn, en niet worden 
bepaald door eigen belang.

Richard Vijn.

Ingrid Spijkerman

streven om bijvoorbeeld het probleemge- 
stuurd onderwijs en het tweede-stroom On
derwijs (attidude- ontwikkeling en sociale 
vaardigheden) te behouden.Ook de voor de 
RL karakteristieke extramurale profilering 
van het wetenschappelijk onderzoek en het

Ron Hendrix, 
Martelle van den Acker, 
Thea van der Waart
Beste medestudenten,
Wij zijn 3 medische studenten die al wat lange
re tijd aktief bezig zijn met het reilen en zeilen 
van de faculteit. Ron Hendrix (5e jaars) heeft 
al 1 jaar zitting in het DB van de interfacultai
re wetenschapscommissie (IWC). Deze com
missie adviseert over het te volgen onderzoeks
beleid. Marielle van den Acker (4e jaars) heeft 
1 jaar in de onderwijscommissie gezeten en zit 
de laatste 2 jaar in het DB van deze commissie. 
Deze commissie adviseert over het te volgen 
onderwijsbeleid. Zowel IWC als OC zijn be
leidsadviescommissies van de faculteitsraad. 
Zij geven zowel gevraagd als ongevraagd ad
vies met betrekking tot de hun toegewezen 
aandachtsvelden. Thea van der Waart (4e 
jaars) zit nu al anderhalf jaar in het faculteits
bestuur dat geacht wordt als uitvoerend or
gaan van de faculteitsraad te funktioneren.

We hebben elkaar eigenlijk goed leren ken
nen tijdens het overleg dat we wekelijks voe
ren, waarbij we agenda's van IWC, FB en OC 
naast elkaar leggen en bespreken om tot een 
goed oordeel te kunnen komen.
Dit overleg gebruiken we ook vaak om nieu
we items te bespreken en onze standpunten te 
bepalen. Al snel bleek dat wij nogal sterk 
overeenkomende ideeen met betrekking tot 
de faculteit hebben. Ook al snel bleek dat wij 
graag veel nauwer betrokken zouden wilen 
zijn bij het uiteindelijke beleid uitstippelen, 
zoals dat in de faculteitsraad thuishoort en 
plaatsvindt. Vandaar onze gezamenlijke kan
didatuur voor de Raad. De ideeen die we met 
betrekking tot de faculteit hebben zijn onder 
te verdelen in een algemeen deel waarin we 
onze uitgangspunten verwoorden, en een 
meer specifiek deel waarin we onze beleids
opties voor de belangrijkste andachtsvelden 
van de faculteit uiteen zetten.
Het volgende zien we als onze uitgangspun
ten:
- het ondersteunen van de basisfilosofie op 

een niet dogmatische wijze;
- het niet betrekken van landelijke en/of regio

nale politiek binnen beleidsvorming van de 
faculteit; daar zijn andere circuit voor;

- het creëren van ruimte om direkt op nieuwe 
ontwikkelingen te kunnen inspelen;

- het in stand houden van het onderlinge stu
dentenoverleg.

Onderwijsbeleid.
Alhoewel de medische faculteit nu een ruime

Bart Bugter

akademiseren van het gehele veld van ge
zondheidszorgvoorzieningen in de regio (0 
t/m 3e lijn) vinden wij belangrijk. Zijn er nog 
onduidelijkheden of wil je nog nadere infor
matie, dan staan we jullie graag te woord. 
Ons volledige programma ligt ter inzage op de

The a van der Waart en Marielle van den Acker

10 jaar bestaat is het niet de bedoeling rustig 
achterover te leunen wat onderwijs betreft. 
Zo is het afgelopen jaar de diskussie over het 
onderwijsprogramma aangezwendeld d.m.v. 
het rode draad rapport. Hierop is vanuit ver
schillende hoeken gereageerd. Ook wij heb
ben meegewerkt aan een reaktie, n.l. de blau
we spiraal, waarin vooral voorstellen worden 
gedaan voor een andere vormgeving van jaar 
1 en 2. Jaar 3 en 4 zouden klachtgericht moe
ten blijven. Van belang is nu dat er op basis 
van voorstellen en reakties een goed plan 
wordt opgesteld waarmee te werken valt. Een 
ander andachtspunt betreft de ontwikkelin
gen rondom het tweede strooms onderwijs, 
en het praktisch medisch onderwijs. Zoals 
ook verwoord in de blauwe spiraal hechten 
wij er belang aan dat er meer praktijk in het 
onderwijsaanbod komt, zo is mogelijk een 
vloeiende lijn tussen theorie en praktijk te 
creëren. De situatie wat betreft het onderwijs 
in de jaren 5-6 is nog niet ideaal, maar hier
voor zijn de ideeen al duidelijk vastgelegd in 
o.a. de nota pmo 5-6. De strukturen ter uit
voering hiervan zijn al grotendeels ingesteld. 
Met name het examenreglement en de studie
begeleiding heeft de F-Raad slechts indirèkt 
te maken. Toch zullen wij de ontwikkelingen 
van het begeleidingssysteem op de voet blij
ven volgen.

Onderzoeksbeleid.
De Maastrichtse onderzoeksstruktuur heeft 
de vorm van een matrix met dwarsverbanden. 
Zo wordt een goede mogelijkheid geboden 
om de onderzoeksthematiek op multidiscipli
naire wijze te ondersteunen. Financierings
stromen betreffende onderzoek zouden dan 
ook via deze matrix zouden lopen.
Het beleid zou erop gericht moeten zijn een

Paul van der Meer 

verschillende lokaties en is te verkrijgen vlJ 
Erik (tel. 211695).

Ingrid Spijkerman 2 MF
Bart Bugter 3 MF
Paul van der Meer 1 MF

beperkt aantal onderzoeksthema's te stim 
ren. Er zullen keuzes gemaakt moeten 
den op basis van het disciplineplan ge*JL 
kunde met daarnaast aandacht voor g(’ct ,, 
derzoek dat bewezen heeft B-financierpS 
gelden te kunnen verwerven.
Een van de pijlers voor het Maastrichtse 
derzoek is de exramurale oriëntatie. 
Haag geeft grote financiële steun ter j)et 
keling van dit nog braakliggend terrein- 
lijkt verstandig om dit deel onder te 
binnen de na sanering overblijvende tn 
tiek en hiervan geen apart thema te m*1 i(1, 
Immers zo kan de reeds aanwezige des^| 
digheid gebruikt worden en meer extram 
gericht worden. Aangezien steeds mee.ailts- 
leidsvorming op het Haagse niveau P. 
vindt, zou de faculteit een flexibele p°° 
onderzoekers moeten vormen (teii
Deze kan zij dan naar eigen keuze *J’jsneH 
om nieuwe veelbelovende onderzoek*1 J 
verder te ontwikkelen.
Een belangrijk punt dat niet vergeten 
worden is het feit dat het onderzoek ,n pe 
mate ondersteund wordt vanuit de alge 
faculteit. veel-
In deze landelijk unieke situatie ligt ee?hejds- 
belovende basis om algemeen gezondn 
onderzoek op te funderen.

Na deze zij het slechts summiere uiteen#* te 
willen wij vooral bij jullie aandringen 1 (et 
gaan stemmen. Het blijft n.l. belangrijk ‘ 
voldoende studenten stemmen om drie r 
zetels op te mogen vullen. , p op
Mochten jullie vragen hebben, stel ze d‘eV,en 
de forumavond of schiet ons gewoon 
aan.

Marielle van den Acker
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Raad Algemene Faculteit
Studentleden (3 zetels)

NSEM Algemene
Faculteit

n öë Raad van de A.F. zitten 3 studenten. Elk 
J’*aropnieuw zijn deze 3 plaatsen verkiesbaar.

jaar hebben er namens NSEM 5 mensen 
**ch kandidaat gesteld:
.’ de lijsttrekster Marjolein 2e jaars BW, zit dit
^ar al in de Raad;

’ Hans, Ie jaars. Gezondheidswetenschappen;
' Erédérique, 2e jaars BW;
' Marianne, 3e jaars GVO.zit op dit moment 

in de Raad;
• Esther, last but not least. 4e jaars BB, heeft 

8 eens in de Raad gezeten. 

omdat deze leden dicht bij de studenten 
staan, waardoor problemen sneller gesigna
leerd en ter sprake gebracht kunnen worden. 
Daarom is het heel belangrijk dat VEEL stu
denten gaan stemmen zodat de kiesdrempel 
voor 3 studentleden bereikt wordt en ze alle 
drie ook zitting in de Raad kunnen nemen. 
Dus stemt allen op de NSEM, het gaat im
mers om STUDENTENVERTEGEN
WOORDIGING in een beslissend orgaan 
van de A.F.

Marjolein 
Hans 
Frédérique 
Marianne 
Esther.

Marjolein Grol Hans Blaauwbroek

laatste twee kandidaten zijn reserve kan
baten en zij komen alleen in de Raad als één 
an de drie door omstandigheden uitvalt.

n'j stellen ons verkiesbaar namens NSEM 
aidat we achter de standpunten van deze 

Partij staan en het belangrijk vinden om ge
dund te worden door een achterban.

vinden het heel belangrijk om alle ont- 
'kkeüngen binnen GW te volgen, zelf initia- 

tjeven te ontplooien, voorstellen te doen wat 
ujtreft onderzoek en onderwijs e.a.

e Proberen er ook voor te waken dat veran- 
eringen binnen de studie geen afbraak doen 
*"’ het experiment en aan de basisfilosofie, 
?'ëeen uitholling van binnenuit tot gevolg zal 
toB11 Kortom we dragen de basisfilosofie 
l PGO hoog in ons vaandel en zullen ons 

doen om deze zaken zo goed mogelijk 
°rm te geven zonder dat de essentie verloren 

Sitat.
erv°lgens is het ook heel belangrijk dat er 

be ren.ten zitting hebben in een orgaan waar 
sl>ssingen genomen worden over de studie. Frederique de Vries Marianne Boenink. Esther Reinhard

Faculteitsraad Rechtsgeleerdheid
Geleding
Wetenschappelijk
Personeel

Fred Griinfeld
kip?. Vreemde vraag werd mij voor deze ver- 
jo Z|ngskrant gesteld. Namelijk: "Of ik in het

°P Papier wilde zetten waarom ik beter 
t\i^an andere kandidaten". Nee, dat doe ik

'cht is het voor de kiezer zinvol iets te 
ovcr nl'jn politieke kleur en over mijn 

cültoVen me kandidaat te stellen voor de fa- 
(li ieitsraad. Mijn kleur is overwegend rood 
/\g,^an de Partij van de Arbeid en lid van de 
se VA-KABO). Als politicoloog, gespeciali- 
•i'eti ^et terrein van de intérnationalè be
lli«„gen. houd ik me bezig met beinvloe- 
in t'n .besluitvormingsprocessen, meestal 
A..)1'1'*1 jtvkgen. porden, Waarom dan niet 
bei ). PWberen.zelf actie! ,tqzijn in het hoogste 
■p e,dsbepalende orgaan van deze faculteit. 
tw'?leer daar mijn interesse - de afgelopen 
(jjaar dat ik hier werk - voor hetgeen op 
n e faculteit gebeurt, is toegenomen. Ko- 
djen^e Periode zullen belangrijke besluiten 
V;inn?n te worden genomen over de toekomst

"et onderwijs alhier en daar wil ik ook

richting aan geven. Niet behorend tot de pio
niers van dit onderwijssysteem, ben ik daar 
wel een ’’aanhanger” van geworden en wens 
dat uit te bouwen en tevens op enkele punten 
een wijziging aan te brengen, opdat goed 
kwalitatief onderzoek niét ïh Ue’Fgédfang zal 
komen. > ■ . . '
Tot slot ter informatie: Ik behoor tot de capa
citeitsgroep Internationaal Recht, de project
groep Rechten van de Mens, de commissie 
Avondonderwijs en de Voorlichtingscommis
sie. ■

Fred Grünfeld

Geleding studenten (4 zetels)
Algemene Juridische 
Studenten Federatie
Kandidaten AJSF voor de faculteitsraad 
rechtsgeleerdheid:

1. René Theelen derdejaars
2. Mark Mertens tweedejaars
3. Bert Kuijer eerstejaars
4. André Hellevoet tweedejaars

AJSF werpt zich wederom in het strijdperk 
voor de kiezersgunst. Dit jaar echter alleen 
voorde faculteitsraad rechtsgeleerdheid. Eer
lijk gezegd ligt daar onze sterkte. AJSF heeft 
verleden jaar ook deelgenomen aan de ver
kiezingen voor de faculteitsraad rechtsge
leerdheid en is daarvoor door de kiezers be
loond met twee zetels. Dit jaar worden de ac
tiviteiten van de Federatie voortgezet met 
nieuw elan en met aanvulling van kandidaten 
uit de jongere jaargangen van onze Studie
richting.

AJSF is een federatie van politiek actieve stu
denten, die zich gebundeld hebben onder een 
haam en een noemer. Om deze noemer uit te 
drukken in woorden hebben de commissies 
Politieke Vertegenwoordiging én Onderwijs 
samen de uitgangspunten, verwoord. Hieruit 

zijn de doelstellingen voor de verkiezingen 
van dit jaar gedestileerd. De belangrijkste 
doelstellingen staan hieronder.

1. Verwijdering van de restanten van het 
jaarsysteem. Ondanks het feit, dat het jaars- 
ysteetn sec in het eerste en tweede cursusjaar 
verdwenen zijn, blijven er voor de studen
ten nog steeds Onaanvaardbare nadelen kle
ven aan het huidige systeem. Concreet bete
kent dit; loslaten van het jaarsysteem bij de 
bloktoetsen; verbetering- van de overgangs- 
mogelijkheden na behalen van examenon
derdelen; flexibelere herkansingsmogelijk- 
heden.

2. Niet alleen herkansingen in de zomer maar 
ook inhaalmogelijkheden. Tot op heden 
zijn er alleen herkansingen toegestaan. De 
mogelijkheid voor een student om sneller af 
te studeren bestaat nog niet. Die moet er wel 
komen. Het is immers de student die zijn 
eigen studietempo moet kunnen bepalen. 
Individuele indeling naar niveau en tijds
duur moet kunnen.

3. Uitbreiding van de facultaire faciliteiten 
voor studenten. Dit betektn betere service 
van bijvoorbeeld bureau Onderwijs. Meer 
personeel, 'cq. betere openingsuren. Betere 
informatie aan studenten over de mogelijk
heden binnen de studie, ook individueel ge-
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richt. Meer en goedkopere kopieerfacilitei
ten. Uitbreiding van de bibliotheekvoorzie
ningen, met name met niet-handboeken.

4. Rechtszekerheid ten aanzien van examens. 
Het ieder jaar wijzigen van de examenrege
lingen is uit den boze. Het opstellen van een 
eenmalig en duidelijk examenreglement (in 
overeenstemming met de wettelijke vereis
ten) dient eindelijk te gebeuren. Jaarlijkse 
aanpassing van het examensysteem en de 
jaarindeling is funest voor planning op mid
dellange termijn.

5. Verbetering van het onderwijs. Betere bege
leiding van beginnende medewerkers in di
dactische zin. Intensievere begeleiding ten 
aanzien van schriftelijke werkstukken. Niet 
alleen begeleiding bij de training, maar ook 
bij het daadwerkelijke schrijfproces. Dit 
kan veel beter.

6. Iedere vermindering van de onderwijsbelas- 
ting van medewerkers is tot op heden neer
gekomen op een vermindering van het on
derwijs aan studenten. Dit is een niet te tole
reren gevolg. Verlichting ja, maar niet ten 
koste van het onderwijs.

7. De onderwijskalender kent nog steeds zijn 
donkere zijde. Invoering van vakantiepe
riodes door het jaar heen. Afschaffing van 
de zogenaamde onderwijs-vrije periodes.

8. Onderbrenging van de faculteit in een loca
tie. De huidige situatie is weliswaar niet de 
slechtste, maar met het oog op de komende 
uitbreiding ligt een locatie zeer voor de 
hand. Betere communicatie tussen de mede
werkers onderling en de diensten als tussen 
medewerkers en studenten zou een zeer 
welkom gevolg kunnen zijn.

9. Uitbreiding van de numerieke vertegen
woordiging van studenten in het bestuur, de 
raad en de commissies. De universiteit en 
ook onze faculteit hebben op dit gebied een 
slechte naam. Hierin moet verbetering ko
men. Zelfs de WTVO’86 kan, indien flexibel 
toegepast, hierin tegemoet'komen.

De hierbovenstaande uitgangspunten vormen 
de feitelijke kern waaromheen onze doelstel
ling in een uitgebreide visie zijn gegroepeerd. 
De ter beschikking staande ruimte noopt ons 
de zaak kort te houden. Dit betekent geens
zins dat wij op andere terreinen geen ideeen 
hebben. De capaciteitscommissie Examine
ring bijvoorbeeld heeft voor het in beroep 
gaan tegen een beschikking van de examen
commissie formulieren ontwikkeld, welke de 
zaak terdege vereenvoudigen en waarvan 
reeds meerdere malen gebruik is gemaakt. 
Daarnaast maakt deze commissie zich sterk 
bij de begeleiding van personen die daadwer
kelijk in beroep gaan.
Naast de formering van capaciteitscommissies 
maakt de AJSF op dit moment de transforma
tie door van vereniging met rechtspersoon
lijkheid naar vereniging met volledige rechts
bevoegdheid. De feitelijke voltooiing wordt 
in september dit jaar verwacht (stay tuned for 
more news). Actieve studenten die enigerlei 
medewerking willen verlenen kunnen zich 
hiertoe melden bij René Theelen (postvakje 
hoofdgebouw).

Ook de ontwikkelingen op langere termijn 
zijn voor de AJSF reden om hieraan aandacht 
te besteden. Te noemen zijn de groei van 
onze faculteit, zowel in aantallen studenten 
als medewerkers; de mogelijke creering van 
afstudeerrrichtingen binnen de juridische fa
culteit; de plannen om een studierichting tus
sen Rechten en Economie op te zetten. Hier-

Rene Theelen, Mark Mertens, Bert Kuijer en Andre Dellevoet

over hebben wij nog geen concrete ideeen ge
formuleerd. Wel staan er enkele op de agen
da. Duidelijk is wel dat zij onze warme aan
dacht hebben.
Rest ons eenieder op te roepen om dit jaar 
weer te gaan stemmen. Niet alleen om te gaan 
stemmen, maar ook om op ons te stemmen. 
Want daar gaat het ons uiteindelijk om, niet
waar! Want als er genoeg stemmen op ons uit
gebracht worden, zullen wij in staat zijn, in 
het jaar waarin de eerste studenten van onze 
faculteit afstuderen weer met evenveel zetels. 

of zelfs meer, onze zelfopgelegde taakstellin? 
te continueren.
Een stem op een ander verdwijnt vanzelf 
stem op ons blijft van jezelf.

KLUS
De bijdrage van het Kollektief van Libertair 
Universiteitsstudenten (K.L.U.S.), die behan 
kandidaten voor de U-raad ook kandidab" 
voor de F-raad heeft, is te vinden op pagina !*•

Monique van Oers, Christianne Mattijssen, Hans Stelwagen, Maria Lemmen, Astrid Claessens 
en Carolien Giessen.

RECHTstreeks

Faculteitsraad Recht

Rechtstreeks stelt zich als studievereniging 
van de juridische faculteit open voor alle stu
denten en medewerkers van de RL. Daar be
langenbehartiging een van haar hoofddoelen is 
neemt Rechtstreeks deel aan de facultaire en 
universitaire politiek. De leden van Recht
streeks vormen in principe de achterban; de 
aard van het raadslidmaatschap brengt echter 
met zich mee dat natuurlijk alle studenten en 
raadsleden aan kan spreken. Omdat Recht
streeks zich met name richt op de juridische 
faculteit, neemt zij -dit jaar voor de tweede 

keer- deel aan de verkiezingen voor die 
F-Raad. Het deelnemen aan de U-Raad ver
kiezingen ziet Rechtstreeks als een verlengde 
van het zich bezig houden met de falcultaire 
politiek.

Faculteitsraad
In de F-Raad behaalde Rechtstreeks vorig 
jaar twee zetels, waaruit een aantal dingen 
voortvloeiden. Zo zorgde Rechtstreeks bij
voorbeeld voor een uitbreiding van het facul
teitsbestuur van vier naar vijf zetels, waar
door een extra student-lid deel kan nemen 
aan het F-bestuur. Maar alleen vertegen
woordiging in de F-Raad is niet voldoende 
voor een optimale belangenbehartiging van 
studenten. Daarom hoopt Rechtstreeks aller
eerst op plaatsing van een aantal studenten in 

de diverse facultaire commissies namens 
haar. Op de tweede plaats hecht zij veel waar
de aan overleg tussen studenten onderling en 
tussen studenten en medewerkers. Vooral 
met het oog op de falcultaire onderwijsdiscus- 
sie, waarin o.a. een gedeeltelijke herziening 
van de Maastrichtse uitgangspunten omtrent 
het onderwijs ter sprake zullen komen. Het is 
belangrijk dat studenten een mogelijkheid 
hebben hun mening hierover te kunnen ge
ven. Dit laatste probeert Rechtstreeks te ver
wezenlijken d.m.v. de werkgroep onderwijs 
binnen haar vereniging en door een regelma
tig oveleg met de studentleden in de falcultai
re commissies en in het F-bestuur en F-Raad.

Er zijn een aantal punten op facultair gebied 
die Rechtstreeks wil proberen te verwezenlij
ken. Uitbreiding van studielandschap en stu
diezalen ziet zij als noodzaak, gezien het in
tensieve gebruik van de bestaande studiefaci
liteiten. Het onderwijsmateriaal, zoals de 
blokboeken, moet kosteloos blijven en niet 
gefinancierd worden met een eigen bijdrage 
van studenten, zoals de begroting van 1986 
voorstelt. Verder vindt Rechtstreeks dat er 
meer rekening gehouden moet worden met de 
avondstudenten aan de rechtenfaculteit.

Rechtstreeks denkt daarbij o.a. aan lezingen 
of responsiecolleges in de avonduren. Voor 
wat betreft het student-assistentschap, hecht 
Rechtstreeks grote waarde aan de inhoude
lijkheid hiervan. De hulp bij onderzoek en 
onderwijs die student-assistenten verrichten 
moet zijn waarde blijven behouden. Het is 
dus niet de bedoeling dat studenten funkties 
gaan vervullen die het student-assistentschap 
uithollen. De ontwikkeling rond de AIO’s 
(assistent in opleiding) zal Rechtstreeks kri
tisch blijven volgen. Zij vindt het belangrijk 
dat AIO’s in ieder geval onderzoek kunnen 
doen op gebieden die hen interesseren en 
niet, zoals de tendens die nu tot ontwikkeling 
lijkt te komen, op gebieden die aansluiten bij 
reeds bestaande onderzoeksprojekten op de 
faculteit.Rechtstreeks vindt verder nog, dat 
-nu het ’’Gouvernementsgebouw” voor de RL 
beschikbaar is gesteld- de rechtenfaculteit 
voorrang zou moeten krijgen.

Het beleid op centraal niveau heeft wel eenS 
de neiging om weinig te maken willen hebben 
met het dagelijks werk in de faculteiten. JulS 
om die scheiding te doorbreken en de belan 
gen van o.m. de rechtenstudenten op dit cen
traal gebied te behartigen, heeft Rechtstreek 
zich verkiesbaar gesteld voor de U-Raaj 
Binnen de begrensende kaders die de U-Ral* 
haar biedt is een controlerende, en als dit 
dig is, initiërende rol van Rechtstreeks non 
zaak om het samenhangend beleid dat U 
voert te completeren.

F-Raad- 1. Monique van Oers
2. Christianne Mattijssen
3. Hans Stelwagen
4. Maria Lemmens
5. Astrid Claessens
6. Carolien Giessen.
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Theo Counotte
p
A’onomen i.o. opgelet!
^°ko. Circumflex, Tragos. De Maastrichtse 
student weet zich te verenigen. Bootfeest, be- 
achparty, Lila Lentefeest, maar ook blok- 
°etsborrels en het Hadiesfeest. De feesten, 
et Nederlandse studentenleven eigen, tref je 

”°k in Maastricht aan.
PADES/MESO, het EBG, AIESEC, een be- 
e8gingsstudieclub i.o. maar ook talloze stu- 
/ntassistentschappen. De student van de 
conomische faculteit is bijzonder actief. 
niversiteitsraad, faculteitsraad, WASO. De 

gnomen i.o. laten het massaal afweten. 
. aarom heeft een student, die uitermate ac- 
'ef is buiten zijn studie om, geen interesse in 

veze belangrijke instanties? Het toverwoord 
an de jaren tachtig kan wellicht een uitkomst 
Jeden. Marketing!!

°ntend studiejaar zuilen jullie overspoeld 
°rden door een stroom van informatie waar 
e Maas niets bij is. Het NRC Handelsblad 

jal verbleken bij de kwaliteit van de artikelen 
i" Observant en Ikonomix. De laatste hot 
Ie'Os uit het WASO zullen te zien zijn op te- 

tekst en worden via satellieten de wereld in- 
gtuurd.
STc Voor ‘nformat'e- 
e voor Maastricht in plaats van Oxford 
STFa^bridge-
. voor een economische faculteit 
Spp‘fvest ,n het nieuwe gouvernement. 
STf voor doer koekoek tutor.

voor Bocuse als kok in de mensa.
fn . voor Theo Counotte in de ^lleitsraad.

Counotte

Monique Smeets
Ëvp a^e ec°nomie-studenten,
t\v n voorste|len: Ik ben Monique Smeets, 
d ee(^ejaars studente bedrijfseconomie, stu- 

'assistente, bestuurslid van HADES en 
te-r geïnteresseerd in een plaats in de facul- 
riil;Sraa^’ ben van mening dat het belang- 

*s dat er een goed contact bestaat tussen 
^aewerkers en studenten en dat studenten 

,ePraten en meebeslissen over het reilen en 
cü|en binnen de faculteit. Ook al draait de fa- 
|a eit nu al bijna twee jaar, toch verloopt nog 
Ve ? n'et alles vlekkeloos en moeten er nog 
sine belangrijke en minder belangrijke beslis- 
stiid n 8en°men worden - ook over zaken die

■ nten aangaan- Daarom is het belangrijk, 
Ot)v i '*e aHemaal stemmen, ook omdat er bij 
dg o|doende stemmen studentenplaatsen en 
v arttiee een deel van onze medezeggenschap 

rloren gaan.
^°hique Smeets

Mare Gun kers
Geachte kiezer;
Wij, kandidaten, zijn ieder in de gelegenheid 
gesteld onszelf in een kort betoog aan jou te 
presenteren. Hiervan maak ik dan ook gaarne 
gebruik. Allereerst iets over mij als persoon. 
Ik heet Mare Gulikers, ben achttien jaar jong, 
heb het VWO voltooid en ben nu eerstejaars 
student economie. Mijn hobbies liggen vooral 
op het sportieve vlak. Ik doe aan judo, tennis 
en volleybal. Last, but zeker not least, dient 
nog vermeld te worden dat ik niet vies ben 
van veel uitgaan. Enfin, dit zijn misschien wel 
allemaal aardige dingetjes om over jouw po
tentiële vertegenwoordiger in de faculteits
raad te weten. Echter, essentieel zijn zij niet. 
Essentieel is, dat ik met zeer veel enthousias
me wil gaan participeren in de raad en me vol
ledig wil inzetten voor het behartigen van de 
belangen van de studenten.
Belangrijk is ook, dat ik een eerstejaars stu
dent ben. Het is namelijk gewoon een feit, 
dat verhoudingsgewijs veel meer tweedejaars 
dan eerstejaars studenten actief zijn op eni
gerlei gebied binnen het facultaire wereldje. 
Hierin dient, in het belang van alle betrokke
nen, nodig verandering te komen. Mede met 
het oog op de nieuwe lichting eerstejaars, die 
het aantal studenten met een aanzienlijk per
centage zal doen toenemen, is het van groot 
belang dat signalen vanuit de groep studenten 
volledig en op krachtige wijze in de raad wor
den geventileerd. Ook daar staat een stem op 
Mare Gulikers voor!
Kortom: Voor een krachtige, constructieve 
en kritische stem binnen de faculteitsraad, 
stem Mare Gulikers.
Mare Gulikers

Noortje van Putte
Na een jaar als studentlid in de raad van de 
economische faculteit, is het belang van stu
dentenzetels voor mij steeds duidelijker ge
worden. In een raad waar zoveel zaken om
trent het reilen en zeilen van een faculteit 
worden besproken, is men snel geneigd stu
dentenbelangen over het hoofd te zien. Van
daar dat ik mij opnieuw kandidaat heb ge
steld, om jullie belangen ook volgend jaar 
naar voren te kunnen brengen, samen met 
drie andere studenten.
Hiervoor is het wel van het grootste belang 
dat jullie gaan stemmen. Want bij een laag 
opkomstpercentage gaan zetels verloren en 
hét is jammer op deze manier inspraak kwijt 
te raken. Samen met de diverse commissies is 
de raad immers het beste middel voor contact 
tussen studenten en medewerkers!

Noortje van Putte

Huub Meijers (NSEM)
Thans ben ik tweedejaars student (algemene) 
economie en ik stel mij verkiesbaar voor de 
faculteitsraad namens NSEM. Waarom ik 
voor NSEM heb gekozen:
- NSEM heeft als studentenvakbond vele ja

ren ervaring op het gebied van universitair 
en facultair beleid.

- NSEM heeft veel kontakten op het gebied 
van onderwijs en onderzoek.

- In NSEM-overlegorganen worden zaken 
besproken die zowel op universitair als fa
cultair niveau actueel zijn. Deelname hier
aan geeft een breed inzicht in het universitai
re en facultaire gebeuren.

- NSEM heeft een programma, zodat je weet 
waar je voor staat en de kiezers en leden we
ten dit ook.

De afgelopen twee jaar heb ik deze voordelen 
duidelijk ondervonden (een jaar als student- 
adviseur van het dagelijks bestuur, een jaar 
als raadslid in de economische faculteit).
Ik zal me, als ik dit jaar wederom gekozen 
wordt, onder andere inzetten voor:
- Een examenreglement dat studenten enige 

vrijheid biedt, oftewel geen jaarsysteem.
- Een onderwijssysteem waarbij de student 

centraal staat en wat gericht is op het pro
bleemgericht onderwijs.

- Een beleid dat erop gericht is, zoveel moge

lijk studenten de kans te bieden werkzaam
heden als student-assistent te verrichten.

- Een onderzoeksbeleid dat voor een deel ge
richt is op maatschappelijke dienstverlening.

Ben je het met bovenstaande zaken eens: 
stem dan NSEM. Heb je nog vragen, bijgaan
de foto zal je helpen mij te vinden.

Huub Meijers



py) leenarts medibanda b.v.
nd "Orthobanda”

wycker brugstraat 12 - 6221 EC maastricht - telefoon 043-210349

• Detailhandel en groothandel in medische instrumenten 
en apparatuur.

• Ruime sortering in showroom.

• Speciale tarieven voor studenten.

in heel linnen
in leer

, met goudopdruk
S- ' in perkament

Islam versus Christendom in Libanon
Een belichting van de historische achtergronden en de ontwikkelingen 
van de reeds jarenlang durende strijd.

Datum: donderdag 5 juni a.s. om 20.00 uur
Plaats: studentenhuis ”In de Fortuyn”, Boschstraat 97, vlak naast de St.
Matthiaskerk te Maastricht.
Inleider: dr. Ch.G.H. Niederer, s.j.
die gedurende twaalf jaren als hoogleraar doceerde aan de Universiteit 
Saint Joseph te Beiroet; hij zal eveneens verhalen over zijn persoonlijke 
belevenissen.

U bent van harte welkom!

R.K. Studentenpastoraat Maastricht,
Studentencommissie Servatius
Boschstraat 97, tel. 043-211126.
Secretariaat open: 9.30 uur-12.30 uur

Elke zondagmorgen om 11.00 uur en elke donderdagavond om 19.30 
uur is er een Eucharistieviering met korte meditatie in de studentenkapel, 
in het Studentenhuis, Boschstraat 97, alhier.

maar ook stencils, 
proefschriften, e.d.

handboekbinderij 
arno lipsch

hunnenweg 41 
6224 jp maastricht 
tel. 043-625889

als u vakwerk op prijs stelt

De zomer komt er 
echt aan.

Proef nu weer 
onze heerlijke 
vlaaien 
met verse 
rabarber of met 
aardbeien.

Stationsstraat 5

Het eetcafé van Maastricht

hoek St. Pieterstraat 
Dagelijks van 17.00 tot 02.00 uur 
Keuken van 17.30 tot 21.30 uur 

Telefoon 043-210158

Grolsch bier 
Menu naar keuze 

Dagschotel.
Uitstekende koude buffetten *

Vriendelijke prijzen

Open: zondag v.an 10.00-14.00 uur, maandag van 8.00-18.00 uur, dinsdags 
gesloten, overige werkdagen van 8.00-18.00 uur. Tel. 214550.

BOEKHANDEL

Nieuwstraat 9, 6211 CR Maastricht 
Tel. 043-210825

De BOEKHANDEL waar je wat aan hebt.

Ziektekosten
verzekering voor maar 
f34,50 per maand.

Speciaal voor studenten 
heeft de ABN een aan
trekkelijke ziektekosten
verzekering voor maar 
f 34,50 per maand, 
eventueel aan te vullen met 
een ruime dekking voor 
tandartskosten; premie per 
maand f 13,50.

Bovendien heeft u 
voor f 6,- per maand (f 7,50 
voor gehuwden of samen
wonenden) een verzekering
voor: aansprakelijkheid als particulier, ongevallen, inboedel 
en reizen.

De premie betaalt u in één overzichtelijk bedrag per 
maand via uw ABN Studentenrekening. En die rekening is weer 
handig om er uw inkomsten (beurs, studietoelage) op te 
laten storten.

Betalingen kunt u regelen via betalingsopdrachten. Dat kan 
ook automatisch (kamerhuur, abonnementen etc.).

Ook kunt u cheques aanvragen waarmee u kunt beschikken 
over het geld op uw rekening.

Voor meer inlichtingen over verzekeringen en de ABN 
Studentenrekening kunt u terecht op elk ABN-kantoor.

(Wijzigingen voorbehouden.)

ABN Bank



Buro Onderwijs FdG

"an: Alle eerstejaars FdG
'an: Bureau Onderwijs FdG
betreft: Zomercursus Remedial Tea
ching
*n de zomermaanden zal wederom een 
cursus Remedial Teaching worden geor
ganiseerd voor studenten die een twijfel
achtig oordeel hebben behaald voor het 
Ptopaedeutisch examen. In overleg met 
de studiebegeleider kan een keuze wor
den gemaakt uit:

Inleiding tot de anatomie;
Inleiding tot de fysiologie;

d' Inleiding tot de pathologie, micro
biologie, epidemiologie;

^eze cursussen duren zes weken (7 juli 
tot en met 15 augustus) en worden afge- 
doten met een toets. De studie begelei
ders ontvangen binnenkort informatie 
Over de zomercursus, bij wie dan ook 
nadere inlichtingen verkregen kunnen 
"'orden. De zomercursus is tevens opge
held voor alle studenten die belangstel
ling hebben voor een van de aangebo
den cursussen.
“e inschrijving kan telefonisch plaats
enden tot en met 27 juni 1986 door zich 
te melden bij het secretariaat Fysiologie 
(tot 476 BMC) onder vermelding van 
"aam, examennummer en gewenste cur
sus.

^an: Tweedejaars studenten FdG 
Betreft: Data tweedejaars 
vaardigheidstoets
hiermede berichten wij u dat de tweede 
laars vaardigheidstoets van 1985/86 we
derom zal worden afgenomen in het be- 
ëm van het derde curriculumjaar; in de 
"eek voorafgaande aan blok 3.1. Dit be- 
lekent dat de tweede jaars vaardigheids
toets 185/86 zal worden afgenomen in 
"eek 36 en wel op donderdag 4 septem
ber 186 en op vrijdag 5 september 1986. 
ue exacte examentijdstippen per stu
dent zullen zoals gebruikelijk minimaal 

dagen voor afname van de toets wor
den bekendgemaakt door middel van 
Publikatie op de infoborden bij het bu- 
toau onderwijs FdG in het hoofdge- 
»ouw.

^an: alle vierdejaars studenten 
Betreft: cursus medische informatica 
velen zullen in de toekomst geconfron- 
'eerd worden met het gebruik van com
puters in de geneeskunde en de gezond
heidszorg. Reeds nu zijn er toepassingen 
*e over. We noemen:
' registratie van gegevens en vastleg

ging in databanken
' analyse van klinische informatie, zoals 

gegevens in het medisch dossier en 
signalen en beelden ten behoeve van 
funktie-onderzoek

' gebruik van computers in laboratoria 
°f apotheek

' mzet van informatieverwerking voor 
diagnostiek en therapie

' evaluatie van het therapeutisch han
delen in kliniek en eerste lijn.

ue arts zal. als de bij uitstek verant- 
"oordelijke functionaris, de voor- en 
gadelen van de computers in de genees
kunde moeten kennen, zonder zelf te 
ehoeven programmeren. De bedoeling 

van deze blokcursus is de student te la- 
ten kennismaken met voorbeelden van 
tolke systemen in de praktijk.

e blokcursus neemt een week in be- 
?'ag- Daarbij zal de student via monde- 
lnge informatie-overdracht en via het 

kuif werken met systemen worden ge- 
c°nfronteerd met:
' (eenvoudig) programmeren
" de werking van een ziekenhuis-infor- 

Utatiesysteem
' de werking van een huisarts-informa- 

'iesysteem 
todeotex applicatie
de analyse van longfunctie-signalen

- computer ondersteunde diagnostiek
- computer ondersteund onderwijs. 
Gezien de beschikbare hoeveelheid ter
minals kunnen maximaal 16 studenten 
deelnemen aan deze cursus. De cursus 
wordt gegeven in de week van 23 juni 
1986. Aanmelding en toekenning van 
deelname in volgorde van binnenkomst. 
Opgaven' telefonisch op abonneenum
mer 434410. toestel 20 (secretariaat Me
dische Informatica en Statistiek, oud 
ZZL-gebouw, Annalaan 60)

Aan: alle studenten FdG
Betreft: uitreikingsdata Propaedeuse-, 
Doctoraal- en Basisartsgetuigschrift 
1986.
Ter informatie treft u hierbij aan de uit
reikingsdata van de propaedeuse-, doc
toraal- en basisartsgetuigschriften in 
1986.
4 september 1986 Propaedeuse
11 september 1986 Doctoraal 
20 november 1986 Doctoraal 
24 juli 1986 Basisarts
18 september 1986 Basisarts 
20 november 1986 Basisarts

Aan: alle studenten FdG
Betreft: Verkoopbalie bronnen 
geneeskunde
Thans zijn nog beschikbaar de navolgen
de secundaire onderwijsbenodigdheden 
voor de studenten van de Faculteit der 
Geneeskunde; de verkoopbalie secun
daire onderwijsvoorzieningen (hal. 
Hoofdgebouw) is geopend maandag tot 
en met vrijdag van 12.30 tot 14.00 uur.

EERSTEJAARSSTUDENTEN 
GENEESKUNDE:
Het literatuurboek, nummer 309, beho
rend bij blok 1.1 1985/86 "Inleiding in de 
medische studie” is verkrijgbaar. Prijs 
ƒ8,90
Het literatuurboek, nummer 317, beho
rend bij blok 1.2 1985/86 "Traumata” is 
verkrijgbaar. Prijs ƒ 5.50
Het literatuurboek, nummer 347, beho
rend bij blok 1.3 1985/86 "Infecties en 
Ontstekingen" is verkrijgbaar. Prijs 
ƒ6,30
Het literatuurboek, nummer 392, beho
rend bij blok 1.4 1985/86 "Psychosoma
tiek" is verkrijgbaar. Prijs ƒ 8,70
Het literatuurboek, nummer 415, beho
rend bij blok 1.5 1985/86 "Atherosclero- 
se" is verkrijgbaar. Prijs ƒ 5,60
Het literatuurboek, nummer 443, beho
rend bij blok 1.6 1985/86 "Tumoren" is 
verkrijgbaar. Prijs ƒ 10,80.
TWEEDEJAARSSTUDENTEN 
GENEESKUNDE:
Het literatuurboek, nummer 307. beho
rend bij blok 2.1 1985/86 "Embryo en 
Foetus” is verkrijgbaar. Prijs ƒ 6.00
Het literatuurboek, nummer 382. beho
rend bij blok 2.4 1985/86 "De Adoles
cent" is verkrijgbaar. Prijs ƒ 4,80
Het literatuurboek, nummer 416. beho
rend bij blok 2.5 1985/86 "De Volwasse
ne" is verkrijgbaar. Prijs ƒ 3.80
Het literatuurboek, nummer 442. beho
rend bij blok 2.6 1985/86 "De Oudere 
Mens" is verkrijgbaar. Prijs ƒ 9,70
Het literatuurboek, nummer 440, beho
rend bij blok 2.7 1985/86 "Gezondheid. 
Gezondheidszorg en Samenleving” is 
verkrijgbaar. Prijs / 8.70.
DERDEJAARSSTUDENTEN 
GENEESKUNDE.
Het literatuurboek, nummer 308. beho
rend bij blok 3.1 1985/86 "Koorts, Infec
tie en Ontsteking" is verkrijgbaar. Prijs 
ƒ 4,40
Het literatuurboek, nummer 328, beho
rend bij blok 3.2 1985/86 "Moeheid" is 
verkrijgbaar. Prijs ƒ 5,00
Het literatuurboek, nummer 350, beho
rend bij blok 3.3 1985/86 "Kortademig
heid en pijn in de borst" is verkrijgbaar. 
Prijs ƒ 6.90
De inleiding ten behoeve van blok 3.3 
1985/86 "Anatomie van de thorax”, deel 
1 en 2, nummer 356, is verkrijgbaar. 
Prijs ƒ 0.60
Het literatuurboek, nummer 363, beho
rend bij blok 3.4 1985/86 "Voeding-Ver- 
slaving-Stress" is verkrijgbaar. Prijs 
ƒ 10.40.

VIERDEJAARSSTUDENTEN 
GENEESKUNDE:
Het literatuurboek, nummer 306. beho
rend bij blok 4.1 1985/86 "Bloedverlies" 
is verkrijgbaar. Prijs ƒ 3,30
Het literatuurboek, nummer 414, beho
rend bij blok 4.5 1985/86 "Hoofdzaken 
en Kopzorgen" is verkrijgbaar. Prijs 
ƒ -5.30
Het literatuurboek, nummer 441. beho
rend bij blok 4.6 1985/86 "Rugpijn en 
pijn in de extremiteiten" is verkrijgbaar. 
Prijs ƒ 7.50.

Aan: alle medewerkers 
capaciteitsgroepen FdG 
Betreft: Inschrijving onderwijsrollen en 
functies 1986/87; Tutoren, observatoren, 
nabesprekers. Informatie over de cursus 
probleemgestuurd onderwijs en 
tutortraining.
De voorzitters van de capaciteitsgroe
pen hebben namens het Dagelijks Be
stuur van de Onderwijscommissie het 
verzoek ontvangen om opgave te doen 
voor enkele rollen en functies voor het 
komende academisch jaar (1986/87). 
Het betreft: tutoren, nabesprekers 
tweede stroom onderwijs en observato
ren.
De wervingsbrief (referentienummer 
BO 86-12.018. d.d. 15 mei 1986) bevat 
alle achtergrondinformatie over de ge
noemde functies en informatie over de 
cursus "Probleemgestuurd onderwijs” 
en tutortraining.
Men wordt verzocht alle intekenformu
lieren voor 20 juni 1986 te sturen naar: 
Bureau Onderwijs FdG, Secretariaat 
Rollen en Functies, t.a.v. E.Stappers, 
Hoofdgebouw.

Aan: de leden van de FdG
Betreft: vacante functie voor 
portefeuillehouder onderwijs FdG en 
voorzitter onderwijscommissie FdG.
Per 1 september 1986 komen door het 
aflopen van de zittingstermijn van de 
voorzitter onderwijscommissie, drs. 
T.Schmidt, en de portefeuillehouder on
derwijs, dr. G.Majoor, twee importante 
functies in de Faculteit der Geneeskun
de vacant.
Met het oog hierop heeft de faculteits
raad van de FdG in haar 184ste bijeen
komst een vertrouwenscommissie inge
steld, die een voorstel moet voorberei
den voor de faculteitsraad voor de her- 
bezitting van deze functies.
Met betrekking tot de beide functies 
melden wij u ter informatie dat de porte
feuillehouder onderwijs in het FB de be
leidsvoorbereiding van het onderwijs 
coördineert. Namens de FR ziet de por
tefeuillehouder erop toe dat DB/OC en 
OC de opgedragen taken uitvoeren en 
toetst de bereikte resultaten aan het 
door de FR uitgestippelde beleid. De 
portefeuillehouder draagt voorts zorg 
voor de totstandkoming van een goed 
samenspel tussen de capaciteitsgroepen 
en de projectorganisatie enerzijds en 
tussen de FR en de OC voor wat betreft 
de beleidsvoorbereiding anderzijds. De 
portefeuillehouder zorgt verder voor 
een goede afstemming van de program
ma's op de onderscheiden facultaire 
taakvelden, met name in relatie tot de 
verdeling van de middelen. De porte
feuillehouder besteedt tot slot aandacht 
aan de samenwerking op het gebied van 
onderwijs op nationaal en internationaal 
niveau.
De voorzitter van de onderwijscommis
sie is belast met de dagelijkse leiding van 
het project curriculum en curriculumon- 
dersteuning; in concrete gaat het hier 
om de organisatie en de uitvoering van 
het onderwijs (door de FR aan de OC 
opgedragen). De OC en daarmee ook 
de voorzitter functioneert als het (coör- 
dinator-)centrum van het gehele facul
taire onderwijs; er zijn zowel taken ten 
aanzien van de beleidsvoorbereiding als 
ten aanzien van de beleidsuitvoering; er 
wordt gevraagd of ongevraagd advies 
uitgebracht aan de FR en het FB. Voor 
een meer uitgebreide informatie over de 
taakstelling wordt verwezen naar de 
nota Hoofdlijnen van het onderwijs or

ganisatie van de Faculteit der Genees
kunde.

De samenstelling van de vertrouwens
commissie is als volgt:
Prof. Dr. J. Drukker (voorzitter). Prof. 

•Dr. M. Romme. H. Baars en B. Bugter.

De vertrouwenscommissie roept al die
genen op, die zich kandidaat willen stel
len voor een van beide funkties, dan wel 
de aandacht willen vestigen op kandida
ten, zich voor 6 juni a.s. schriftelijk te 
melden bij het secretariaat ad interim 
van de Vertrouwenscommissie, drs. B. 
Kolle en E. Stappers (bureau onderwijs 
FdG, hoofdgebouw). De aan de ver
trouwenscommissie aangeboden infor
matie zal strikt vertrouwelijk worden 
behandeld.

Nederlands Recht

Lezingen
Donderdag 22 mei spreekt mr. E. Jur
gens, oud-voorzitter NOS over Ontwik
kelingen in het omroeprecht Aanvang 
15.00 uur kollegezaal Nieuwenhof.

Vrijdag 23 mei spreekt Heikelien Verrijn 
Stuart over "Vrouwen, strafrecht en al
ternatieve mogelijkheden". Aanvang 
15.00 uur praktikum B ruimte Nieuwen
hof.

Woensdag 28 mei, 15.00 uur kollegezaal 
Nieuwenhof spreekt José Bolten, mede
werkster van het Centrum voor Buiten
lands Recht en 1PR van de universiteit 
van Amsterdam, advokaat te Amster
dam en redactielid Nemesis over: 
"Turks en Marokkaans echtscheidings
recht en aspecten van IPR en verblijfs
recht".

Dinsdag 27 mei, 15.00 uur kapel Nieu
wenhof, prof, van Maarsseveen over 
"Fasen in het wetgevingsproces" (in het 
kader van het blok Regelgeving)

Faculteitsraad
Woensdag 28 mei, 15.00 uur praktikum 
B ruimte: vergadering Faculteitsraad

Keuzeblokken
Woensdag 28 mei, Kollegezaal. wordt er 
informatie verstrekt over de keuzeblok
ken van het derde en vierde jaar. Voor 
huidige tweedejaars studenten begint 
deze bijeenkomst om 11.00 uur. voor 
huidige derdejaars studenten om 12.00 
uur. Nadere informatie ligt in de post- 
kasten van de tuinvleugel.

Voortgangstoets
De voortgangstoets wordt afgenomen 
op 4 juni as. 8.30 uur, Noordhal. Griend 
18 (ook voor tweedejaars avondstuden- 
ten).

Uitslagen
De uitslagvergaderingen worden eind 
juni gehouden en het ligt in de bedoeling 
de uitslagvergaderingen worden eind 
juni gehouden en het ligt in de bedoeling 
de uitslag 1 juli bekend te maken. De 
herkansingen worden afgenomen in de 
week van 11 t/m 15 augustus. In de loop 
van de maand juli zullen overzichten van 
de behaalde resultaten en eventuele her
kansingen aan alle studenten worden 
toegezonden.

Stichting Spullenhulp Centrale

...helpt de minima van Maastricht en 
omgeving aan inboedel, kleding en 
speelgoed, Doe mee!
Hebt u nog bruikbare spulletjes aan te 
bieden, bel dan 's maandags tussen 12 
en 13 uur nummer 043-633445. We ha
len alles gratis op.
Ook studenten, die voor deze spulletjes 
in aanmerking denken te komen kunnen 
contact opnemen met bovenstaand tele
foonnummer. Alles tegen kostprijs

Personele Zaken
Wijziging in Reisbesluit 197
De Dienst Financiële Zaken deelt mede, 
dat de volgende wijziging in het Reisbe
sluit 1971 heeft plaatsgevonden:
Het bedrag van f 137 — genoemd in pa
ragraaf 10. eerste lid. van de Reisbe- 
schikking Nederland wordt gewijzigd in 
f. 140,—.
Deze beschikking treedt in werking met 
ingang van 1 mei 1986.

SWOL-Universiteitsfonds
Sluitingsdatum indienen subsidieverzoek 
aan SWOL-Universiteitsfonds.
Voor degene die een subsidieverzoek 
willen richten aan het SWOL-Universi
teitsfonds. geldt als sluitingsdatum voor 
het indienen van deze verzoeken: don
derdag 19 juni 1986.
Na advisering door het College van De- 
kanen zullen de tijdig en volledig inge
diende verzoeken in de bijeenkomst van 
de Commissie van Bestedingen 
RL/SWOL Universiteitsfonds van 18 
juli 1986 aan de orde komen.
De verzoeken kunnen worden gericht 
aan; SWOL-Universiteitsfonds. Postbus 
402, 6200 AK Maastricht.

Protagoras (voorheen NUG)
Protagoras (Voorheen N.U.G.) organi
seert een informatiemiddag over de 
diectlcer en kanker-therapie van de 
Vlaardingse arts DR. C. Moerman 
Sprekers zijn drs. van Montfort, natuur- 
arts te Maastricht en drs. Kerkhofs, me
dewerker H.A.G.
Datum: 28-5-1986 (wo.)
Tijd: 15-17 uur
Plaats: Auditorium Randwijck.

Sta-Op Kaffee
Enkele weken geleden organiseerde 
STA-OP een avond over een. mede 
door Nederland gefinancierd, Primary 
Health Care Project in Colombia. Door 
tijdgebrek kwamen toen alleen de van 
buiten Maastricht komende forumleden 
aan bod. Besloten werd de avond een 
vervolg te geven met de Maastrichtese 
forumleden. Dus wordt dit PHV-projekt 
a.s. dinsdag opnieuw belicht, zij het wat 
meer uit praktijkervaringen deze keer. 
Aanwezig zullen zijn: Neeltje Mosterd; 
zij werkte enige jaren als adviseuese in 
dit projekt. Thans is ze werkzaam op de 
Algemene Faculteit.
Dorien Caelers en Hein Zoete, die het 
projekt als stagaire vanuit de Algemene 
Faculteit bezochten.

Hun ervaringen dus. dinsdag 27 mei 
om 20.00 uur
CVOS (Cortenstraat 4).

Sta-Op weekend
STA-OP organiseert 7 en 8 juni weer 
een weekend in Epen. Het thema is deze 
keer India. Als je zin hebt pm mee te 
doen, kun je je opgeven bij Inge (043- 
211611) of bij Henk (043-252618). wel 
voor 31 mei. De kosten bedragen f. 20.-.

Internationale Bouworde
De internationale Bouworde, die jaar
lijks zo'n 4.000 vrijwilligers inschakelt 
bij de bouw van allerlei sociale projek- 
ten, heeft nog een aantal plaatsen vrij 
voor Nederlandse deelnemers op pro- 
jekten in België, Duitsland. Oostenrijk 
en Frankrijk.
Wil je een paar weken van je vakantie 
nuttig besteden en op een bijzondere 
(en niet dure) manier een ander land en 
zijn bevolking leren kennen, vraag dan 
nadere inlichtingen bij:
Bouworde Nederland - St. Annastraat 
172. 6524 GT Nijmegen, tel. 080-226074
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Maastricht tegen apartheid

17 juni Informatieavond Boykot 
Zuid-Afrika.
In navolging van landelijke akties is 
Maastricht Tegen Apartheid (MTA) in 
mei gestart met een boykotaktie van 
Zuid-Afrikaanse produkten. die de ko
mende tijd op de Nederlandse markt 
zullen worden aangeboden. Het gaat 
hier met name om (vers) fruit (zie lijst 
Z.A.produkten).
De landelijke akties hebben sukses ge
had. Het gevolg is geweest dat alle grote 
winkelbedrijven hebben beloofd géén 
Zuid-Afrikaanse produkten meer te ver
kopen (V&D, Hema, Albert Heyn, Tor- 
ro, Edah e.a.).
Op dit moment zijn het voornamelijk 
nog de plaatselijke winkels en markt
kooplieden die Zuid-Afrikaanse pro
dukten verkopen. Door plaatselijke ak- 
tie kan die handel in apartheidsproduk- 
ten worden stopgezet. Hiertoe heeft 
MTA alle ondernemers in de aardappel- 
, groente-, en fruitsektor aangeschreven 
met de vraag of ze aan ons kenbaar wil
len maken wel/geen Zuid-Afrikaanse 
produkten (meer) te verkopen, het suk
ses van de aktie hangt echter ook van de 
konsument af. We doen dan ook een be
roep op de konsumenten om Apart- 
heidsprodukten te boykotten en melding 
te doen van handelaren die nog steeds 
Apartheidsprodukten verkopen.
Om deze boykot kracht bij te zetten en 
Maastricht "Apartheidsvrij" te krijgen 
organiseren we op dinsdag 17 juni een 
informatieavond.
We stellen dan 3 zaken centraal:

1. De aktuele toestand in Zuid-Afrika 
en de vraag vanuit Zuid-Afrika om 
een boykot. Hiervoor hebben we Ro- 
salinde Blondé uitgenodigd, die als 
vrouw uit Namibië haar eigen erva
ring met Apartheid in haar verhaal 
zal verwerken.

2. De stand van zaken rond de boyko- 
takties zoals die landelijk gevoerd 
worden, de plaats van de gemeenten 
en plaatselijke aktiegroepen hierin. 
Hiervoor is de heer Schoutendorp 
van het Komité Zuidelijk Afrika uit
genodigd.

3. De mogelijkheden die een gemeente 
heeft om op het punt van Anti- 
Apartheid aktief te zijn. Hiervoor is 
Tara Oedayrah Singh Varma uitge
nodigd, gemeenteraadslid uit Am
sterdam.

We willen uiteindelijk bereiken, dat de 
oproep uit Zuid-Afrika van de kerken, 
vakbonden, het U.D.F. ^Unites Demo
cratie Front) en het A.N.C. (African 
National Congress) tot een boykot, op 
plaatselijk nivo gestalte krijgt.

Informatie-avond wordt gehouden op 
dinsdag 17 juni in de grote zaal van het 
City Centrum, Capucijnenstraat 43 te 
Maastricht.
Aanvang 20.00 uur.
Programma met sprekers en muziek.

Voor meer informatie Maastricht Tegen 
Apartheid, Cortenstraat 4, Maastricht, 
tel. 043-213841.

Reünie Sintermeerten Heerlen
In juni van dit jaar viert de Scholenge
meenschap Sintermeerten te Heerlen 
haar 15-jarig bestaan. Nadat er op 18 
juni een grote toneelvoorstelling is voor 
alle belangstellenden, komt er op zater
dag 20 juni een grote reünie voor alle 
oud-leerlingen.

Vanaf 20.30 uur zal er dan op diverse 
wijzen gelegenheden zijn om in en rond 
het schoolgebouw feest te vieren. Daar
naast is er ruimte voor een expositie van 
kunstwerken van deelnemers, voor een 
fotogalery van plaatjes uit het schoolal
bum, en voor toneel- en cabarct-stukjes 
door oud-leerlingen.
Wie belangstelling heeft kan kontakt 
met de school opnemen (tel. 045- 
716795). „Aanmelding voor de reünie 
kan ook door overmaking van f. 7.50 (10 
voor 2 pers.) op girorekening 2909062 
t.n.v. SG Sintermeerten onder vermel
ding van ’’reünie lustrum”. Wie iets 
heeft voor genoemde aktiviteiten kan dit 
doorgeven aan Van Bragt (expositie). 
Zaad (fotogalery) of Gebuys (toneel, ca
baret).
We hopen alle oud-leerlingen op het 
feest te mogen begroeten.

Amnesty International en 
medische schrijfakties
Amnesty International organiseert sinds 
enkele jaren regelmatig zogenaamde 
medische schrijfakties, waaraan wordt 
deelgenomen door medische beroeps
groepen en individuele artsen.
Medische schrijfakties worden meestal 
gehouden indien er ernstige zorgen be
staan over de gezondheidstoestand van 
een gevangene en er aanwijzigingen zijn 
dat zijn of haar medische verzorging niet 
adekwaat is.
Een andere aanleiding tot het houden 
van een schrijfaktie is schending van me
dische ethiek: in veel landen participe
ren artsen op een of andere wijze in het 
uitvoeren van martelingen of doodstraf
fen; in de Sovjet Unie wordt gebruik ge
maakt van psychiatrische klinieken bij 
het elimineren van dissidenten.
Wanneer ergens ter wereld een arts om 
politieke redenen gevangen wordt ge
houden kunnen brieven van buitenland
se kollega’s van groot belang zijn.

Alhoewel op de meeste brieven geen 
antwoord wordt ontvangen, blijkt er een 
positief effekt van uit te gaan. In onge
veer een derde van de gevallen verbetert 
de toestand van de gevangene. Brieven 
kunnen ook de houding vart buitenland
se kollega’s positief beïnvloeden; zo 
heeft de Pakistaanse artsenvereniging 
zich in 1983 uitgesproken tegen het toe
passen van geseling en de betrokkenheid 
van artsen daarbij.

Belangstellenden kunnen een brochure 
over medische schrijfakties aanvragen 
bij:
Amnesty International, Keizersgracht 
620, 1017 ER Amsterdam. Tel.: 020- 
264436.

Studentenwerkgroep 
Geneeskunde en Anthroposofie. 
De mens in de Geneeskunde.
Van 20-24 augustus 1986 zulten in Drie
bergen georganiseerd worden: Oriënta- 
tiedagen over verruiming van de genees
kunde vanuit anthroposofie. Voor stu
denten, artsen en para-medici. Informa
tie en folders: Leonie Schaper, 3 MF., 
tel. 043-476883 (tussen 18.00- 20.00 
uur).

GVO-café
We zijn er weer! Hel GVO-café was op 
sterven na dood, maar er zit nieuw leven 
in. Van nu af aan organiseren we weer 
regelmatig thema-avonden met als doel 
de theorie en praktijk van GVO dichter 
bij elkaar te brengen.
De komende bijeenkomst heeft als the
ma: is GVO gezond? )over gezondheid 
van GVO-ers en andere gezondheidswe- 
tenschappers, de modelfunktie van 
GVO-ers, naar aanleiding van een on
derzoek onder RL-studenten). Alle 

geïnteresseerden zijn welkom op 4 juni 
a.s. om 20.00 uur in de Perroen.
Wij hopen dat hierna vele GVO-café- 
avonden zullen volgen. Hiervoor heb
ben wij interessante thema's in petto, 
maar ook jullie ideeën zullen we graag in 
overwegng nemen (s.v.p. doorgeven via 
postvakjes van L. van Roessel of M. 
Peeters, 2e jaars A;F.).
Let op de aankondigingen! Tot ziens!

Wetenschapswinkel
Derde- of vierdejaars studenten van de 
Rechtenfaculteit kunnen via de Weten
schapswinkel een scriptie schrijven inza
ke de verordeningen en bestemmings
plannen rondom de bouw van kerncen
trales.
De Stichting Kritische Massa heeft dit 
vraagstuk aan de Wetenschapswinkel 
voorgelegd. De Stichting bestaat uit een 
groep juristen die een twintigtal vragen 
met berekking tot kernenergie voor on- 
derzoeksbeantwoording aan Weten
schapswinkels in het land hebben voor
gelegd.
De beantwoording van bovenvermelde 
vraag lijkt het beste in het kader van het 
vierdejaarsblok ’’Milieu” of "Gebouwde 
omgeving" plaats te kunnen vinden.
Voor meer inlichtingen kan men zich 
wenden tot de Wetenschapswinkel, ka
mer 146 van het Hoofdgebouw, tst. 283 
of Henk Koning, Bouwrecht, Nieuwen
hof, tst. 773.

Vrede en Vakentie op Texel
In een kampeerboerderij op Texel wor
den twee vredesvakanties georgani
seerd.
Een week voor vrouwen (26 juli- 2 
augustus); die aktief met (beeld)taal aan 
de slag willen.Kosten f. 210,— (all in).
Een tiendaagse vakantie (2 augustus- 12 
augustus) voor mannen en vrouwen met 
als onderwerp "Inspiratie: hebben en 
houden!"Kosten f. 280,— all in).
Het geheel wordt voorbereid door de 
kampcommissie van de Doopsgezinde 
Vredesgroep. Dit is een pacifistische or
ganisatie die onder andere steun geeft 
aan dienstweigeraars.
Iedereen vanaf 18 jaar is welkom.
Inlichtingen en opgave bij Roel Kooi- 
ster, tel. 050-137573.

Vrouwennetwerk RL.
Maandag 9 juni organiseert het Vrou
wennetwerk RL een open thema-avond 
over VROUW en RECHT.
Locs Brünott, medewerkster Rechten, 
bespreekt aktuèle vraagstukken met be
trekking tot vrouwen in het recht zoals: 
gelijke behandeling, sexueel geweld, en 
sociale -zekerheid.
De bijeenkomst vindt plaats om 20.00 
uur in de practicumruimte Nieuwenhof, 
Zwingelput 2. Vrouwen, die belangstel
ling hebben zijn welkom. Kontaktper- 
soon is Pauline Tomlow, Vrouwenstu
dies. Tel. 888170.

Veluweloop.
Op zaterdag 27 sptember 1986 wordt de 
7e Veiuweloop gehouden. Dit is en trim
loop is estafettevorm voor ploegen van 
16 personen, 4 dames en 12 heren.
Het parcours is 105 km lang. De start 
vindt plaats tussen 7 en 8 uur 's morgens 
in Arnhem. De route slingert ober de 
Veluwe, o.a. door Ugchelen, Lunteren 
en Ede; om ongeveer half zeven ”s 
avonds zal worden gefinished in Wage
ningen. De ploegen dienen zelf voor 
vervoer tussen de wisselpunten te zor
gen.
Deze dag heeft veel te bieden aan na
tuurschoon en feestelijke aktiviteiten.
Iedereen kan meedoen aan de Veiuwe
loop. Woensdag 14 mei start de insehrij- 

ving; het inschrijfgeld bedraagt f. 205.— 
per ploeg. Inlichtingen en/of inschrijf
formulieren kan men verkrijgen bij: 
S.L.W.-Veluweloopcie, 
Bornesteeg 2,
6708 PE Wageningen.

Lezing omroeprecht.
Op 22 mei 1986 zal Mr. E.C.M. Jurgens, 
ondersmeer voormalig voorzitter van de 
NOS, een college geven over ontwikke
lingen in het omroeprecht.
Plaats: Collegezaal Nieuwenhof. Tijd: 
15.00-17.00 uur.

In het eerste blok van 1986-1987 zal de 
heer Jurgens het keüzethema
Mediarecht, bestemd voor vierdejaars
studenten, doceren.

Oriëntatiecursus 
informatievoorziening S.O.D. 
Postbchandcling en archivering Onder
werpen waarmee nogal wat RL-perso- 
neel in haar takenpakket te maken 
heeft
Hoe zet je een archief voor de capaci
teitsgroep op? Hoe organiseer je een 
goede postbehandeling? Wat doe je met 
de dagelijks groeiende "papierstroom”, 
wat bewaar je en hoe vind je archiefbe
scheiden snel terug?
Afgelopen jaar hebben 18 RL mede
werksters, veelal secretaresses, deelge
nomen aan de oriëntatiecursus informa
tievoorziening van de studiekring SOD. 
Het landelijk lessenpakket werd door de 
afdeling Archief, Documentatie en 
Postzaken (ADP) aangevuld met mate
riaal over organisatie, postbehandeling 
en archiefbeheer bij de RL.
Bij voldoende belangstelling bestaat 
voor het studiejaar 1986/1987 de moge
lijkheid om bi j de RL wederom een stu
diegroep te vormen welke aan deze 
oriëntatiecursus informatievoorziening 
deel neemt
De cursus bestaat uit zes schriftelijke en 
acht mondelinge lessen, (tussen oktober 
1986 en maart 1987).
Voor nadere informatie en aanmeldings
formulier kan men kontakt opnemen met 
de afdeling ADP, toestel 278 (Jan 
Muytjens).
Aanmeldingen dienen vóór 14 mei a.s. 
bij de afdeling A.D.P. binnen te zijn.

Studentenvereniging Circumflex 
Aktiviteitenagenda

Donderdag 22 mei 19.00 uur Mensa 
donderdag 22 mei Talking Heads-avond 
met film ’Stop making sense".
Maandag 26 mei 20.00 uur video: The 
River met Mel Gibson en Sissy Spacek. 
Maandag 26 mei 22.30 uur: idem.
Dinsdag 27 mei 19.00 uur: mensa
Woensdag 28 mei idem
Donderdag 29 mei idem
Donderdag 29 mei: Spetterende band!
Donderdag 5 juni: Volleybalnacht 
Vrijdag 6 juni: Fiesta del Sol!

Bureau Buitenland
Bureau Buitenland heeft informatie" 
over:
Voorlichtingsmiddag over 'studeren in de 
V.S.
De bijeenkomst vindt plaats op 31 mei 
a.s. in de Aula van het Akademiege- 
bouw van de RUU. Domplein 29 te 
Utrecht. Aanvang 15.00 uur precies.
In verband met de organisatie wordt 
geïnteresseerden verzocht, zich zo spoe
dig mogelijk aan te melden bij het secre
tariaat van het lustrumbureau RUU: 
Postbus 80.125, 3508 TC Utrecht, tel. 
030-532840.
Aan deelname zijn geen kosten verbon
den.
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Fellowship voor onderzoek in het gebied 
van de Pacific.
Gepromoveerden die in Nieuw-Zeeland 
of het gebied van de Pacific onderzoek 
willen doen op het terrein van de ge’ 
neeskunde kunnen solliciteren naar de 
James Cook Research Fellowship.
Kandidaten moeten een ruime onder
zoekservaring hebben, oorspronkelijk 
wetenschappelijk werk gepubliceerd en 
het Engels goed beheersen.
Zij zullen regelmatig college moeten ge
ven over het onderzoek dat zij verrich
ten.

Beurzen voor studie/onderzoek in Japan- 
Er zijn drie beurzen te vergeven aan bui
tenlandse afgestudeerden om onderzoek 
te doen of college te volgen aan Hosci 
University in Japan. In principe konten 
afgestudeerden in alle vakgebieden be
halve de technische wetenschappen 111 
aanmerking.
Kandidaten moeten goed overweg kun
nen met de Engelse of Japanse taal en 
mogen niet ouder zijn dan 35 jaar. Z'J 
kunnen in april of september 1987 nte’ 
hun onderzoek beginnen.

Beurzen voor Australië
In het kader van het "Australian Euro
pean Awards Program" kent de Austra
lische regering ieder jaar één of twe£ 
studiebeurzen toe aan Nederlandse stu
denten die hun doctoraal gehaald heb
ben.
Informatie en aanmeldingsformuliere*1 
zijn verkrijgbaar bij het Bureau Buiten
land.

China
Een samenvatting met betrekking tot de 
verschillende vormen van Wetenschap
pelijke samenwerking en uitwisseling 
tussen het Nederlandse Ministerie va" 
Onderwijs en Wetenschappen en de Sta
te Education Commission, de Chines6 
Academie van Wetenschappen en de 
Chinese Akademie van Sociale Weten
schappen.
Een kopie van deze samenvatting is b'J 
het Bureau Buitenland verkrijgbaar.

Diversen
Een kopie is verkrijgbaar van hc1 
UNESCO NIEUWS, No. 1-1986, b'J 
Bureau Buitenland.

Zomerkursussen over de Ierse taal, kui
tuur en samenleving worden gegeven 1,1 
Ierland.
31 mei is de uiterste aanmeldingsdatum

Het Derde Gemeenschappelijke Proto 
col zoals dat tussen Nederland en O°s 
tenrijk afgesloten werd voor de jarC11 
1986 t/m 1988.

Het protocol 1986-1987 met betrekkit^ 
tot het Cultureel Akkoord Nederland 
Indonesië, naar aanleiding van de 
derlands-Indonesische bilaterale bespr£ 
kingen in Jakarta d.d. september 1986- 
In dit niwue protocol is uitgegaan va" 
geheel anders opgezette samentv^ 
kingsrelaties dan in voorgaande jaren

Ine Kuppen
Bureau Buitenland, 3e etage 
kamer 323, toestel 309 
Hoofdgebouw.
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Lichamelijke Vorming en Spor’

Gebruik Geusselt
Aanstaande woensdag 21 mei is c 
GEEN gebruik van sporthal de Ge11’ 
selt; dat wil zeggen Zaalvoetbal 16A 
17.45 vervalt en Bewegen op muZ'e 
17.45-18.30 uur vervalt.

Lustrum-sportdag
U kunt zich nog opgeven voor de 
trum-sportdag. te houden op vrijdag - 
juni aanstaande. De volgende takk^ 
van sport kunnen worden beoeR11 
voetbal, volleybal, tennis, tafeltenu1*'
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badminton, bridge, dammen, schaken, 
biljarten, roeien, veldhockey, cross en 
jeu de boules. Voor diegenen, die niet 
bij de wedstrijden betrokken willen zijn, 
bestaat de mogelijkheid om deel te ne
tten aan een fietstocht of wandeltocht. 
Elke tak van sport neemt de tijdsmarge 
'Ussen 09.00-15.00 uur in beslag, waarna 
'edereen welkom is bij de te houden zes
kamp op de ligweide van zwembad 
Dousberg. Deze grote zeskamp gaat om 
15.30 uur van start. Aanmelden voor de 
diverse takken van sport:
~ Medewerkers M.F. bij Edward Steur 

toestel 269, of bij Ed Beuker toestel 
286,

~ medewerkers AF. bij Frans Verstap
pen toestel 587,

' medewerkers R.F. bij Patricia Jamin, 
toestel 713,

'medewerkers E.F. bij John Aarts toe
stel 848, 

Euro- 
tustra- 
f twee 
se stu- 
d heb'

ulieren 
luiten-

' medewerkers Algemene diensten bij 
buro L.V.& S., toestel 213/214.

Voor de studenten zijn de volgende kon- 
'aktpersonen via de postvakjes te berei
ken; Studenten M.F. aanmelden bij Ka
rin Hohmann, studenten A.F. aanmel
den bij Joosephine Engels, studenten 
k.F. aanmelden bij Peter van Sloun, 
studenten E.F. aanmelden bij John 
Aarts toestel 848.
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Limburgse Universitaire 
Studenten Sportstichting

Lauwersloop 1986
Op 24 mei aanstaande wordt de enige 
cchte Groninger loop-cstafette gehou
den van Leeuwarden naar Groningen. 
Lfo loop gaat door het prachtige Lau- 
"'ersmeergebied. telt 16 etappes met af
panden die variëren van 4 km tot 11,7 
km. Deelname kost ƒ 30,-. Verdere in
formatie is te verkrijgen bij de L.U.S.S., 
telefonisch 888 229, of tijdens het info- 
üUrtje van de L.U.S.S.. maandag tot en 
'het donderdag 12.30-13.30 uur in kamer 
bö5, hoofdgebouw R.L.

Zeilvereniging in oprichting zoekt met 
sPoed enthousiaste studenten met erva- 
r,rig in de zeilwereld om op korte ter- 
ftl>jn de Maastrichtse Zeilvereniging te 
s'arten.
Mensen die interesse hebben kunnen 
rich telefonisch wenden tot: Jaap van 
•fovisk tel: 043-252 095.
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N.V.I.H.COC

Agenda juni
Elke werkdag geopend van 14.00-17.00 
Uur.
Elke woensdagavond telefonische Aids 
'nfo -043-218337

dinsdag 3 juni: 20.00 uur werkwinkel en 
café rose open.
Vierdag 7 juni: 21.00 uur jongeren 
sMng avond
Jnsdag 10 juni: 20.00 uur Open avond: 
before Stonewall”

Vr'jdag 13 juni: 20.(M) uur vrouwenavond 
Rusdag 17 juni: 20.00 uur werkwinkel 
en cafe Rose
vrijdag 20 juni: SIR-avond
foterdag 21 juni vanaf 21.00 uur: Roze 
/Veek en slotfeest onder het motto: Flik- 
kerzooi en pottenkeet. Met o.a. live
muziek.

juni: 20.00 uur vrouwenavond 
28 juni: Nationale homo- en 
Jag in Utrecht.
sluit tot 25 augustus.

'Jns adres: Bogaardenstraat 43 6211 SN 
Maastricht 
fol- 043-218337

'fojdag 27 
foterdag : 
k-sbische < 
Het COC

Tafelstraat 13
Agenda
Dinsdagavonden
27 mei: "Op sterven nadood".
Serieuze en komische sketches en voor
drachten rond de dood door het Tafel- 
theater (nu: Manon Bangman, Karel 
Gossclink, Michael Miethke en Ardine 
de Wit) met als regisseur Jet Smit. Aan- 
vang 20.00 uur

3 juni: Nicaragua.
Avond samen met NSEM en het Nicara- 
gua/comite n.a.v. een komende koffie- 
plukreis. Gespreksleiding: Els Jacobs en 
Pirn Ligtvoet.
18.00 uur: Nicaraguaanse maaltijd en 
muziek (eters opgeven voor 14.00 uur) 
20.00 uur: dia's over Nicaragua-nu en de 
koffiepluk-brigades, informatie over je 
deelname aan een rcid en muziek door 
Mariene Hendriks.

Viering
zondag 25 mei: ’’Petrus’ visvangst” (Jo- 
hannesevangelie hoofdstuk 20).
Een toegift van het evangelie na een eer
der slot. Hoe het verder gaat met Petrus, 
Johannes en een bedelaar aan de kant. 
Voorganger: Geert van der Bom. 
Plaats: Cellebroederskapel (Brusselse- 
straat). Tijd: 19.00 uur.

Groepen
woensdag 28 mei vertrekt de klooster- 
tocht om 13.45 uur naar het trappis
tenklooster in Tegelen (Venlo) voor een 
rondleiding, een gesprek, de vespers en 
een boterham. Opgave van te voren ge
wenst vanwege het vervoer.

zaterdag 31 mei van 2 tot 8 is er een pro- 
gramma-overleg voor het seizoen 86-87; 
vertegenwoordigers van verschillende 
groepen zijn uitgenodigd. Suggesties 
zijn altijd welkom.

op maandag 2 juni leest en bespreekt de 
literatuurgroep gedichten Van Nijhoff, 
uit de bloemlezing ’’Lees maar, er staat 
niet wat er staat”. We gaan uit van het 
grote gedicht waaruit deze juist geciteer
de regel stamt: ’’Awater”- ”ik zoek een 
reisgenoot”(1934). Het wordt be
schouwd als zijn acceptatie van de mo
derne, industriële maatschappij.
We zullen dat toetsen aan de hand van 
eerdere en latere gedichten.
lerder die leest wat er wel en niet staat is 
welkom, vanaf 20.00 uur.

Varia
Op vrijdag 23 mei om 18.30 uur kookt 
de vrouwenwerkgroep tegen apartheid 
in Zuid-Afrika een solidariteitsmaaltijd 
in het Martinushuis, Hoogbrugstraat42. 
De opbrengst is bestemd voor de vrou- 
wenstrijd in Namibië (van te voren op
geven bij CVOS, tel. 213841.

Zes medische studenten uit Maas
tricht en één uit Amsterdam brengen 
momenteel een bezoek aan China. 
Voor hun vertrek hebben ze ons be
loofd regelmatig een reisbrief te 
schrijven. Hieronder de eerste.

R.K. Studentencommissie 
Servatius

zondag 18 mei, Pinksteren, 11.00 uur: 
Eucharistieviering met korte medidatie. 
donderdag 22 mei, 19.30 uur Eucharis
tieviering, daarna gezellige avond met 
muziek.
zondag 25 mei. Feest van de H. Drie- 
eenheid, 11.00 uur: Eucharistieviering 
donderdag 5 juni, 20.00 uur: een getui
genis uit Libanon, een lezing gehouden 
door dr. Niederer die jarenlang als mis
sionaris in dit land heeft gewerkt. Deze 
lezing is door het R.K. Studentenpasto
raat georganiseerd en staat ook open 
voor niet-studenten (ouderen).
zondag 8 juni. 11.00 uur: eucharistievie-- 
ring en daarna koffie. 

dinsdag 10 juni: de laatste les van de gc- 
loofskursus, dit jaar tenminste: 2e arti
kel van het geloof; en (ik geloof) in Jesus 
Christus. Zijn enige zoon, onze Heer.
Deze avond is voor de dinsdag- en don- 
derdag-groep samen gepland.
donderdag 12 juni, 20.00 uur: tweede 
open avond van Servatius. Nu we zo'n 
half jaar bezig geweest zijn met het or
ganiseren van een aantal zaken willen 
we de balans opmaken en met elkaar en 
alle mensen die voor ons als aanstaande 
R.K. studentenverenigingen een warm 
hart toedragen.
Op zaterdag 4 oktober zal de oprich
tingsvergadering plaatsvinden. Tot dan 
móeten we nog een aantal zaken voor
bereiden en doen we bovendien mee aan 
introducties.
Mensen die iedeeen hebben of die ons 
hierbij willen helpen zijn van harte wel
kom op deze avond. We zullen proberen 
ook een aantal mensen van studenten
verenigingen uit andere steden uit te no
digen.
zondag 15 juni, 11.00 uur: eucharistie
viering en daarna koffie.
donderdag 19 juni: afsluiting van het 
academisch jaar.
We zullen eerst met z’n allen een eucha
ristieviering bijwonen, daarna ergens 
iets gaan eten en tenslotte nog wat na
borrelen. PLaats(en) en tijd zullen we 
tijdig bekendmaken. Houd deze avond 
dus alvast vrij. Als er mensen zijn die 
een muziekinstrument spelen en een 
stukje willen opvoeren, bel dan even 
naar een van onderstaande mensen.
Iedereen die belangstelling voor ons 
heeft is van harte welkom op elk van bo
venstaande aktiviteiten.
Alle aktiviteiten vinden plaats in De 
Fortuyn, ons gebouw, Boschstraat 97, 
tenzij anders vermeld. Dit gebouw is 
elke maandag tot en met vrijdag, behal
ve woensdag van 9.30 uur / 12.30 uur ge
opend.

Dr. Pero, studentenpastor, tel. 211126 
(9.30 uur - 12.30 uur).
Jeroen Wolthuis, tel. 616735.

Medisch Vrouwenoverleg

Forumdiskussïe: Vrouwenstudies aan de 
medische faculteit?
datum: maandag 2 juni
plaats: Randwijck k.o. 126 
tijd: 13.30 uur - 16.00 uur.

Maandag 2 juni zal er van 1 tot ongeveer 
16.00 uur een forumdiskussie plaatsvin
den met als onderwerp "vrouwenstudies 
aan de Medische faculteit".
Forumleden zullen o.a. zijn: Anne 
Emans (arts) en T. van den Bogardt 
(psychologe), beiden medewerksters 
aan de universiteit van Amsterdam, afd. 
vrouwenstudies geneeskunde.

Studentenzaken

Studentendekanaat: mw. F. Meyer Viol 
mw. H. de Bruin

De studentendekanen begeleiden en be
middelen in zaken van rechtspositione
le, sociaal-ekonomische en psychische 
aard.
Zij geven (aspirant)studenten informa
tie en advies over:
* studiemogelijkheden/studie- en be

roepskeuze
* toelatingsvoorwaarden voor het W.O.
* aanmelding, selektie en plaatsing in 

het W.O.
* inschrijving, inschrijvingsvormen, in

schrijvingsduur
* studiefinanciering
* militaire dienst
* studieverandering, studiestaken, af

studeren
* sociale voorzieningen.

Voor informatie en het maken van af
spraken zijn de studentendekanen tele
fonisch bereikbaar van maandag t/m 

donderdag tussen 9.30 en 11.00 uur,tel. 
043-887777
Op dinsdag- en donderdagmiddag hou
den de dekanen open spreekuur (d.w.z. 
dat men zonder afspraak terecht kan) 
van 14.30-16.30 uur.
De studentendekanen zijn gehuisvest in 
het Gouvernement, Bouillonstr. 3, 
Maastricht.

Studie-infotheek
In de studie-infotheek is ter inzage infor
matie aanwezig met betrekking tot stu
dierichtingen en afstudeerrichtingen van 
het nederlandse Wetenschappelijk On
derwijs. Tevens zijn beroepengidsen 
aanwezig en is enige algemene informa
tie te verkrijgen over studeren in het 
Hoger Beroeps Onderwijs.
De studie-infotheek bevindt zich even
eens in het Gouvernement, Bouillonstr.
3, Maastricht, tel. 043-887777.

Interne vakature nr. 056.
De dienst Algemene en Juridi
sche Zaken is belast met beleid- 
voorbereidende en -uitvoerende 
werkzaamheden van algemene 
en bestuurlijke aard.
Tevens behandelt de dienst aan
gelegenheden van juridische 
aard. De dienst zal komende ja- 
ren nauw betrokken worden bij 
het proces van invoering van de 
nieuwe Wet op het Wetenschap
pelijk Onderwijs.
Daartoe zal aan de dienst Alge
mene en Juridische Zaken tijde
lijk -voor een periode van vier 
jaar- worden toegevoegd:

een jurist (m/v)
full-time
Taak
De behartiging van juridische 
werkzaamheden in het kader van 
de herziene wetgeving op het ge
bied van het wetenschappelijk 
onderwijs. Daarnaast het uitvoe
ren van aktiviteiten op het ge
bied van het administratieve en 
civiele recht in het algemeen.

Vereist
Doktoraal examen Nederlands 
Recht.
Een goede uitdrukkingsvaardig
heid in woord en geschrift.

Salariëring
Afhankelijk van leeftijd, oplei
ding en ervaring maximaal f. 
5.221,— bruto per maand.

Inlichtingen
over deze funktie kunnen wor
den ingewonnen bij de heer J. 
Gerards (tst. 304).
Schriftclijke sollicitaties, onder 
duidelijke vermelding van het 
vakaturenummer op brief en en
velop binnen 10 dagen te richten 
aan de dienst Personele Zaken.

Voorstellingen ’’Alles is drama” 
Zoals onderhand bekend verondersteld 
mag worden, luistert toneelvereniging 
Alles is Drama' de mei en juni 

maanden op met verschillende 
voorstellingen. Dit jaar heeft zij vier 
producties op stapel staan, die alle het 
bekijken waard zijn. Qua stijl variërend 
van tragi komisch via semi realistisch tot 
absurdistisch, brengen de stukken u in 
sferen waar alleen uw stoel u nog aan de 
wereld doet denken.
Met gepaste trots presenteert 'Alles is 
Drama’;
Het Loket, van Tardieu, in de regie van 
Nico de Vries. Deze productie won de 
tweede prijs op de Pythische Spelen. 
Data: 22,23,24 mei
Tango, van Mrozek, in de regie van 
Maria Hermans.
Data: 29,30,31 mei
De Rasorblade Blues, van van 
Vilsteren. in de regie van Jan Fossen.

De juiste richting 
voor aankomende 
automatiserings- 

mensen
Job Fair Eindhoven 

Jubileurphal (P.Q.C.)
23 mei, 10.00-20.00 uur
24 mei, 10.00-17.00 uur
Inlichtingen: Intro Nederland.

Iel. 02977-2 2195
________ JOB FAIR, VOOR_______

INTERESSANTE ONTMOETINGEN

Wilton-Fijenoord en 
Gijs van A.

Twee boze scheepsbouwers over de sabo
tage van de overheid: ‘We willen van dit stel
letje niet verloren hebben.’

En: waarom bemoeial Van Notten Surina
me een staatsgreep aanbood

Ronald Reagan en 
de Maffia

Zelfs de president kon Jackie Presser van 
de Teamsters (de corrupte truckers van de 
VS) niet uit handen van het gerecht houden.

En: een interview met oud-studentenleider 
Cohn-Bendit. Over 1968, Duits antisemitisme 
en Ed. van Thijn. En de BOEKENBIJLAGE

IN HET KLEURKATERN:
Tien ambassadeurs in Den Haag over wat 

ze van ons vinden.
En: wat is hun lievelingsplekje?

Wie ergens voor staat, 
leest Vrij Nederland.

Speciaal voor academici 
en hb'o’ers biedt

FINANCIEEL BURO 
ACADEMICI

hypotheken tot 100%, ook 
zonder gem.gar. met 

uitstekende voorwaarden.

Rente vanaf 6,6% tot 7,5% 
(30 jaar vast) 

rentevaste periodes: 
10-20-30 jaar 
VRAAG NU

VRIJBLIJVEND ADVIES
Voor nadere informatie kunt 

u kontakt opnemen met onze 
afdeling hypotheken.

B-L-Assurantiën, 
Heerenweg 316a, Heerlen 

045-210101

ASSURANTIËN B.V.

Data 5,6,7 juni
Op Weg naar Tar, van Arrabal, in de 
regie van Joop Omloo.
Data: 12,13,14 juni
De voorstellingen zullen gespeeld 
worden in theater Podium Posjet in 
Psychiatrisch Streekziekenhuis 
'Vijverdal’. Aanvang: 20.15 uur. 
U bent van harte welkom.

Observant 23 mei 1986
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Dat kan mijn computer van vier ook!
Je hoeft tegenwoordig maar de knop, van de televisie in te drukken 
en je treedt de wervelende wereld van de computeranimatie bin
nen. Overal duiken de door computers vormgegeven beelden op; 
logo’s van omroepen,in reclameboodschappen, in films,in docu
mentaires, in videoclips. De ontwikkeling is niet te stuiten. In het 
Bonnefantenmuseum wordt het publiek tot 1 juni geïnformeerd over 
het brede scala toepassingen van deze door de computer gescha
pen fantasiewereld. 'Digitale Beelden’ laat alle facetten van de 
nieuwe zienswijze aan de kijker voorbijtrekken.

Vluchtsimulators
De geschiedenis van de compute
ranimatie is zo oud als de computer 
zelf. Nauwelijks dertig jaar dus. De 
Amerikaan Sutherland ontdekte de 
derde dimensie in het computer
beeld. Hij kon op een scherm een 
door hem getekend blokje ook echt 
laten draaien. Perspektief lijnen 
werden door de computer in ge
dachten gehouden en pas getoond 
wanneer dit nodig was. Op iniatief 
van het Amerikaanse leger werd 
deze vinding verder uitgediept en 
kwam men tot de ontwikkeling van 
de vluchtsimulator. Deze werd ge
bruikt bij de opleiding van piloten en 
is een exacte kopie van een cock
pit, die verbonden is met een com
puter. De ramen zijn beeldbuizen 
die gegenereerde beelden oproe
pen die steeds wisselen naar ge
lang de bediening van de stuurk- 
nuppel en het instrumentarium de 
’buitensituatie’ veranderen. Grieze
lig echt wordt de realiteit benaderd. 
Naast militair onderzoek kreeg de 
ontwikkeling van de computerani
matie ook een forse duw in de rug 
door de commerciële exploitatie 
van videospelletjes en de hoge 
eisen die gesteld worden aan de 
special effects in de hedendaagse 
cinema. Star Wars en The Alien 
hebben een groot gedeelte van hun 
succes aan de computer te danken. 
De Disneyfilm Tron is zelfs geheel 
door de computer gemaakt, hier 
kwam geen enkele camera aan te 
pas.

Chips
Om een beetje grip op te materie te 
krijgen moet men beseffen dat al 
die mooie kleurige,wentelende en 
dynamische beelden opgebouwd 
zijn uit rekeneenheden, uit bits en 
bytes. Om een bewegend beeld 
mogelijk te maken is een giganti
sche rekencapaciteit nodig. De 
computer kent het binair stelsel, 
een tweetallig systeem dat alleen ja 
of nee, 0 of 1, positief of negatief 
kent. De keuzemogelijkheid van 0 
of 1 wordt bit genoemd en een 
groepje van 8 bits is een byte. De 
bits en bytes worden tot leven ge
bracht in chips en bestaan niet op 
papier. De op deze manier verkre
gen beelden worden vastgelegd op 
een laser-plaat, tape of disc. De re
ken- en geheugencapaciteit van 
een computer, de sterkte dus, 
wordt uitgedrukt in kilo-bytes. Een 
eenvoudige home-computer be
schikt over 64 Kb, 64.000 bytes. De 
geavanceerde computer, waarmee 
animatie tot stand komt, is peper
duur en kost momenteel een slordi
ge 45 miljoen gulden. Bij een inge
wikkelde animatie wordt veel re
kentijd van een computer gevergd. 
Deze computers hebben een sterk
te die uitgedrukt wordt in mega-by- 
tes (miljoen bytes). Ontwerpstu- 
dio’s vragen niet zelden 10.000 gul
den per seconde beeld.

Vruchtbare alliantie
’Digitale Beelden’ is de eerste mu- 
seumexpositie in Nederland van

door computers samengestelde en 
gemanipuleerde beelden. De expo
sitie is het logische vervolg en qua 
opzet verwant aan eerdere exposi
ties van het Bonnefanten, zoals ’Vi
deo- en filmmanifestatie’, ’Kunst in 
beweging’, ’Hoe wordt een schilde
rij gemaakt’ en ’Beelden-kijken- 
zien’. Liet ’Het Lumineuze Beeld’ in 
het Stedelijk twee jaar geleden een 
overzicht zien van videoart,met en 
zonder hulp van computers, ’Digita
le Beelden’ toont verbluffende voor
beelden uit de wereld van de publi
citeit, wetenschap en de kunst. Qua 
mogelijkheden lopen Japan en 
Amerika voorop. De commercials, 
leaders en station calls van de gro
te tv-maatschappijen uit deze lan
den zijn vaak ronduit superb.

’Sponsoring the arts’ is in Amerika 
een normaal verschijnsel. De te- 
kenfilmpionier Whitney bijvoor
beeld kreeg jarenlang steun van 
IBM toen hij met computers ging 
experimenteren. Aan Amerikaanse 
universiteiten kan men kunstoplei
dingen volgen en deze universitei
ten beschikken dan ook over de 
know how en de apparatuur digitale 
animatie te realiseren. De samen
werking tussen het bedrijfsleven en 
het onderwijs is hechter dan hier 
het geval is. Het is een normaal ge
geven dat succesvolle animatiestu
dio’s na werktijd ruimte vrij maken 
voor experimenten. Een voorbeeld 
van een dergelijke vruchtbare al
liantie is ’Snoot & Muttly’, een elec- 
tronische liefdesgeschiedenis tus
sen twee exotische vogels, een 
produkt van Ohio State University 
Computer Graphics Research 
Group dat meer dan anderhalf jaar 
in de maak was.De mikro- en ma- 
krokosmos wordt op het scherm ge
toverd. Niet alleen de NASA maakt 
gretig, gebruik van deze moderne 
technieken bij de voorbereiding en 
voorlichting omtrent ruimtevluch- 
ten, maar ook wetenschappers 
kunnen nu molecuulstrukturen en 
chemische reakties nauwgezet be
studeren aan de hand van compu
ter graphics.

/te missa est
In Digitale Beelden’ zijn kunste
naars vertegenwoordigd met via 
animatie verkregen werken. Tot de 
verbeelding spreken net die werken 
die er niet computerachtig uitzien, 
zoals de aquarellen van Peter 
Beyls, of waarin het medium in een 
pure vorm gebruikt is, zoals het ge
val is in ”lte missa est”, een compu- 
ter-parafrase van Janusz Hayduk 
op Leonardo da Vinci’s ’’Laatste 
Avondmaal”. ”lte missa est” geeft 
plaats aan dertien computers, op
gesteld achter een grote tafel. Op 
de beeldschermen is een cirkel te 
zien die geleidelijk zodanig ge
transformeerd wordt totdat de serie 
in zijn geheel een kruis laat zien. In 
deze sacrale sfeer wordt de toe
schouwer tot een beschouwende 
houding gedwongen. Helaas is het 
project ’’Narrative Landscape” mo

menteel in Rennes en is in Maas
tricht alleen een documentatie hier
van te zien.
Minister Deetman had het tijdens 
de opening helemaal mis toen hij 
opmerkte dat:”er een hele wereld 
ligt tussen de schilder Appel, die 
eens zei dat hij maar wat aan rot
zooide, en de kleine Applecompu
ter die tot in de kleinste finesses 
kleurige patronen tekent,” want ook 
Appel ging onlangs met verrassend 
resultaat aan slag met een Micro- 
Vax II/ GPX, hoewel die van een 
concurrerend merk is.

Real time

De snelle ontwikkeling in de nog 
jonge geschiedenis van de digitale 
vormgeving doet vermoeden dat 
men pas het topje van de ijsberg 
ontdekt heeft. In de nabije toekomst 
zal menig vormgever de pen, het 
potlood en de airbrush in de la laten 
liggen en achter een toetsenbord 
gaan zitten. De mega-chips zullen 
de computer niet alleen krachtiger, 
maar ook sneller, handzamer en 
vooral goedkoper maken. Syntheti
sche acteurs, volledig digitaal op-

gebouwd en bestuurd, zijn binnen 
afzienbare tijd geen science-fiction 
meer. Nu bestaan er al fascineren
de voorbeelden van realistisch aan
doende menselijke figuren met fijne 
nuances in gezichtsuitdrukking en 
motoriek. Het kost de snelste com
puter nog altijd vijf minuten rekenen 
om gedetailleerde animaties te rea
liseren. Zou men dat in real time 
kunnen, dus in een fractie van een 
seconde, en gekoppeld aan pro
gramma’s die een soort kunstmati
ge intelligentie en emotie bevatten, 
dan zijn de mogelijkheden schiet 
onuitputtelijk.
De toekomst begint nu reeds in hel jet b( 
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'Digitale beelden’ kwam tot stand (H 
samenwerking met Stichting Agori 
Maastricht, Stichting Creatieve 
Computer Applicaties Rotterdam 
en de Akademie voor Beeldende 
Kunsten Utrecht. De tentoonstelling j?1 
wordt ingeleid door de Duise docU'' 
mentaire 'Das Bild dass aus derf 
Rechner kam'. Bezoekers kunneU )jr 
op zaterdag en zondag ook zelf mei 
apparatuur werken. Zaterdag 2^ 
mei is er een openbare demonstra
tie van Koos van Horen (cubicompj 
zaterdag 25 mei van Jan Willed 
Zuidhoek, SWF (Vidigraph) en zon- l0orb] 
dag 1 juni van Willem van de Berg, il]e cll 
VPRO (cubicomp). Tot 1 juni kad-in B 
men "Digitale Beelden" bekijken.
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Agenda

Donderdag 22 mei tot en met zon
dag 25 mei, 20.00 uur: My beautiful

Donderdag 22 mei tot en met zon
dag 25 mei, 22.00 uur: 'I love Dol-

woensdag 28 mei, 20.00 uur. Dans 
la Ville btanche’ van Alain Tanner.
Maandag 26 mei tot en met 
woensdag 28 mei, 22.00 uur: "My 
beautiful Laundrette van Stephen

Donderdag 29 mei tot en met zon-

'La Histona Oficial' van Luis Puenzo
Maandag 2 juni tot en met woens
dag 4 juni. 20.00 uur: La Histona

Maandag 2 juni tot en met woens- 
a » an

Cynthia Firestone
Donderdag 5 juni tot en met zon
dag 8 juni, 20.00 uur en 22.30 uur. 
Kiss of the Spider Woman’ van Hec-

: / ■ /

Diversen
Donderdag 22, vrijdag 23 en za-

speelt “Het Loket" van Tardieu in 
Podium Posjet (tweede prijs op de 
Pythische Spelen). Aanvang 20 15.

Vrijdag 23 met, 20.00 uur, Stads-

raklas van het Conservatorium 
Maastricht.

j ■ Jirkel Srttard, 

groep Lameuse (première). Zondag 
25 met. Sirkel. Sittard. 20 00 uur 
’Carmen" van Carlos Sacra met het 
ballet van Antonio Gades (film).

groep VET.
Woensdag 28 mei en donderdag 
29 mei, Strkel. Sittard; 'Kiss ol the 
Spider Woman’ van Hector Babenco

Donderdag 29, vrijdag 30 en za- 

speelt TANGO" van Mrozek m Po-

Sirkel. Sittard: Een Mysterie’ van 

(theater)
Zaterdag 7 juni, Sirkel, Sittard, 
21 00 uur: Cutea (jazzrock).
Zaterdag 24 mei, Spuugh, Vaals.

(pop)
Uinchpauzeconcerten in RL, 

steeds om 11.30 uur.

23, 24
20.30 uur tot 22.30 uur. Lage Front-

Into over deze onberekenbare acts; 
043-212352 (na 18.00 uur)

man door de Quant (dwarsfluit.

werk) en zondag 1 juni, 16.00 uur: 
Zasko Ensemble.
Geul Jazz Valkenburg: 23, 24, 25 
met met tientallen jazz-orkesten en 
streetparades, onder meer optre
dens van Circus Square Jazzband 
en de Barrelhouse Jazzband. Into: 
04406-15800.
Bonnefantenmuseum, Maas
tricht: 'Digitale Beelden", tot 1 juni. 
Galerie Dis, Maastricht: Limmy 
Scheres (schild ), tot 4 juni. 
Galerie Wanda Reifl, Maastricht: 
“Waar het blauw eindigt”, tek. van 
Molin en gedichten van Van den 
Waarsenburg.
Studio ROZ, Maastricht: tekeningen 
van Rens Brouns.
Natuurhistorisch Museum, Maas
tricht: skulpturen van Hans jahne. 
Kontrast '85: open atelier in de 
voormalige Sibemafabriek, Heer, 
Maastricht.
Museum van Bommel van Dam, 
Venlo: ’ Willinks Kopstukken', por
tretten, tot 8 juni.
Alden Biesen, Dilsen (B):”Ustond 
Tijdloos”, foto’s van Stefan Keilens.
Abteiberg, Mönchengladbach(D): 
sculpturen van Per Kirbeby 
Nürnburgringfestival, Nürnburg 
(D), 14 en 15 juni: o.a. Rod Steward, 
Simple Minds,. Simply Red. Talk / 
Talk, Chris Rea, Waterboys. The 
Alarm, Cock Robin, The Damned, 
Feargal Sharkey, fine Young Can
nibals. Info; 09-49-69-20115.

Museum van Bommel van Dam, 
Venlo: ’ Willinks Kopstukken’, por
tretten, tot 8 juni.
Alden Biesen, Dilsen (B):”IJsland 
Tijdloos”, foto’s van Stefan Keltons. 
Abteiberg, Mönchengladbach(D): 
sculpturen van Per Klrbeby
Nümburg
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